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dirixidos á infancia e á xuventude co obxectivo de afondar no proceso de normalización lingüística 
                                                                                                                                                                   87518 
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ı 26284 (12/POP-003850) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 2 máis 
Sobre a postura do Goberno galego e as súas xestións ante as previsións de cambios nas frecuen-
cias e nos horarios ferroviarios que dan servizo á estación da Gudiña-Porta de Galicia           87522 
 
ı 26294 (12/POP-003851) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 3 máis 
Sobre a pertinencia da opción elixida para determinar o estado psíquico da presunta vítima do caso 
de acoso laboral denunciado en 2023 contra da dirección da CRTVG                                           87527 
 
ı 26297 (12/POP-003852) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Prado del Río, Paula e 8 máis 
Sobre os resultados da creación, por parte da Administración autonómica galega, da bolsa de interi-
nos para cubrir nos concellos postos de funcionarios con habilitación de carácter nacional      87531 
 
ı 26310 (12/POP-003853) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 2 máis 
Sobre o problema derivado da sentenza xudicial que anula case sete mil carnés de manipulador 
de produtos fitosanitarios                                                                                                                     87533 
 
ı 26336 (12/POP-003855) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre o nivel de dotación da comarca de Ourense en canto a espazos para a realización de eventos 
musicais de elevada concorrencia                                                                                                        87539 
 
ı 26351 (12/POP-003856) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia no relativo á cobertura das prazas vacantes de per-
soal sanitario do Centro de Saúde de Viveiro                                                                                     87544 
 
ı 26357 (12/POP-003857) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre o grao de cumprimento por parte da Xunta de Galicia dos acordos unánimes adoptados na 
Cámara en defensa da normalización da lingua galega e do seu recoñecemento como lingua oficial 
do Parlamento Europeo                                                                                                                         87549 
 
ı 26362 (12/POP-003858) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 2 máis 
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Sobre as previsións que ten o Goberno galego en relación coa reforma e mellora das infraestruturas 
do Centro de Saúde de Padrón                                                                                                             87553 
 
ı 26368 (12/POP-003859) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e Méndez López, Lara 
Sobre os criterios para a regulación dos procesos de repotenciación dos parques eólicos estableci-
dos na Lei de medidas fiscais e administrativas de 2025                                                                 87557 
 
ı 26373 (12/POP-003860) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e 4 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego para garantir a actividade pesqueira e a protección 
do ecosistema ante a implantación de instalacións eólicas mariñas nas nosas costas              87561 
 
ı 26394 (12/POP-003862) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 4 máis 
Sobre a postura do Goberno galego en relación co proxecto eólico da empresa Driza Green Partners 
que afecta 19 concellos galegos repartidos entre as provincias de Pontevedra, Ourense e Lugo   87566 
 
ı 26398 (12/POP-003863) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre a incorporación da figura da psicóloga ou do psicólogo educativo nos departamentos de 
orientación dos centros de ensino                                                                                                       87570 
 
ı 26405 (12/POP-003864) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e López Font, Carlos 
Sobre a actuación da Xunta de Galicia nas obras de construción da senda ciclista entre Santiago de 
Compostela e O Milladoiro                                                                                                                    87576 
 
ı 26412 (12/POP-003865) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e Carreira Pazos, Iria 
Sobre a postura da Xunta de Galicia en relación coa continuidade dos programas de mestrado en 
Matemáticas na Universidade de Santiago de Compostela no vindeiro curso                            87579 
 
ı 26427 (12/POP-003866) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia canto ao destino das contías non executadas en 2024 dos 
orzamentos da Consellería do Mar                                                                                                      87583 
 
ı 26434 (12/POP-003867) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e 4 máis 
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Sobre as condicións laborais dos mariñeiros das frotas palangreira e arrastreira que traballan en 
augas internacionais no referido aos coeficientes redutores da idade de xubilación                87587 
 
ı 26443 (12/POP-003868) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e 2 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante o obxectivo de conseguir a oficialidade da lingua galega 
na Unión Europea                                                                                                                                   87592 
 
ı 26451 (12/POP-003869) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 3 máis 
Sobre as previsións que ten a dirección da CRTVG respecto da eventual apertura de negociacións 
co Comité Intercentros para a recuperación da xornada laboral de 35 horas semanais           87596 
 
ı 26457 (12/POP-003870) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e 2 máis 
Sobre a postura do Goberno galego respecto da recuperación da Área Sanitaria da Mariña dentro 
do mapa sanitario de Galicia                                                                                                                 87600 
 
ı 26468 (12/POP-003871) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 4 máis 
Sobre a construción da circunvalación de Carballo e os compromisos orzamentarios que prevé ma-
terializar o Goberno galego ao respecto                                                                                             87603 
 
ı 26476 (12/POP-003872) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 3 máis 
Sobre a rehabilitación do pavimento da estrada AC-419 nos concellos de Malpica e Ponteceso e os 
compromisos orzamentarios do Goberno galego ao respecto                                                       87606 
 
ı 26485 (12/POP-003873) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante a continuidade do máster en Matemáticas da Universidade 
de Santiago de Compostela                                                                                                                   87608 
 
ı 26486 (12/POP-003874) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre os criterios do Goberno galego referidos ao establecemento da oferta de titulacións nas uni-
versidades privadas e públicas de Galicia                                                                                           87611 
 
ı 26487 (12/POP-003875) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
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Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da conveniencia de modificar o Decreto 222/2011, do 
2 de decembro, ante a aparición da universidade privada en Galicia                                           87615 
 
ı 26493 (12/POP-003876) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante as demandas do comité de empresa da planta de reciclaxe 
de Servia, en Lousame, co obxecto de procurar alternativas para a súa modernización e viabilidade 
                                                                                                                                                                   87618 
1.4.4.1.2. Preguntas urxentes (art. 155.5) 
 
Admisión a trámite ao abeiro do artigo 155.5 do Regulamento do Parlamento, traslado 
á Xunta de Portavoces e publicación 
 
ı 26599 (12/PUP-000115) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
García Comesaña, Julio e 8 máis 
Sobre a decisión unilateral do reitorado da Universidade da Coruña de crear un novo grao en Me-
dicina e romper o acordo de 2015 respecto do modelo de formación médica na nosa comunidade 
                                                                                                                                                                   87624 
ı 26602 (12/PUP-000116) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre os anuncios da Xunta de Galicia relativos á eliminación do mestrado en Matemáticas da Uni-
versidade de Santiago de Compostela                                                                                                87626 
 
ı 26603 (12/PUP-000117) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da oferta do mestrado en Matemáticas da Univer-
sidade de Santiago de Compostela para o vindeiro curso                                                               87628 
 
ı 26581 (12/PUP-000118) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 8 máis 
Sobre o proceso de adxudicación das prazas de formación sanitaria especializada deste ano    87631 
 
1.4.4.1.3. Preguntas ao presidente da Xunta de Galicia 
 
Admisión a trámite, traslado á Xunta de Portavoces e publicación 
 
ı 26636 (12/POPX-000045) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o grao de eficacia das políticas do Goberno galego destinadas a resolver os problemas do 
acceso á vivenda                                                                                                                                     87633 
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ı 26637 (12/POPX-000046) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pontón Mondelo, Ana Belén 
Sobre o nivel da defensa da lingua galega que exerce o Goberno galego                                    87634 
 
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión 
 
Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación 
 
ı 26209 (12/POC-004256) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna e 2 máis 
Sobre o peche de explotacións e a caída da produción de leite en Galicia nos últimos anos e a efi-
cacia das políticas da Xunta de Galicia dirixidas a este sector                                                        87635 
 
ı 26215 (12/POC-004257) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e Carreira Pazos, Iria 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante o proxecto de implantación do grao de enfermaría na Uni-
versidade Intercontinental da Empresa                                                                                              87640 
 
ı 26220 (12/POC-004258) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego ante o anuncio do peche da oficina de atención presencial 
de Naturgy en Celanova                                                                                                                         87644 
 
ı 26229 (12/POC-004259) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 8 máis 
Sobre a oferta de prazas de formación sanitaria especializada para o período 2025-2026      87649 
 
ı 26233 (12/POC-004260) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 8 máis 
Sobre as medidas postas en marcha polo Servizo Galego de Saúde en atención primaria para as 
zonas rurais                                                                                                                                              87651 
 
ı 26235 (12/POC-004261) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 8 máis 
Sobre os cambios que introduce a nova Guía técnica para a abordaxe de disfuncións do solo pelviano 
feminino                                                                                                                                                     87653 
 
ı 26239 (12/POC-004262) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Grueira Fernández, Nicole e 8 máis 
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Sobre os resultados da implantación neste curso académico da gratuidade das matrículas 
universitarias                                                                                                                                          87655 
 
ı 26241 (12/POC-004263) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Grueira Fernández, Nicole e 8 máis 
Sobre as medidas que a Xunta de Galicia está a desenvolver para promover o uso da lingua galega 
entre a mocidade                                                                                                                                    87657 
 
ı 26243 (12/POC-004264) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Grueira Fernández, Nicole e 8 máis 
Sobre as estratexias do Goberno galego para mellorar e consolidar a medio e longo prazo a em-
pregabilidade da xuventude en Galicia                                                                                               87659 
 
ı 26251 (12/POC-004265) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e López Font, Carlos 
Sobre a progresiva perda de vitalidade do núcleo histórico de Corme e as previsións da Xunta de 
Galicia respecto da súa eventual inclusión no Programa de rexeneración urbana de interese auto-
nómico (Rexurbe)                                                                                                                                    87661 
 
ı 26255 (12/POC-004266) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e 3 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego verbo da publicación na páxina web do Igape do pro-
xecto subvencionado ao Real Club Celta de Vigo en 2023 e os criterios exixidos para a súa concesión, 
así como a relación dos integrantes do órgano avaliador e o sistema de avaliación                     87664 
 
ı 26258 (12/POC-004267) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e 4 máis 
Sobre a eficiencia da Oficina Económica de Galicia dada a súa actividade e a evolución do tecido 
empresarial galego, a posible redundancia de funcións coa Oficina de Coordinación Económica e 
as demais medidas do Goberno galego para reverter a evolución do índice de produción industrial 
                                                                                                                                                                   87669 
ı 26260 (12/POC-004268) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e 5 máis 
Sobre a valoración que fai o Goberno galego respecto do informe do Consello da Cultura Galega 
verbo do impacto socioeconómico do Proxecto Gama e a eventual reconsideración da súa declara-
ción como proxecto industrial estratéxico                                                                                          87674 
 
ı 26265 (12/POC-004269) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
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Sobre as accións que está a planificar a Xunta de Galicia para reforzar a oferta de produtos culturais 
dirixidos á infancia e á xuventude co obxectivo de afondar no proceso de normalización lingüística 
                                                                                                                                                                   87680 
ı 26283 (12/POC-004271) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 2 máis 
Sobre os cambios previstos por Renfe nas frecuencias e nos horarios ferroviarios que dan servizo 
á estación da Gudiña, as súas repercusións para a poboación local e as xestións realizadas pola 
Xunta de Galicia para conseguir modificar estas decisións                                                             87684 
 
ı 26293 (12/POC-004272) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 3 máis 
Sobre o procedemento aberto contra a dirección da CRTVG en 2023 por acoso laboral, a idoneidade 
da opción seguida para determinar o estado psíquico da presunta vítima e os recursos do Imelga 
para a realización deste tipo de valoracións                                                                                      87690 
 
ı 26296 (12/POC-004273) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Prado del Río, Paula e 8 máis 
Sobre os resultados da creación, por parte da Administración autonómica galega, da bolsa de interi-
nos para cubrir nos concellos postos de funcionarios con habilitación de carácter nacional      87695 
 
ı 26301 (12/POC-004274) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e 3 máis 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia no que concirne á rehabilitación integral da estrada 
LU-170 entre as localidades de Xermade e Momán                                                                          87697 
 
ı 26302 (12/POC-004275) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre o prazo medio que tarda a Dirección Xeral de Patrimonio Cultural en lles remitir aos concellos 
da provincia de Pontevedra os informes preceptivos para tramitar as solicitudes de autorizacións 
urbanísticas                                                                                                                                              87700 
 
ı 26308 (12/POC-004276) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 2 máis 
Sobre a situación provocada pola sentenza que anula case sete mil carnés de manipulador de pro-
dutos fitosanitarios, a función de control e inspección que a Xunta de Galicia levou a cabo e as me-
didas que prevé pór en marcha para atopar unha solución                                                           87703 
 
ı 26335 (12/POC-004278) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
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Sobre as condicións da cesión das instalacións do Complexo Polideportivo de Monterrei para levar 
a cabo o espectáculo musical Ouren Sound Fest durante os días 23 e 24 de maio de 2025     87709 
 
ı 26339 (12/POC-004279) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre a situación en que está o desenvolvemento do programa Rexurbe en Mondoñedo e o calen-
dario que manexa o Instituto Galego de Vivenda e Solo ao respecto                                            87714 
 
ı 26350 (12/POC-004280) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre as necesidades do Centro de Saúde de Viveiro canto á súa dotación médica e de enfermaría 
e as previsións da Xunta de Galicia ao respecto                                                                                87717 
 
ı 26354 (12/POC-004283) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre o estado de conservación da estrada AC-161 no concello de Bergondo e as actuacións que prevé 
levar a cabo a Xunta de Galicia para corrixir estas eivas e mellorar a súa seguranza viaria           87722 
 
ı 26356 (12/POC-004284) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre o grao de cumprimento por parte da Xunta de Galicia dos acordos unánimes adoptados na 
Cámara en defensa da normalización da lingua galega e do seu recoñecemento como lingua oficial 
do Parlamento Europeo                                                                                                                         87727 
 
ı 26360 (12/POC-004286) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar e Pérez Fernández, Rosana 
Sobre a política prevista polo Goberno galego para dotar de semente de moluscos as rías con 
problemas de produción e as súas intencións respecto da recuperación e xestión do minicriadeiro 
de Camariñas                                                                                                                                           87731 
 
ı 26363 (12/POC-004288) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego en relación coa reforma e mellora das infraestruturas 
do Centro de Saúde de Padrón                                                                                                             87737 
 
ı 26369 (12/POC-004289) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e Méndez López, Lara 
Sobre a regulación dos procesos de repotenciación dos parques eólicos e a inclusión de criterios de re-
ciclaxe, reutilización e xestión ambientalmente responsable dos aeroxeradores substituídos        87741 
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ı 26371 (12/POC-004290) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e 2 máis 
Sobre as intencións da Xunta de Galicia en relación coas actuacións para instalar a rede de sanea-
mento do porto de Lorbé, en Oleiros                                                                                                  87746 
 
ı 26372 (12/POC-004291) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e 4 máis 
Sobre a valoración e as actuacións da Xunta de Galicia ante os pasos que está a dar o Goberno cen-
tral respecto da implantación de instalacións de enerxía eólica no mar                                      87750 
 
ı 26393 (12/POC-004294) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 4 máis 
Sobre a postura do Goberno galego en relación co proxecto eólico da empresa Driza Green Partners que 
afecta 19 concellos galegos repartidos entre as provincias de Pontevedra, Ourense e Lugo            87756 
 
ı 26397 (12/POC-004295) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre a postura da Xunta de Galicia en relación coas reclamacións de incorporación aos centros de en-
sino, de forma estrutural e nos departamentos de orientación, de psicólogas ou psicólogos educativos 
                                                                                                                                                                   87760 
ı 26406 (12/POC-004296) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e López Font, Carlos 
Sobre as razóns da suspensión da construción dun tramo da senda ciclista proxectada entre O Mi-
lladoiro e Santiago de Compostela e as perspectivas que ten a Xunta de Galicia para a restauración 
dos danos producidos en espazos naturais                                                                                       87766 
 
ı 26410 (12/POC-004297) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e Carreira Pazos, Iria 
Sobre a continuidade da oferta do mestrado en Matemáticas na Universidade de Santiago de Com-
postela e a postura da Xunta de Galicia ao respecto                                                                        87770 
 
ı 26426 (12/POC-004298) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre a xestión orzamentaria da Consellería do Mar, a desviación de partidas correspondentes aos 
seus orzamentos e os programas que recibirán as contías non executadas por esta consellaría en 2024 
                                                                                                                                                                   87774 
ı 26433 (12/POC-004299) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e 4 máis 
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Sobre a equiparación dos coeficientes redutores das frotas palangreira e arrastreira que traballan 
en augas internacionais cos dos buques conxeladores e as accións que desenvolveu ou prevé de-
senvolver o Goberno galego ao respecto                                                                                           87779 
 
ı 26442 (12/POC-004300) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e 2 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia en relación co obxectivo de conseguir a oficialidade do galego 
na Unión Europea e as accións que prevé levar a cabo con ese propósito                                  87784 
 
ı 26452 (12/POC-004301) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 3 máis 
Sobre a postura e as previsións que ten a dirección da CRTVG respecto da recuperación da xornada 
laboral de 35 horas semanais                                                                                                               87788 
 
ı 26458 (12/POC-004302) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e 2 máis 
Sobre a postura do Goberno galego respecto da recuperación da Área Sanitaria da Mariña dentro 
do mapa sanitario de Galicia                                                                                                                 87793 
 
ı 26469 (12/POC-004303) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 4 máis 
Sobre a construción da circunvalación de Carballo e os compromisos orzamentarios que prevé ma-
terializar o Goberno galego ao respecto                                                                                             87796 
 
ı 26470 (12/POC-004304) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 4 máis 
Sobre a construción da circunvalación de Carballo e os compromisos orzamentarios que prevé ma-
terializar o Goberno galego ao respecto                                                                                             87799 
 
ı 26471 (12/POC-004305) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 4 máis 
Sobre a construción da circunvalación de Carballo e os compromisos orzamentarios que prevé ma-
terializar o Goberno galego ao respecto                                                                                             87802 
 
ı 26477 (12/POC-004306) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 3 máis 
Sobre a rehabilitación do pavimento da estrada AC-419 nos concellos de Malpica e Ponteceso e os 
compromisos orzamentarios do Goberno galego ao respecto                                                       87805 
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ı 26478 (12/POC-004307) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 3 máis 
Sobre a rehabilitación do pavimento da estrada AC-419 nos concellos de Malpica e Ponteceso e os 
compromisos orzamentarios do Goberno galego ao respecto                                                       87807 
 
ı 26488 (12/POC-004308) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre as razóns para non manter o máster en Matemáticas da Universidade de Santiago de Com-
postela e o establecemento dun equilibrio nos criterios normativos que atinxen ás universidades 
privadas e públicas de Galicia                                                                                                               87809 
 
ı 26492 (12/POC-004309) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis 
Sobre a situación actual da planta de reciclaxe de Servia, no concello de Lousame, e a valoración 
que fai o Goberno galego da posibilidade de recuperala e modernizala                                      87813 
 
Admisión da retirada e publicación do acordo 
 
ı 8274 (12/POC-001495) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Verea Fraiz, Borja e 8 máis 
Sobre o balance das axudas impulsadas pola Xunta de Galicia destinadas a desenvolver un modelo 
turístico propio e as medidas previstas para 2024                                                                            87474
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A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 3 de xuño de 2025, adoptou os seguintes acordos: 
 
1. Procedementos parlamentarios 

1.4. Procedementos de información 
1.4.4. Preguntas 
1.4.4.1. Preguntas orais en pleno 
1.4.4.1.1. Preguntas orais 
 
 
Admisión a trámite e publicación 
 
 
- 26210 (12/POP-003835) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna e 2 máis 
Sobre a caída da produción de leite en Galicia nos últimos anos 
 
- 26216 (12/POP-003836) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e Carreira Pazos, Iria 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante o proxecto de implantación do grao de enfermaría na Uni-
versidade Intercontinental da Empresa (UIE) 
 
- 26221 (12/POP-003837) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego ante o anuncio do peche da oficina de atención presencial 
de Naturgy en Celanova 
 
- 26230 (12/POP-003838) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 8 máis 
Sobre a oferta de prazas de formación sanitaria especializada para o período 2025-2026 
 
- 26234 (12/POP-003839) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 8 máis 
Sobre as medidas postas en marcha polo Servizo Galego de Saúde en atención primaria para as 
zonas rurais 
 
- 26236 (12/POP-003840) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 8 máis 
Sobre os cambios que introduce a nova Guía técnica para a abordaxe de disfuncións do solo pelviano 
feminino 
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- 26240 (12/POP-003841) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Grueira Fernández, Nicole e 8 máis 
Sobre os resultados da implantación neste curso académico da gratuidade das matrículas univer-
sitarias 
 
- 26242 (12/POP-003842) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Grueira Fernández, Nicole e 8 máis 
Sobre as medidas que a Xunta de Galicia está a desenvolver para promover o uso da lingua galega 
entre a mocidade 
 
- 26244 (12/POP-003843) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Grueira Fernández, Nicole e 8 máis 
Sobre as estratexias do Goberno galego para mellorar e consolidar a medio e longo prazo a em-
pregabilidade da xuventude en Galicia 
 
- 26252 (12/POP-003844) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e López Font, Carlos 
Sobre o criterio e as previsións da Xunta de Galicia en relación coa posibilidade de incluír o núcleo 
histórico de Corme no Programa de rexeneración urbana de interese autonómico (Rexurbe) 
 
- 26256 (12/POP-003845) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e 3 máis 
Sobre as axudas concedidas polo Igape ao Real Club Celta de Vigo S. A. D. no ano 2023 
 
- 26259 (12/POP-003846) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e 4 máis 
Sobre a xustificación dos recursos económicos e humanos destinados á Oficina Económica de Ga-
licia, dependente do Igape, considerando a súa actividade desde abril de 2024 
 
- 26261 (12/POP-003847) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e 5 máis 
Sobre a valoración que fai o Goberno galego das conclusións do informe do Consello da Cultura 
Galega relativas ao impacto socioeconómico do Proxecto Gama 
 
- 26266 (12/POP-003848) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre as accións que está a planificar a Xunta de Galicia para reforzar a oferta de produtos culturais 
dirixidos á infancia e á xuventude co obxectivo de afondar no proceso de normalización lingüística 
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- 26284 (12/POP-003850) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 2 máis 
Sobre a postura do Goberno galego e as súas xestións ante as previsións de cambios nas frecuen-
cias e nos horarios ferroviarios que dan servizo á estación da Gudiña-Porta de Galicia 
 
- 26294 (12/POP-003851) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 3 máis 
Sobre a pertinencia da opción elixida para determinar o estado psíquico da presunta vítima do caso 
de acoso laboral denunciado en 2023 contra da dirección da CRTVG 
 
- 26297 (12/POP-003852) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Prado del Río, Paula e 8 máis 
Sobre os resultados da creación, por parte da Administración autonómica galega, da bolsa de inte-
rinos para cubrir nos concellos postos de funcionarios con habilitación de carácter nacional 
 
- 26310 (12/POP-003853) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 2 máis 
Sobre o problema derivado da sentenza xudicial que anula case sete mil carnés de manipulador 
de produtos fitosanitarios 
 
- 26336 (12/POP-003855) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre o nivel de dotación da comarca de Ourense en canto a espazos para a realización de eventos 
musicais de elevada concorrencia 
 
- 26351 (12/POP-003856) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia no relativo á cobertura das prazas vacantes de per-
soal sanitario do Centro de Saúde de Viveiro 
 
- 26357 (12/POP-003857) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre o grao de cumprimento por parte da Xunta de Galicia dos acordos unánimes adoptados na 
Cámara en defensa da normalización da lingua galega e do seu recoñecemento como lingua oficial 
do Parlamento Europeo 
 
- 26362 (12/POP-003858) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 2 máis 
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Sobre as previsións que ten o Goberno galego en relación coa reforma e mellora das infraestruturas 
do Centro de Saúde de Padrón 
 
- 26368 (12/POP-003859) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e Méndez López, Lara 
Sobre os criterios para a regulación dos procesos de repotenciación dos parques eólicos estableci-
dos na Lei de medidas fiscais e administrativas de 2025 
 
- 26373 (12/POP-003860) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e 4 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego para garantir a actividade pesqueira e a protección 
do ecosistema ante a implantación de instalacións eólicas mariñas nas nosas costas 
 
- 26394 (12/POP-003862) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 4 máis 
Sobre a postura do Goberno galego en relación co proxecto eólico da empresa Driza Green Partners 
que afecta 19 concellos galegos repartidos entre as provincias de Pontevedra, Ourense e Lugo 
 
- 26398 (12/POP-003863) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre a incorporación da figura da psicóloga ou do psicólogo educativo nos departamentos de 
orientación dos centros de ensino 
 
- 26405 (12/POP-003864) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e López Font, Carlos 
Sobre a actuación da Xunta de Galicia nas obras de construción da senda ciclista entre Santiago de 
Compostela e O Milladoiro 
 
- 26412 (12/POP-003865) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e Carreira Pazos, Iria 
Sobre a postura da Xunta de Galicia en relación coa continuidade dos programas de mestrado en 
Matemáticas na Universidade de Santiago de Compostela no vindeiro curso 
 
- 26427 (12/POP-003866) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia canto ao destino das contías non executadas en 2024 dos 
orzamentos da Consellería do Mar 
 
- 26434 (12/POP-003867) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e 4 máis 
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Sobre as condicións laborais dos mariñeiros das frotas palangreira e arrastreira que traballan en 
augas internacionais no referido aos coeficientes redutores da idade de xubilación 
 
- 26443 (12/POP-003868) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e 2 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante o obxectivo de conseguir a oficialidade da lingua galega 
na Unión Europea 
 
- 26451 (12/POP-003869) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 3 máis 
Sobre as previsións que ten a dirección da CRTVG respecto da eventual apertura de negociacións 
co Comité Intercentros para a recuperación da xornada laboral de 35 horas semanais 
 
- 26457 (12/POP-003870) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e 2 máis 
Sobre a postura do Goberno galego respecto da recuperación da Área Sanitaria da Mariña dentro 
do mapa sanitario de Galicia 
 
- 26468 (12/POP-003871) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 4 máis 
Sobre a construción da circunvalación de Carballo e os compromisos orzamentarios que prevé ma-
terializar o Goberno galego ao respecto 
 
- 26476 (12/POP-003872) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 3 máis 
Sobre a rehabilitación do pavimento da estrada AC-419 nos concellos de Malpica e Ponteceso e os 
compromisos orzamentarios do Goberno galego ao respecto 
 
- 26485 (12/POP-003873) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante a continuidade do máster en Matemáticas da Universidade 
de Santiago de Compostela 
 
- 26486 (12/POP-003874) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre os criterios do Goberno galego referidos ao establecemento da oferta de titulacións nas uni-
versidades privadas e públicas de Galicia 
 
- 26487 (12/POP-003875) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
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Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da conveniencia de modificar o Decreto 222/2011, do 
2 de decembro, ante a aparición da universidade privada en Galicia 
 
- 26493 (12/POP-003876) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante as demandas do comité de empresa da planta de reciclaxe 
de Servia, en Lousame, co obxecto de procurar alternativas para a súa modernización e viabilidade 
 
1.4.4.1.2. Preguntas urxentes (art. 155.5) 
 
Admisión a trámite ao abeiro do artigo 155.5 do Regulamento do Parlamento, traslado 
á Xunta de Portavoces e publicación 
 
- 26599 (12/PUP-000115) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
García Comesaña, Julio e 8 máis 
Sobre a decisión unilateral do reitorado da Universidade da Coruña de crear un novo grao en Me-
dicina e romper o acordo de 2015 respecto do modelo de formación médica na nosa comunidade 
 
- 26602 (12/PUP-000116) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre os anuncios da Xunta de Galicia relativos á eliminación do mestrado en Matemáticas da Uni-
versidade de Santiago de Compostela 
 
- 26603 (12/PUP-000117) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da oferta do mestrado en Matemáticas da Univer-
sidade de Santiago de Compostela para o vindeiro curso 
 
- 26581 (12/PUP-000118) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 8 máis 
Sobre o proceso de adxudicación das prazas de formación sanitaria especializada deste ano 
 
1.4.4.1.3. Preguntas ao presidente da Xunta de Galicia 
 
Admisión a trámite, traslado á Xunta de Portavoces e publicación 
 
- 26636 (12/POPX-000045) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o grao de eficacia das políticas do Goberno galego destinadas a resolver os problemas do 
acceso á vivenda 
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- 26637 (12/POPX-000046) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pontón Mondelo, Ana Belén 
Sobre o nivel da defensa da lingua galega que exerce o Goberno galego 
 
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión 
 
Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación 
 
- 26209 (12/POC-004256) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna e 2 máis 
Sobre o peche de explotacións e a caída da produción de leite en Galicia nos últimos anos e a efi-
cacia das políticas da Xunta de Galicia dirixidas a este sector 
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes 
 
- 26215 (12/POC-004257) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e Carreira Pazos, Iria 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante o proxecto de implantación do grao de enfermaría na Uni-
versidade Intercontinental da Empresa 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 26220 (12/POC-004258) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego ante o anuncio do peche da oficina de atención presencial 
de Naturgy en Celanova 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 26229 (12/POC-004259) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 8 máis 
Sobre a oferta de prazas de formación sanitaria especializada para o período 2025-2026 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 26233 (12/POC-004260) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 8 máis 
Sobre as medidas postas en marcha polo Servizo Galego de Saúde en atención primaria para as 
zonas rurais 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 26235 (12/POC-004261) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 8 máis 
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Sobre os cambios que introduce a nova Guía técnica para a abordaxe de disfuncións do solo pelviano 
feminino 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 26239 (12/POC-004262) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Grueira Fernández, Nicole e 8 máis 
Sobre os resultados da implantación neste curso académico da gratuidade das matrículas universitarias 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 26241 (12/POC-004263) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Grueira Fernández, Nicole e 8 máis 
Sobre as medidas que a Xunta de Galicia está a desenvolver para promover o uso da lingua galega 
entre a mocidade 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 26243 (12/POC-004264) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Grueira Fernández, Nicole e 8 máis 
Sobre as estratexias do Goberno galego para mellorar e consolidar a medio e longo prazo a em-
pregabilidade da xuventude en Galicia 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 26251 (12/POC-004265) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e López Font, Carlos 
Sobre a progresiva perda de vitalidade do núcleo histórico de Corme e as previsións da Xunta de 
Galicia respecto da súa eventual inclusión no Programa de rexeneración urbana de interese auto-
nómico (Rexurbe) 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 26255 (12/POC-004266) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e 3 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego verbo da publicación na páxina web do Igape do 
proxecto subvencionado ao Real Club Celta de Vigo en 2023 e os criterios exixidos para a súa con-
cesión, así como a relación dos integrantes do órgano avaliador e o sistema de avaliación 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 26258 (12/POC-004267) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e 4 máis 
Sobre a eficiencia da Oficina Económica de Galicia dada a súa actividade e a evolución do tecido 
empresarial galego, a posible redundancia de funcións coa Oficina de Coordinación Económica e 
as demais medidas do Goberno galego para reverter a evolución do índice de produción industrial 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
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- 26260 (12/POC-004268) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e 5 máis 
Sobre a valoración que fai o Goberno galego respecto do informe do Consello da Cultura Galega 
verbo do impacto socioeconómico do Proxecto Gama e a eventual reconsideración da súa declara-
ción como proxecto industrial estratéxico 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 26265 (12/POC-004269) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre as accións que está a planificar a Xunta de Galicia para reforzar a oferta de produtos culturais 
dirixidos á infancia e á xuventude co obxectivo de afondar no proceso de normalización lingüística 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 26283 (12/POC-004271) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 2 máis 
Sobre os cambios previstos por Renfe nas frecuencias e nos horarios ferroviarios que dan servizo 
á estación da Gudiña, as súas repercusións para a poboación local e as xestións realizadas pola 
Xunta de Galicia para conseguir modificar estas decisións 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 26293 (12/POC-004272) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 3 máis 
Sobre o procedemento aberto contra a dirección da CRTVG en 2023 por acoso laboral, a idoneidade 
da opción seguida para determinar o estado psíquico da presunta vítima e os recursos do Imelga 
para a realización deste tipo de valoracións 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
- 26296 (12/POC-004273) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Prado del Río, Paula e 8 máis 
Sobre os resultados da creación, por parte da Administración autonómica galega, da bolsa de inte-
rinos para cubrir nos concellos postos de funcionarios con habilitación de carácter nacional 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
- 26301 (12/POC-004274) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e 3 máis 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia no que concirne á rehabilitación integral da estrada 
LU-170 entre as localidades de Xermade e Momán 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 26302 (12/POC-004275) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
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Sobre o prazo medio que tarda a Dirección Xeral de Patrimonio Cultural en lles remitir aos concellos 
da provincia de Pontevedra os informes preceptivos para tramitar as solicitudes de autorizacións 
urbanísticas 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 26308 (12/POC-004276) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 2 máis 
Sobre a situación provocada pola sentenza que anula case sete mil carnés de manipulador de pro-
dutos fitosanitarios, a función de control e inspección que a Xunta de Galicia levou a cabo e as me-
didas que prevé pór en marcha para atopar unha solución 
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes 
 
- 26335 (12/POC-004278) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre as condicións da cesión das instalacións do Complexo Polideportivo de Monterrei para levar 
a cabo o espectáculo musical Ouren Sound Fest durante os días 23 e 24 de maio de 2025 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
- 26339 (12/POC-004279) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre a situación en que está o desenvolvemento do programa Rexurbe en Mondoñedo e o calen-
dario que manexa o Instituto Galego de Vivenda e Solo ao respecto 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 26350 (12/POC-004280) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre as necesidades do Centro de Saúde de Viveiro canto á súa dotación médica e de enfermaría 
e as previsións da Xunta de Galicia ao respecto 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 26354 (12/POC-004283) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre o estado de conservación da estrada AC-161 no concello de Bergondo e as actuacións que 
prevé levar a cabo a Xunta de Galicia para corrixir estas eivas e mellorar a súa seguranza viaria 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 26356 (12/POC-004284) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre o grao de cumprimento por parte da Xunta de Galicia dos acordos unánimes adoptados na 
Cámara en defensa da normalización da lingua galega e do seu recoñecemento como lingua oficial 
do Parlamento Europeo 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
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- 26360 (12/POC-004286) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar e Pérez Fernández, Rosana 
Sobre a política prevista polo Goberno galego para dotar de semente de moluscos as rías con pro-
blemas de produción e as súas intencións respecto da recuperación e xestión do minicriadeiro de 
Camariñas 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 26363 (12/POC-004288) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego en relación coa reforma e mellora das infraestruturas 
do Centro de Saúde de Padrón 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 26369 (12/POC-004289) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e Méndez López, Lara 
Sobre a regulación dos procesos de repotenciación dos parques eólicos e a inclusión de criterios 
de reciclaxe, reutilización e xestión ambientalmente responsable dos aeroxeradores substituídos 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 26371 (12/POC-004290) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e 2 máis 
Sobre as intencións da Xunta de Galicia en relación coas actuacións para instalar a rede de sanea-
mento do porto de Lorbé, en Oleiros 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 26372 (12/POC-004291) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e 4 máis 
Sobre a valoración e as actuacións da Xunta de Galicia ante os pasos que está a dar o Goberno cen-
tral respecto da implantación de instalacións de enerxía eólica no mar 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 26393 (12/POC-004294) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 4 máis 
Sobre a postura do Goberno galego en relación co proxecto eólico da empresa Driza Green Partners 
que afecta 19 concellos galegos repartidos entre as provincias de Pontevedra, Ourense e Lugo 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 26397 (12/POC-004295) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Prado Cores, María Montserrat 
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Sobre a postura da Xunta de Galicia en relación coas reclamacións de incorporación aos centros 
de ensino, de forma estrutural e nos departamentos de orientación, de psicólogas ou psicólogos 
educativos 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 26406 (12/POC-004296) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e López Font, Carlos 
Sobre as razóns da suspensión da construción dun tramo da senda ciclista proxectada entre O Mi-
lladoiro e Santiago de Compostela e as perspectivas que ten a Xunta de Galicia para a restauración 
dos danos producidos en espazos naturais 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 26410 (12/POC-004297) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e Carreira Pazos, Iria 
Sobre a continuidade da oferta do mestrado en Matemáticas na Universidade de Santiago de Com-
postela e a postura da Xunta de Galicia ao respecto 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 26426 (12/POC-004298) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre a xestión orzamentaria da Consellería do Mar, a desviación de partidas correspondentes aos 
seus orzamentos e os programas que recibirán as contías non executadas por esta consellaría en 
2024 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 26433 (12/POC-004299) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e 4 máis 
Sobre a equiparación dos coeficientes redutores das frotas palangreira e arrastreira que traballan 
en augas internacionais cos dos buques conxeladores e as accións que desenvolveu ou prevé de-
senvolver o Goberno galego ao respecto 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 26442 (12/POC-004300) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e 2 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia en relación co obxectivo de conseguir a oficialidade do galego 
na Unión Europea e as accións que prevé levar a cabo con ese propósito 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 26452 (12/POC-004301) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 3 máis 
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Sobre a postura e as previsións que ten a dirección da CRTVG respecto da recuperación da xornada 
laboral de 35 horas semanais 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
- 26458 (12/POC-004302) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e 2 máis 
Sobre a postura do Goberno galego respecto da recuperación da Área Sanitaria da Mariña dentro 
do mapa sanitario de Galicia 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 26469 (12/POC-004303) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 4 máis 
Sobre a construción da circunvalación de Carballo e os compromisos orzamentarios que prevé ma-
terializar o Goberno galego ao respecto 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 26470 (12/POC-004304) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 4 máis 
Sobre a construción da circunvalación de Carballo e os compromisos orzamentarios que prevé ma-
terializar o Goberno galego ao respecto 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 26471 (12/POC-004305) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 4 máis 
Sobre a construción da circunvalación de Carballo e os compromisos orzamentarios que prevé ma-
terializar o Goberno galego ao respecto 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 26477 (12/POC-004306) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 3 máis 
Sobre a rehabilitación do pavimento da estrada AC-419 nos concellos de Malpica e Ponteceso e os 
compromisos orzamentarios do Goberno galego ao respecto 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 26478 (12/POC-004307) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 3 máis 
Sobre a rehabilitación do pavimento da estrada AC-419 nos concellos de Malpica e Ponteceso e os 
compromisos orzamentarios do Goberno galego ao respecto 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
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- 26488 (12/POC-004308) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre as razóns para non manter o máster en Matemáticas da Universidade de Santiago de Com-
postela e o establecemento dun equilibrio nos criterios normativos que atinxen ás universidades 
privadas e públicas de Galicia 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 26492 (12/POC-004309) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis 
Sobre a situación actual da planta de reciclaxe de Servia, no concello de Lousame, e a valoración 
que fai o Goberno galego da posibilidade de recuperala e modernizala 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
Admisión da retirada e publicación do acordo 
 
- 8274 (12/POC-001495) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Verea Fraiz, Borja e 8 máis 
Sobre o balance das axudas impulsadas pola Xunta de Galicia destinadas a desenvolver un modelo 
turístico propio e as medidas previstas para 2024 
BOPG nº 70f2, do 23.08.2024 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
A Mesa admite a retirada solicitada no doc. num. 26446. 
 
Santiago de Compostela, 3 de xuño de 2025 
María Elena Candia López 
Vicepresidenta 1ª
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1

Á Mesa do Parlamento

Ariadna Fernández González, Sonia Vidal Lamas  e Secundino Fernández 

Fernández,  deputadas e deputado do  Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral en Pleno, sobre a baixada de entregas do leite.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

A crise demográfica que sofre Galiza é unha evidencia e a fixación da poboación é 

actualmente imprescindible se non queremos que o número de aldeas baleiras aumente, ao 

igual que o fan aquelas que teñen un só habitante. A loita contra a desaparición do que 

coñecemos coma o noso rural ten como pata principal a xeración de emprego neste, 

acompañada por suposto da prestación de servizos, para que todas e todos os galegos 

residan onde residan gocen das mesmas vantaxes no seu día a día.

Neste emprego do que se falaba anteriormente, un dos sectores xeradores de 

postos de traballo máis potentes nestas áreas é o agrogandeiro, que en Galiza move 

millóns de euros en producións de carne, leite, mel, hortalizas ou froitas, por exemplo. 

Máis as flutuacións en canto a prezos en orixe e a cantidade de variables que inflúen na 

rendibilidade final dos agricultores e das gandeiras, entre outros factores, fan que o sector 

non sexa atractivo en exceso para as persoas novas do noso país, pechando empresas 

adicadas a este tipo de producións contantemente.

Un dos máis afectados pola problemática da falla de relevo xeracional,  pola 

variación nas producións, as inclemencias climáticas e as crises sanitarias das últimas 

tempadas e así coma polas oscilacións nos prezos do produto é o sector lácteo galego. 

Este, de vital importancia na economía do noso país, supón case un 2% do noso PIB e  
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cumpre, asemade, unha función non menos importante no noso rural e a súa pervivencia, 

en risco cada vez maior de desaparecer. 

O peche constante de explotacións, motivado polas crises reiteradas de prezos que 

amosan que o noso produto é o menos pagado do estado español, os contratos de curta 

duración que restan estabilidade e a falla de industria transformadora lastran, dende hai 

anos, o avance dos nosos gandeiros e gandeiras, cuxos fillos e fillas non optan na maioría 

dos  casos  por  asumir  a  titularidade  da  explotación  á  hora  da  xubilación  dos  seus 

proxenitores,  que en moitos  casos  se  fan xa  de  xeito  temperá,  sen agardar  a  idade 

estipulada, contando con algo máis de 5000 na actualidade.

Este abandono de explotacións de produción de leite, na maior parte dos casos de 

tamaño pequeno e mediano, non é capaz de compensarse por vez primeira coa produción 

das grandes granxas, coma acaba de quedar patente nas últimas informacións que chegan 

dende o Ministerio de Agricultura, onde se expón unha baixada das nosas entregas de 

leite.  Aínda  que  non  pareza  excesivo,  o  descenso  do  0,78%  nesta  produción  en 

comparanza co ano anterior,  contrasta co habitual e recorrente nos últimos períodos 

analizados, onde sempre se foron mantendo as toneladas entregadas en Galiza, resistindo 

o peche, feito que agora non acontece.

Se a cantidade producida é menor á habitual e o prezo continúa a ser o menor do 

estado é previsible que o sector, na súa totalidade, ao non ser capaz de recoller o valor 

engadido, xere menos beneficios no noso país, algo que se traduce a nivel económico nas 

granxas e en moitos dos actores indirectos implicados, que tamén verán minguada a súa 

actividade. 
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Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno:

. Como valora o goberno da Xunta de Galiza a baixada da produción de leite no 

noso país segundo os últimos datos, contradicindo a tónica habitual dos derradeiros anos?

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025
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Asinado dixitalmente por:

 

Ariadna Fernández González na data 23/05/2025 9:17:32

Sonia Vidal Lamas na data 23/05/2025 9:18:14

Secundino Fernández Fernández na data 23/05/2025 9:18:24
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 23/05/2025 9:23:39
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Á Mesa do Parlamento

Daniel Castro García e Iria Carreira Pazos, deputada e deputado do Grupo 

Parlamentar  do  Bloque  Nacionalista  Galego  (BNG),  ao  abeiro  do  disposto  no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

sobre a vontade da Xunta de Galiza para dar o visto e prace ao Grao de Enfermaría na 

Universidade privada UIE.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Como xa ocorrera hai uns meses cos casos do Grao de Psicoloxía e de Dereito da 

UIE e coa Universidade privada Emilia Pardo Bazán a Xunta de Galiza segue sen aclarar 

cal vai ser a súa postura sobre que a Universidade Intercontinental de la Empresa, a 

Universidade  Abanca,  imparta  o  Grao  de  Enfermaría,  xa  existente  no  Sistema 

Universitario Galego, é dicir, nas universidade públicas.

Deste  xeito,  no  caso  de  permitir  a  implantación  volveríase  a  contradicir  a 

normativa que exixe evitar duplicidades entre a universidade pública e a privada. Neste 

caso estamos a falar dun grao que se imparte nos sete campus universitarios galegos, polo 

que a duplicidade é máis que obvia.

Alén disto, mentres os sindicatos están a denunciar o evidente incumprimento da 

Lei Galega de 2013, a Xunta segue a facilitar a privatización do noso ensino universitario, 

ao mesmo tempo que continúa a infrafinanciar ás universidades públicas que a duras 

penas son capaces de facer fronte ao gasto estrutural das mesmas.

Por  último,  son  as  propias  universidades  públicas  galegas  as  que  criticaron 

publicamente  esta  decisión,  cualificándoa  como inxusta  e  como un ataque  contra  a 

lexislación galega, o que evidencia de novo como o goberno do PP segue sen escoitar ás  

universidades públicas do noso país.
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Por todo o exposto formúlase a seguinte preguntas para resposta oral en Pleno:

Vai  a  Xunta  de  Galiza  dar  o  seu  visto  e  prace  á  implantación  do  Grao  de 

Enfermaría na Universidade Intercontinental de la Empresa (UIE)?

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025
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Asinado dixitalmente por:

 

Daniel Castro García na data 23/05/2025 10:58:17

Iria Carreira Pazos na data 23/05/2025 10:58:31
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 23/05/2025 11:02:06
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Galiza

Á Mesa do Parlamento

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, Xosé Manuel Golpe Acuña e Carmela González 

Iglesias,  deputados  e  deputada  do  Grupo  Parlamentar  do  Bloque  Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral en Pleno, sobre o peche da oficina de atención ao público 

de Naturgy en Celanova.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

A Xunta de Galiza ten as competencias en materia de defensa das consumidoras 

e  usuarias,  as  desenvolvemento  económico e  promoción do medio  rural.  Asi  a  Lei 

2/2012,  do  28  de  marzo,  de  protección xeral  das  persoas  consumidoras  e  usuarias, 

establece  a  obriga  da  Xunta  de  Galiza  de  garantir  o  acceso equitativo aos  servizos 

básicos, especialmente en zonas rurais afectadas polo despoboamento.

As comarcas  da Baixa Limia e  Terra  de Celanova con 15 concellos  e  unha 

poboación  de  24.832  habitantes  están  a  enfrontar  progresivo  deterioro  dos  servizos 

esenciais, que vaise ver agravado pola decisión que ven de anunciar a empresa Naturgy 

de pechar a súa oficina en Celanova. 

A oficina de Naturgy en Celanova é o punto de atención presencial para toda a 

poboación dos concellos de Bande, Entrimo, Lobios, Lobeira e Muíños, na Baixa Limia, 

que representan case 6.2000 habitantes; así como para todos os concellos da Comarca 

Celanova, que en conxunto suman máis de 18.500 habitantes. Este servizo permite á 

cidadanía realizar dende Celanova todas as xestións relacionadas cos seus contratos de 

subministración eléctrica, así como resolver as incidencias e trámites relacionados coa 

mesma.
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OFICINA PARLAMENTAR
Parlamento de Galiza

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545
gp-bng@parlamentodegalicia.gal
15702 Santiago de Compostela

Galiza

O peche da oficina obriga á poboación dalgunhas localidades destas comarcas a 

desprazarse 150 km, á oficina de Naturgy en Ourense, o que non son incrementa os 

custes de mantemento dun servizo esencial, senón que dificulta o acceso ao mesmo, 

nomeadamente para ese 54% da poboación destas comarcas que ten por formación ou 

idade  ten  maior  dificultade  para  a  relación  telemática.  Asemade,  a  limitada 

conectividade dixital nos fogares da Baixa Limia (só o 78% dos fogares ten acceso a 

internet de alta velocidade), dificultará a xestión telemática para a maioría dos usuarios, 

facendo inescusábel o seu desprazamento a cidade de Ourense.

Segundo  os  datos  do  Instituto  Galego  de  Estatística  dende  o  2009  estas 

comarcas  do  suroeste  ourensán  levan  perdido  un  12%  da  súa  poboación,  tendo 

actualmente  unha  densidade  de  poboación de  case  unha  terceira  parte  da  media  de 

Galiza, 25 hab/km2 frontes aos 93 da media galega. Este despoboamento, combinado 

coa  redución  de  servizos  básicos,  compromete  a  cohesión  territorial  e  o 

desenvolvemento económico da zina. Todo isto a pesares de que se trata dunha das 

principais zona do Estado en produción de enerxía hidroeléctrica, máis dun 20% da 

enerxía hidroeléctrica de Galiza xerase a través de encoros como os de Lobios e Bande, 

porén tal capacidade de produción de riqueza non está a permitir nin o desenvolvemento 

económico do territorio,  nin está  a  reverter  na mellor  prestación de servizos para a 

poboación das localidades que si sofren as peaxes medio ambientais de contar con estas 

fontes de produción eléctrica e riqueza para esa mercantil.

A Xunta de Galiza, como administración competente en materia de protección 

ás  consumidores  e  usuarias,  debe  mediar  coa  empresa  Naturgy,  que  opera  baixo  a 

autorización do Goberno galego para a distribución eléctrica en Galiza, para evitar o 

peche da oficina de atención ao público en Celanova, e que atende a poboación dun 

territorio que reporta importantes réditos a esta mercantil.
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OFICINA PARLAMENTAR
Parlamento de Galiza

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545
gp-bng@parlamentodegalicia.gal
15702 Santiago de Compostela

Galiza

Por todo o exposto, formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno:

Que actuacións ten previsto realizar o Goberno Galego para evitar o peche da 

oficina de Naturgy na vila de Celanova?

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro

Xosé Manuel Golpe Acuña 

Carmela González Iglesias 

Deputados e deputada do G.P. do BNG
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Asinado dixitalmente por:

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 23/05/2025 11:10:32

José Manuel Golpe Acuña na data 23/05/2025 11:10:43

Carmela González Iglesias na data 23/05/2025 11:10:54
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 23/05/2025 11:13:06

C
SV

: R
EX

PG
-P

B9
G

Q
AN

bV
-8

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

87488

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
6R

tU
BR

w
Q

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-96RtUBRwQ-1


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

 

 

 

A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Raquel Arias Rodríguez, Víctor Baladrón Lamas, Nicole 
Grueira Fernández, Dolores Hermelo Piñeiro, Argimiro Marnotes Fernández, 
Noelia Pérez López, Ethel Vázquez Mourelle e Magdalena Pérez Millares, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 
A carencia de médicos de determinadas especialidades é un problema xeral en toda 
España e que dificulta a xestión dos recursos sanitarios na actualidade.  
 
Cubrir unha incapacidade temporal, unhas vacacións, unha xubilación ou calquera tipo 
de dereito laboral dos profesionais convértese nun quebradeiro de cabeza nas 
numerosas especialidades que non teñen médicos en lista de contratación. 
 
É por isto que este Grupo Parlamentario incide en numerosas ocasións da necesidade 
de formar máis médicos, a través de aumentar o número de prazas acreditadas, 
cambiar o sistema de elección MIR e máis propostas. 
 
Sabemos que a Xunta de Galicia leva tempo ofertando o 100% das prazas que lle 
acreditan nas especialidades con déficit de profesionais, poñendo todo da súa parte 
para solucionar o problema. 
 
Concretamente na especialidade de medicina de familia coñecemos o aumento do 
135% de prazas ofertadas dende o 2008, mostrando sen dúbidas o seu compromiso 
coa formación de novos médicos. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno: 
 
Que valoración fai a Xunta de Galicia da oferta de prazas de formación sanitaria 
especializada 2025/2026? 
 
 
Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 23/05/2025 10:26:02 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 23/05/2025 10:26:12 

 
Víctor Baladrón Lamas na data 23/05/2025 10:26:27 
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Nicole Grueira Fernández na data 23/05/2025 10:26:40 

 
Dolores Hermelo Piñeiro na data 23/05/2025 10:26:52 

 
Argimiro Marnotes Fernández na data 23/05/2025 10:27:05 

 
Noelia Pérez López na data 23/05/2025 10:27:22 

 
Ethel Vázquez Mourelle na data 23/05/2025 10:27:37 

 
Maria Magdalena Perez Millares na data 23/05/2025 10:27:51 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Raquel Arias Rodríguez, Víctor Baladrón Lamas, Nicole 
Grueira Fernández, Dolores Hermelo Piñeiro, Argimiro Marnotes Fernández, 
Noelia Pérez López, Ethel Vázquez Mourelle e Magdalena Pérez Millares, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 
A nosa Comunidade confórmase por un territorio cunha elevada dispersión xeográfica, 

o que supón un reto en canto a dar unha cobertura sanitaria igual de accesible para o 

total da nosa poboación. Hai que ter en conta que ao redor do 25% dos galegos 

residen en zonas rurais, cando a porcentaxe a nivel estatal é entorno ao 15%. 

 

Sumado a isto, temos que ter en conta que a meirande parte da poboación que se 

atopa nestes núcleos, é poboación cun alto índice de envellecemento e unha elevada 

prevalencia de enfermidades crónicas. Isto fai que a abordaxe dos pacientes adquira 

unha relevancia de primeiro nivel na poboación rural.  

 

O medio rural mostra unhas características particulares que condicionan a atención 

sanitaria, nomeadamente a atención primaria, polo que se deben adaptar os recursos 

existentes a unha forma óptima de prestación de servizos. 

 

A fortaleza do Servizo Galego de Saúde sempre foi a súa versatilidade e 

adaptabilidade á realidade do territorio galego para garantir en todo momento unha 

cobertura sanitaria de calidade adecuada á poboación, viva onde viva.  

 

Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  

 

Que valoración fai a Xunta de Galicia das medidas postas en marcha en atención 

primaria para as zonas rurais? 

 

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Encarnación Amigo Díaz na data 23/05/2025 10:36:59 

 

Raquel Arias Rodríguez na data 23/05/2025 10:37:10 
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Nicole Grueira Fernández na data 23/05/2025 10:37:33 

 

Dolores Hermelo Piñeiro na data 23/05/2025 10:37:45 

 

Argimiro Marnotes Fernández na data 23/05/2025 10:37:57 

 

Noelia Pérez López na data 23/05/2025 10:38:10 

 

Ethel Vázquez Mourelle na data 23/05/2025 10:38:22 

 

Maria Magdalena Perez Millares na data 23/05/2025 10:38:37 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Raquel Arias Rodríguez, Víctor Baladrón Lamas, Nicole 
Grueira Fernández, Dolores Hermelo Piñeiro, Argimiro Marnotes Fernández, 
Noelia Pérez López, Ethel Vázquez Mourelle e Magdalena Pérez Millares, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 

As disfuncións do solo pelviano son unha das causas máis frecuentes de dor pelviana, 

perda ocasional do control de esfínteres, prolapso de vexiga, útero ou recto, vulvodinia, 

dor durante as relacións sexuais ou estrinximento.  

Estes problemas de saúde poden ter a súa orixe na debilidade dos músculos do solo 

pelviano ou na súa contracción involuntaria e repentina causadas por múltiples 

factores, como o parto, unha cirurxía pelviana, un traumatismo ou determinadas 

patoloxías, como a endometriose, a fibromialxia ou a cistite intersticial, entre outras. 

Todas estas problemáticas teñen grande impacto sobre a calidade de vida das 

mulleres, podendo limitar a súa liberdade, o xeito de relacionarse nas súas actividades 

sociais e reducir a súa autoestima. 

Moitas disfuncións do solo pelviano pódense previr ou tratar de evitar que evolucionen 
a graos máis graves que precisarían xa de tratamento cirúrxico ou rehabilitador.  
 
O compromiso da Xunta de Galicia coa saúde das mulleres é manifesto, levando a 
cabo accións que buscan a mellora da súa atención nas patoloxías que lle son propias. 
Recentemente tivemos coñecemento que o Servizo de Galego de Saúde  actualizou a 
súa guía sobre a abordaxe en atención primaria das disfuncións do solo pelviano 
feminino.  
 
Por todo isto os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
Que melloras recolle a nova guía sobre a abordaxe en atención primaria das 
disfuncións do solo pelviano feminino aprobada pola Xunta de Galicia? 
 
Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 23/05/2025 10:42:07 
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Raquel Arias Rodríguez na data 23/05/2025 10:42:18 

 
Víctor Baladrón Lamas na data 23/05/2025 10:42:32 

 
Nicole Grueira Fernández na data 23/05/2025 10:42:44 

 
Dolores Hermelo Piñeiro na data 23/05/2025 10:42:55 

 
Argimiro Marnotes Fernández na data 23/05/2025 10:43:11 

 
Noelia Pérez López na data 23/05/2025 10:43:24 

 
Ethel Vázquez Mourelle na data 23/05/2025 10:43:36 

 
Maria Magdalena Perez Millares na data 23/05/2025 10:43:50 
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A Mesa do Parlamento 
 
Nicole Grueira Fernández, Víctor Baladrón Lamas, José Luis Ferro Iglesias, Julio 
García Comesaña, Patricia García González, Rubén Lorenzo Gómez, Carmen 
Pomar Tojo, Felisa Rodríguez Carrera, Raúl Santamaría González e Cecilia 
Vázquez Suárez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 
A Xunta de Galicia implantou, neste curso académico, por primeira vez a gratuidade 
das matrículas universitarias, converténdose así na única comunidade autónoma na 
que a educación é gratuíta dende os 0-3 anos ata os graos universitarios superiores. 
Esta medida, destinada a favorecer o acceso á educación superior, reducir as barreiras 
económicas e garantir a igualdade de oportunidades, marcou un fito no sistema 
universitario galego, beneficiando ao estudantado que cumpre cos requisitos 
establecidos. 
 
A implantación desta política supón un importante esforzo por parte do Goberno galego 
no plano orzamentario. Co curso xa rematado, é oportuno avaliar como foi o proceso 
de implantación, cal foi a acollida por parte do alumnado e das institucións 
universitarias, e que datos se poden extraer sobre a evolución da matrícula 
universitaria neste novo contexto de gratuidade. 
 
Neste sentido, os deputados asinantes, formulamos a seguinte pregunta en Pleno: 
 
Que balance fai o Goberno galego da implantación da gratuidade das matrículas 
universitarias neste primeiro curso académico? 
 
 

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Nicole Grueira Fernández na data 23/05/2025 11:06:54 

 
Víctor Baladrón Lamas na data 23/05/2025 11:07:10 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 23/05/2025 11:07:21 

 
Julio García Comesaña na data 23/05/2025 11:07:33 
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Patricia García González na data 23/05/2025 11:07:44 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 23/05/2025 11:07:56 

 
Carmen Pomar Tojo na data 23/05/2025 11:08:10 

 
María Felisa Rodriguez Carrera na data 23/05/2025 11:08:25 

 
Raúl Santamaría González na data 23/05/2025 11:08:34 

 
Cecilia Vázquez Suárez na data 23/05/2025 11:08:47 
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A Mesa do Parlamento 
 
Nicole Grueira Fernández, Víctor Baladrón Lamas, José Luis Ferro Iglesias, Julio 
García Comesaña, Patricia García González, Rubén Lorenzo Gómez, Carmen 
Pomar Tojo, Felisa Rodríguez Carrera, Raúl Santamaría González e Cecilia 
Vázquez Suárez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 
A lingua galega é un elemento fundamental da identidade e cultura de Galicia, que 
contribúe a enriquecer a diversidade lingüística e cultural da nosa comunidade. A 
mocidade galega é unha peza clave para garantir a vitalidade e continuidade do 
galego, e o seu compromiso co uso da lingua é esencial para fortalecer a súa presenza 
en todos os ámbitos da sociedade. 
 
O Goberno galego desempeña un papel fundamental na promoción e difusión do 
galego, impulsando diversas accións que favorecen o seu uso e visibilidade, 
especialmente entre os mozos e mozas. A formación, o fomento da creación cultural, o 
apoio a iniciativas xuvenís e a presenza do galego nos medios de comunicación e nas 
plataformas dixitais son elementos clave para consolidar unha lingua viva e dinámica 
entre as novas xeracións. 
 
Diante deste contexto, é importante coñecer as medidas e proxectos que o Goberno 
galego está a desenvolver para seguir promovendo o uso da lingua galega entre a 
xuventude, asegurando que o galego siga sendo unha lingua de presente e futuro. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Pleno: 
 
Qué medidas está a impulsar o Goberno galego para promover o uso da lingua galega 
entre a xuventude en Galicia? 
 
 

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Nicole Grueira Fernández na data 23/05/2025 11:42:54 

 
Víctor Baladrón Lamas na data 23/05/2025 11:43:08 
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José Luis Ferro Iglesias na data 23/05/2025 11:43:19 

 
Julio García Comesaña na data 23/05/2025 11:43:32 

 
Patricia García González na data 23/05/2025 11:43:45 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 23/05/2025 11:43:59 

 
Carmen Pomar Tojo na data 23/05/2025 11:44:13 

 
María Felisa Rodriguez Carrera na data 23/05/2025 11:44:28 

 
Raúl Santamaría González na data 23/05/2025 11:44:38 

 
Cecilia Vázquez Suárez na data 23/05/2025 11:44:52 
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A Mesa do Parlamento 
 
Nicole Grueira Fernández, Noelia Pérez López, Encarna Amigo Díaz, Raquel Arias 
Rodríguez, Víctor Baladrón Lamas, Dolores Hermelo Piñeiro, Argimiro Marnotes 
Fernández, Ethel Vázquez Mourelle e Magdalena Pérez Millares, deputadas e 
deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia ao abeiro do disposto no 
artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a 
seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno.  
 
A situación laboral da mocidade é un dos principais retos sociais e económicos tanto en 
Galicia como no conxunto do Estado. A transición cara ao mercado de traballo segue a 
representar un desafío para a poboación nova, especialmente en termos de 
estabilidade, calidade do emprego e oportunidades de desenvolvemento profesional. 
 
Nos últimos tempos, Galicia amosa unha evolución positiva nos indicadores vinculados 
á empregabilidade xuvenil, situándose por riba da media estatal en certos aspectos. 
Esta tendencia, aínda que é alentadora, require de continuidade, seguimento e reforzo 
para garantir un bo futuro para as novas xeracións. 
 
Neste contexto, resulta oportuno coñecer o grao de implicación e esforzo do Goberno 
galego para consolidar e mellorar esta dinámica positiva, así como para facer fronte 
aos retos que aínda persisten. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Pleno: 
 
Que estratexias está a impulsar a Xunta de Galicia para mellorar e consolidar a 
empregabilidade da mocidade galega a medio e longo prazo? 
 
 
Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Nicole Grueira Fernández na data 23/05/2025 11:17:18 

 
Noelia Pérez López na data 23/05/2025 11:17:34 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 23/05/2025 11:17:52 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 23/05/2025 11:18:03 

 
Víctor Baladrón Lamas na data 23/05/2025 11:18:21 
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Dolores Hermelo Piñeiro na data 23/05/2025 11:18:38 

 
Argimiro Marnotes Fernández na data 23/05/2025 11:18:50 

 
Ethel Vázquez Mourelle na data 23/05/2025 11:19:04 

 
Maria Magdalena Perez Millares na data 23/05/2025 11:19:18 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey e Carlos López Font, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esta 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

As infraestruturas desempeñan un papel clave no desenvolvemento de Galicia, 

xa que facilitan a conectividade, estimulan a actividade económica e aseguran 

o acceso equitativo aos servizos públicos. A súa mellora e expansión axudan a 

reducir as diferenzas entre territorios, fortalecen o sector produtivo e elevan a 

calidade de vida da poboación. Así pois, investir en infraestruturas é 

fundamental para o desenvolvemento sostible e equilibrado de Galicia, 

asegurando a súa competitividade e benestar futuro. 

O casco vello de Corme Porto, situado no concello de Ponteceso, representa 

un exemplo claro da situación crítica que atravesan moitos núcleos históricos 

galegos. Trátase dunha vila mariñeira con grande identidade cultural e 

patrimonial, marcada pola súa relación co mar e coa tradición percebeira, mais 

que nos últimos anos está a sufrir un proceso acelerado de despoboamento, 

abandono e degradación urbana.  

Numerosas vivendas do centro histórico atópanse actualmente baleiras, 

deterioradas ou directamente en ruínas, sen que existan instrumentos efectivos 

que permitan a súa recuperación. A situación vese agravada pola 

complexidade legal que impide a súa venda ou rehabilitación: moitas 

propiedades pertencen a múltiples herdeiros, están fóra do mercado 

inmobiliario ou carecen dunha titularidade clara. Esta realidade supón un freo 

evidente para a iniciativa privada e contribúe á parálise do tecido urbano e 

social da vila. 
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Asemade, Corme sofre unha desertización demográfica evidente, cunha 

poboación envellecida e a emigración continua da xente nova pola falta de 

oportunidades laborais e residenciais. A perda de habitantes vai acompañada 

da desaparición de servizos, do peche de negocios locais e da progresiva 

perda de vitalidade comunitaria. 

Neste contexto, cómpre sinalar que Corme Porto non está incluído no Plan 

Rexurbe da Xunta de Galicia, un instrumento especificamente deseñado para 

actuar sobre este tipo de situacións. O Plan Rexurbe, impulsado polo Instituto 

Galego da Vivenda e Solo (IGVS), ten como obxectivo revitalizar os cascos 

históricos mediante a adquisición, rehabilitación e posterior venda ou alugueiro 

de vivendas con criterios sociais e patrimoniais. A súa aplicación en concellos 

como Ferrol, Ribadavia, Betanzos ou Viveiro está a dar resultados positivos, 

freando o abandono e favorecendo o asentamento de nova poboación. 

A exclusión de Corme Porto deste plan resulta especialmente incomprensible, 

tendo en conta que reúne todos os requisitos: un casco histórico con vivendas 

abandonadas, dificultades para a rehabilitación privada, perda de poboación, 

valor patrimonial e risco de desaparición do seu tecido social. Así pois, urxe 

incorporar o casco vello de Corme Porto ao Plan Rexurbe, dotando ao núcleo 

histórico dos medios necesarios para recuperar vivendas, atraer nova 

poboación, revitalizar a actividade económica e preservar o seu valor 

patrimonial e cultural. A intervención pública é, neste caso, non só necesaria, 

senón tamén unha obriga ética e política para evitar que Corme siga camiño da 

desaparición funcional como vila habitada e viva. 

A revitalización do casco vello de Corme Porto é posible, pero precisa vontade 

política, recursos e unha planificación integral, así pois, o Plan Rexurbe 

representa a ferramenta idónea para iniciar ese camiño. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Pleno:  
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Cando ten previsto a Xunta de Galicia incluír o casco vello de Corme Porto no Plan 

Rexurbe para abordar o seu despoboamento, rehabilitar vivendas e revitalizar a 

economía local? 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 23 de maio do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 23/05/2025 12:14:19 

 

Carlos López Font na data 23/05/2025 12:14:31 
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Á Mesa do Parlamento 

Brais Ruanova Vilas-Boas, Ramón Fernández Alfonzo, Alexandra 

Fernández Gómez e Carmela González Iglesias, deputados e deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

sobre as axudas concedidas polo IGAPE ao Real Club Celta de Vigo S.A.D. en 2023. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No Diario Oficial de Galiza do pasado luns 9 de setembro de 2024 deuse 

publicidade dos beneficiarios das axudas concedidas polo Instituto Galego de 

Promoción Económica durante o primeiro e o segundo trimestres de 2023. 

Entre estes, deuse coñecemento dunha axuda recibida polo Real Club Celta de 

Vigo S.A.D. (RCCV) por valor de 2.500.000€ para un importe subvencionable de 

4.166.666,67€ a través da aplicación orzamentaria 06.A1-741A-7706 dos orzamentos 

do Instituto Galego de Promoción Económica. 

A normativa que rexe esta axuda é a RESOLUCIÓN do 22 de xullo de 2022 

pola que se dá publicidade do Acordo do Consello de Dirección que aproba as bases 

reguladoras das axudas ao investimento para infraestruturas locais (programa 

Infraestruturas estratéxicas abertas), promovidas por grandes empresas galegas, e se 

procede á súa convocatoria en réxime de concorrencia competitiva co código de 

procedemento IG408D. 

Estas bases reguladoras establecen textualmente como obxectivo das axudas “o 

de apoiar a posta en marcha de proxectos de infraestruturas locais de uso compartido 

que teñan como finalidade o desenvolvemento da contorna das empresas e dos 
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consumidores, e a modernización e desenvolvemento da base industrial, co fin de 

mellorar a súa competitividade.” onde tamén engade “...que hai demanda e disposición 

desde empresas tractoras galegas cara á creación desta tipoloxía de infraestruturas 

xerando interesantes posibilidades, facilitando a capacidade financeira do promotor e, 

por conseguinte, a de xestión solvente das infraestruturas que se van crear, así como 

apoiarse na capacidade tractora destas grandes empresas para a utilización de 

infraestruturas estratéxicas polo tecido empresarial e emprendedor de Galicia...”. 

Así mesmo estas bases reguladoras establecen no seu Artigo 1 punto 2: 

“2. Non serán subvencionables os proxectos de desenvolvemento de 

infraestruturas de investigación, de agrupacións empresariais innovadoras, sistemas 

urbanos de calefacción e refrixeración enerxeticamente eficientes, infraestruturas de 

enerxía, reciclaxe e reutilización de residuos, infraestruturas de banda ancha, cultura e 

conservación do patrimonio, infraestruturas deportivas e recreativas multifuncionais, 

aeroportos e portos”. 

Estas axudas establecen o máximo de subvención do 60% dos proxectos cunha 

contía máxima de 2.500.000€, que é o resultado da subvención recibida polo RCCV ao 

aplicar o 60% á contía subvencionable de 4.166.666,67€ (exactamente 2.500.000,002).  

Así e todo cómpre sinalar que o RCCV non está exento de polémica na súa 

relación co Goberno Galego, como coa construción da Cidade Deportiva Afouteza a cal, 

enmarcada dentro do proxecto Galicia Sport 360, e elevado a Proxecto de Interese 

Autonómico (PIA) polo Goberno Galego co obxectivo de saltarse a legalidade regular, 

foi declarada ilegal polo Tribunal Superior de Xustiza de Galiza e tamén, recentemente, 

a Confederación Hidrográfica Miño-Sil vén de informar sobre a apertura dun expediente 

sancionador debido a verteduras de augas residuais nesta mesma cidade deportiva. 
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Para calquera galega ou galego que intente buscar, tanto na páxina do IGAPE 

como no portal de transparencia da Xunta de Galiza esta axuda, atópase con que non 

existen coincidencias nin co título nin co número de expediente do mesmo, o que 

dificulta, alén da función de transparencia, a labor de fiscalización do Goberno por parte 

dos Grupos Parlamentarios, nomeadamente para unha subvención resolta xa no mes de 

maio de 2023. 

Polo tanto é de interese coñecer cal foi o proxecto de creación de infraestruturas 

en Galiza que contribúe a nivel local a mellorar a contorna das empresas e dos 

consumidores e a modernizar e desenvolver a base industrial no país presentado polo 

RCCV, empresa rexistrada con CNAE 2009: 9319- Outras actividades deportivas, que 

se sitúan no obxecto de “Xestión de instalacións deportivas. Actividades dos clubs 

deportivos. Outras actividades deportivas”.  

Así mesmo a data máxima de execución do proxecto marcábase nun primeiro 

momento no 1 de xuño de 2024, mais no DOG do 30 de maio de 2024 amplíase este 

prazo até o 28 de abril de 2025 baixo a seguinte xustificación:  

“Dado o carácter estratéxico dos proxectos obxecto destas axudas, de creación 

de infraestruturas en Galicia que contribúan a mellorar a contorna das empresas e dos 

consumidores e a modernizar e desenvolver a base industrial, cun investimento global 

para a creación da infraestrutura inferior a 20.000.000 €, ocasionan, entre outros, 

tramitacións necesarias para a adquisición de parcelas, trámites administrativos para a 

súa legalización, obtención de licenzas e importantes atrasos para o inicio dos proxectos 

de investimento aprobados, que impedirían a implantación no prazo establecido dos 

proxectos aprobados”. 
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Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Que proxecto presentado polo Real Club Celta de Vigo S.A.D. motivou a 

concesión dunha axuda de 2.500.000€ e en que xeito cumpriu os obxectivos de 

dinamización industrial obxecto destas axudas? 

 

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 

 

Asdo.: Brais Ruanova Vilas-Boas 

Ramón Fernández Alfonzo 

Alexandra Fernández Gómez  

Carmela González Iglesias 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 23/05/2025 12:29:00 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 23/05/2025 12:29:11 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 23/05/2025 12:29:21 

 

Carmela González Iglesias na data 23/05/2025 12:29:48 
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Á Mesa do Parlamento 

Brais Ruanova Vilas-Boas, Rosana Pérez Fernández, Óscar Insua Lema, 

Ramón Fernández Alfonzo e Noa Presas Bergantiños, deputadas e deputados do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

sobre o traballo realizado pola Oficina Económica de Galiza dependente do IGAPE. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A actual Oficina Económica existe dende o pasado 1 de xaneiro, momento no 

que entra en vigor a reformulación da anterior Oficina Doing Business Galicia a través 

da Lei 10/2023, do 28 de decembro, de medidas fiscais e administrativas (Lei de 

acompañamento) e a supresión da Unidade Galicia Emprende. 

Entre as cuestións chave que trataría esta oficina, a cal se organiza dentro do 

Instituto Galego de Promoción Económica, está  a de ser “o órgano responsable da 

xestión dos instrumentos previstos nesta lei [Lei 10/2023, do 28 de decembro, de 

medidas fiscais e administrativas] para facilitar a implantación das iniciativas 

empresariais, especializada no acompañamento e na tramitación das iniciativas 

empresariais, así como do asesoramento ás persoas empresarias para a posta en marcha 

e acompañamento das iniciativas empresariais” 

Analizando as funcións desta oficina poderíanse resumir en tres apartados: 

a) Ser o punto de contacto centralizado e singular para dar información e soporte 

á hora de materializar novos proxectos empresariais. 

b) Valorar aqueles proxectos susceptibles de seren declarados proxectos 

industriais estratéxicos así como actuar sobre os xa declarados en risco de continuidade. 
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c) Elaborar un informe anual de actividade. 

Así e todo, no mes de setembro [2024] a Conselleira de Economía en Industria, 

a sra. Maria Jesús Lorenzana, nunha visita ás instalacións da Oficina Económica (no 

edificio do IGAPE) puxo en valor o traballo realizado por esta oficina dende o mes de 

abril, onde cuantificaba o número de consultas realizadas en máis de 5000 e puña en 

valor que este instrumento público conta cun persoal de máis de 100 persoas traballando 

na oficina. 

Deste volume de solicitudes de información, dende  apropia administración, 

saliéntase o asesoramento personalizado a 146 proxectos.  

Se se analizan os proxectos declarados Proxecto Industrial Estratéxico (PIE) en 

Galiza dende abril, só se anunciaron dous novos proxectos en Consello da Xunta. O 

primeiro, a reapertura da Mina de Touro-O Pino, proxecto presentado por Cobre San 

Rafael, cunha declaración de investir preto de 200 millóns de euros, mais só aparece a 

nivel de nota de prensa, xa que nin no Diario Oficial de Galiza nin na propia páxina da 

Consellería de Industria se pode atopar información concluínte ao respecto desta 

declaración como PIE. Na mesma liña se atopa o segundo PIE declarado, a planta de 

hidróxeno verde Arteixo H2V (que xa fora declarado IEP en decembro de 2023) do que 

só se coñecen as notas de prensa que trasladou o Goberno Galego. 

Se se analiza outra das fórmulas para poñer en valor proxectos empresariais, 

están as Iniciativas Empresariais Prioritarias (IEP), das cales dende o mes de abril só se 

declararon dúas novas iniciativas, que no total suman vinte e sete. 

En último lugar cando se contrastan estes datos cos do descenso reiterado do 

Índice de Producción Industrial (IPI) no territorio Galego, onde o último dato de 

variación interanual ofrecido polo Instituto Galego de Estadística (Xuño 2024) situaba 

unha caída de 3.3 puntos porcentuais deixa en entredito se o conxunto industrial do país 

se está a ver beneficiado da xestión desta oficina. 
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Con todo isto, cabe preguntarse se a xestión que se está a realizar dende a tan 

anunciada Oficina Económica está a dar como resultado unha dinamización real do 

tecido produtivo galego, se está xustificada a inversión de 6 millóns de euros para unha 

oficina, que no práctico se pode dicir que xa existía, e como encaixa para o volume de 

traballo unha dotación de persoal de máis de 100 profesionais. 

Así mesmo, cómpre salientar que dentro das funcións de acompañamento e de 

coordinación entre as empresas que buscan asesoramento hai certo solapamento entre 

esta oficina e a Oficina de Coordinación Económica dependente da Presidencia da 

Xunta, a cal, segundo as últimas declaracións do seu secretario xeral en sesión da 

Comisión 3ª do Parlamento de Galiza, ten por obxectivo promover e coordinar a posta 

en marcha de proxectos estratéxicos para Galiza. É canto menos curioso que existan 

dúas entidades de características tan similares dentro do organigrama do goberno 

galego.  

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Que valoración fai o Goberno Galego da utilidade e xustificación de recursos 

económicos e humanos destinados á Oficina Económica de Galiza en base ao número 

de consultas realizadas dende abril de 2024? 

 

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 

 

Asdo.: Brais Ruanova Vilas-Boas 

Ramón Fernández Alfonzo 

Óscar Insua Lema 

Noa Presas Bergantiños 

Rosana Pérez Fernández 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 23/05/2025 12:35:16 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 23/05/2025 12:35:29 
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Á Mesa do Parlamento 

Brais Ruanova Vilas-Boas, Luis Bará Torres, Olalla Rodil Fernández, 

Montserrat Valcárcel Armesto, Iria Carreira Pazos e Ariadna Fernández 

González, deputados e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral en Pleno, sobre a valoración que fai o Goberno Galego 

respecto ao impacto socieconómico do proxecto Gamma cuestionado polo Consello da 

Cultura Galega.  

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O proxecto Gamma foi declarado unilateralmente como Proxecto Industrial 

Estratéxico (PIE) en 2022, así e todo, cando se deu a coñecer o calado real, a temática 

completa e o impacto de dito proxecto, xurdiu arredor de todo o país un rexeitamento 

maioritario á súa implantación. 

Comezando por asociacións e organizacións na defensa ambiental até estudos 

das universidades dende diferentes eidos, o clamor pola paralización do proxectos 

percorreu o territorio, cristalizando en dúas mobilizacións masivas en Palas de Rei e San 

Caetano (Santiago de Compostela). 

Así e todo, os estudos independentes sobre dito proxecto e o seu impacto seguen 

a continuar e, alén do prexudicial para o medio e para o patrimonio, está tamén o 

estudo, segundo os datos facilitados no propio proxecto, do suposto beneficio 

socioeconómico que traería o proxecto. 

Con todo, o mes de setembro de 2024, viuse de coñecer o informe do estudo 

realizado polo Consello da Cultura Galega onde se analizou o impacto do proxecto de 
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Altri dende unha ampla gama de eidos. Dende o medio ambiente até o turismo pasando, 

como xa se indicou nesta iniciativa, pola análise do impacto socioeconómico do 

proxecto. 

Este informe, coñecido polo propio Goberno Galego, viu de concluír sobre 

varias cuestións que son de interese nun panorama puramente socioeconómico: 

1) Emprego: A declaración de emprego directo e indirecto que se manifesta no 

proxecto non se axusta á realidade segundo a súa propia memoria. Como reflexa o 

informe do CCG non hai información cuantitativa que sosteña os datos de 500 

empregos directos nin de 2500 empregos indirectos.  

A este respecto os cálculos e as estimación que se derivan deste informe sitúan 

unha estimación á alza de empregos directos de 281 empregos, no caso de sumarlle os 

indirectos en toda Galiza elevaría ese número até os 544 empregos. Números que, 

entendendo que están suxeitos a desviacións por propagacións de erros, están moi lonxe 

dos anunciados pola propia empresa. 

2) Económico: Neste sentido cabe separar dúas análises feitas polo informe, por 

un lado o relativo ao investimento previsto e aos resultados económicos do proxecto, e 

por outro o relativo á capacidade de arrastre do proxecto Gamma de xeito indirecto e 

inducido. 

a) No relativo ao investimento previsto refírese unha carga moi elevada sobre 

que o 25% do investimento no proxecto estea condicionado a axudas públicas 

(arredor de 212-250 millóns de €).  

Centrándose sobre o resultado económico derívanse catro consideracións: 
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1) O tamaño da industria do proxecto é moi elevado no que a 

activos se refire, duplica a a media das empresas do CNAE 17.11 no 

estado español. 

2) A facturación é modesta en comparación ao tamaño cun ratio 

de ventas por volume de activos moi baixo 

3) Consumos intermedios moi baixos cun ratio 

consumos/produción da orde do 48% (cando a media na Galiza para a 

rama R17 é do 74%), polo tanto ten un impacto indirecto moi baixo 

(encadeamento cara atrás). 

4) Gastos de persoal moi baixos representando, para o proxecto 

Gamma, apenas o 6,5% do seu gasto (de aquí obtéñense as bases á hora 

de estimar os empregos que pode pagar, e polo tanto xerar, directamente 

a empresa). 

b) Tendo en conta o resultado da análise da capacidade de arrastre da 

economía de xeito directo e inducido poden concluírse deste informe 3 cuestións: 

1) Boa parte dos impactos indirectos irán a empresas afincadas 

fóra da Galiza. 

2) O impacto indirecto na economía galega apenas sería de 

0,30€ por euro de produción 

3) No concreto das comarcas afectadas este impacto reduciríase 

até os 0,08€ por euro producido. 
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3) Proceso industrial e viabilidade da segunda fase do proxecto: Hai unha 

discrepancia entre as dúas fases do proxecto, por unha banda os datos técnicos do 

proxecto refírense á produción máxima, no horizonte posterior ao 2030, e os datos 

económicos só á primeira fase de 2025 a 2030. 

O informe do Consello da Cultura Galega pon de manifesto que “o proxecto 

Gama desenvolveríase en dúas fases; porén, só é posible realizar unha análise do seu 

impacto socioeconómico limitada á primeira fase, á que se executaría no período 2025-

2030, porque é a única da que existen datos económicos. Na documentación estudada 

non hai datos relativos aos compromisos, prazos nin financiamento do investimento que 

requiriría a segunda fase. Polo tanto, no plano económico unicamente existe o proxecto 

dunha planta que produciría 260.000 ADt/ano de celulosa soluble e 60.000 t/ano de 

Lyocell no horizonte de 2030”. 

4) Impactos negativos sobre outras actividades económicas: Por último 

débense considerar os impactos negativos a nivel socioeconómico sobre o territorio no 

que se pretende implantar o proxecto. Así o informe do CGC establece varias 

consideracións: 

a) Pode aumentar a competencia sobre o uso do solo que nas comarcas 

afectadas (Ulloa, Arzúa, Melide e Deza) ten unha implantación de uso agrícola e 

gandeiro consolidado, situando estas comarcas nunha tipoloxía de comarca rural 

activo. 

b) Percíbese a posibilidade dun impacto negativo sobre a actividade turística 

e a DOP Arzúa-Ulloa. 

c) Por último tamén fai fincapé na percepción negativa que se pode ter á hora de 

consumos agrícolas e gandeiros do territorio afectado co conseguinte descenso da 

demanda. 
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En definitiva, este informe ven a sumar outra voz desfavorable á implantación 

da empresa Altri no corazón de Galiza. Nesta volta desmonta unha das partes máis 

importantes na defensa do proxecto, que é o seu impacto positivo para a economía e o 

emprego, rebaixando sobremaneira os datos facilitados pola empresa a este respecto, 

incluso poñendo de manifesto a falta de rigor en algúns deles. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Pensa o Goberno Galego tomar en consideración as análises e conclusións do 

informe realizado polo Consello da Cultura Galega sobre Altri no relativo ao impacto 

socioeconómico no territorio, e pular por reconsiderar a súa decisión de declarar o 

proxecto GAMA como proxecto industrial estratéxico e denegar autorización para 

asentar unha bomba medioambiental no corazón de Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 

 

Asdo.: Brais Ruanova Vilas-Boas 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Valcárcel Armesto 

Iria Carreira Pazos 

Ariadna Fernández González, 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Brais Ruanova Vilas-Boas na data 23/05/2025 12:44:46 

 

Luis Bará Torres na data 23/05/2025 12:45:01 

 

Olalla Rodil Fernández na data 23/05/2025 12:45:12 

 

Montserrat Valcárcel Armesto na data 23/05/2025 12:45:28 

 

Iria Carreira Pazos na data 23/05/2025 12:45:48 

 

Ariadna Fernández González na data 23/05/2025 12:46:03 
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Á Mesa do Parlamento

Mercedes  Queixas  Zas,  Iria  Taibo  Corsanego  e  Daniel  Castro  García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Pleno, sobre a necesidade de a Xunta reforzar a oferta de produtos 

culturais  en  galego  para  a  infancia  e  a  mocidade  como  axente  transformador  de 

normalización lingüística.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

A infancia e a mocidade representa un dos segmentos máis relevantes á hora de 

analizar as dinámicas de consumo cultural e o futuro da lingua galega.

Coñecer que espazo ocupa este público na programación e produción cultural en 

lingua galega é determinante para analizar a oferta e a súa adecuación á demanda.

Este obxectivo é importante en calquera contexto lingüístico e cultural, mais é 

imprescindíbel cando se tratar dun feito cultural que nace desde unha lingua minorizada 

e que, nesta altura, presenta unha situación de emerxencia polo devalo progresivo no 

número de falantes e, por primeira vez, pola falta de competencia nas xeracións máis 

novas.

Os  produtos  culturais  constitúen  un  axente  potencialmente  transformador  no 

proceso de normalización lingüística, polo que planificar unha oferta diversa e plural de 

oferta positiva na lingua minorizada é fundamental para asegurar un futuro vivo e pleno 

en todos os usos lingüísticos e espazos de socialización.
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A percepción social entre a oferta e a demanda de produtos culturais en galego 

foi analizada polo Consello da Cultura Galega en diferentes traballos. A diagnose revela 

unha  clara  carencia  de  oferta  en  galego  para  o  público  infantil  e  adolescente, 

nomeadamente en sectores como os xogos de mesa e xoguetes, na ciencia e divulgación, 

no audiovisual,  nos contidos de redes sociais, videoxogos e Internet.

Existe un consenso moi amplo sobre a necesidade de incrementar os contidos en 

galego dirixidos á infancia e á mocidade, o que explica a forte demanda de reforzo 

nestes mesmos ámbitos.

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno:

Que  accións  está  a  planificar  a  Xunta  para  reforzar  o  apoio  por  parte  da 

Administración,  en  colaboración  cos  sectores  culturais  galegos,  para  ensanchar  e 

diversificar a oferta de produtos culturais en galego para a infancia e a mocidade como 

parte do proceso transformador de normalización lingüística?

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025

Asdo.: Mercedes Queixas Zas

Iria Taibo Corsanego

Daniel Castro García

Deputadas e deputado do G.P. do BNG
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Asinado dixitalmente por:

 

Mercedes Queixas Zas na data 23/05/2025 13:17:51

Iria Taibo Corsanego na data 23/05/2025 13:17:58

Daniel Castro García na data 23/05/2025 13:18:13
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 23/05/2025 13:25:41
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Á Mesa do Parlamento

Secundino Fernández Fernández, Paulo Ríos Santomé  e Luis Bará Torres, 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral 

en Pleno, sobre  a defensa dun servizo ferroviario útil na estación da Gudiña-Porta de 

Galiza e a solicitude de revisión dos horarios dos trens.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Recentemente saíron á venda os billetes para viaxar no corredor de alta velocidade 

Madrid-Galiza  para  este  verán,  e  atopámonos cunha modificación nas  frecuencias  e 

horarios dos trens de alta velocidade que dan servizo á estación da Gudiña – Porta de 

Galiza, reducindo as frecuencias diarias, ata á metade nalgúns casos, e concentrando as 

saídas e chegadas nas horas centrais do día, ademais de aumentar os tempos de viaxe cara 

Vigo, Santiago e A Coruña. Estes novos horarios fanse incompatibles cos usos laborais, 

sanitarios, educativos e doutros servizos básicos, prexudicando gravemente á veciñanza 

da comarca e das áreas de influencia da estación.

A estación  da  Gudiña  –  Porta  de  Galiza  é  unha  infraestrutura  clave  para  a 

mobilidade da poboación do oriente ourensán e zonas limítrofes,  especialmente nun 

contexto de despoboamento e afastamento dos grandes centros sanitarios, administrativos 

e de comunicación. A perda de frecuencias e a mala adaptación dos horarios supón un 

retroceso na vertebración do territorio,  dificultando o acceso a  servizos esenciais,  a 

conciliación familiar, o desenvolvemento económico e incrementando o illamento da 

zona.

Algúns exemplos de usos afectados son os seguintes:
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● Sanidade:

o Ata agora: Chegada a Ourense arredor das 9:00 e a Santiago/Vigo sobre as 

11:00, con volta ata as 18:50 (Ourense) ou 17:15 (Vigo/Santiago).

o A partir  de  agora:  Chegada  a  Ourense  non  antes  das  11:00  e  volta 

adiantada ás 17:00. Para Vigo e Santiago, chegada ás 15:30, obrigando a 

viaxar o día anterior e asumir gastos extra.

 Estudantado

Moita xente nova estuda en Ourense, Santiago, Vigo ou Madrid, implicando cos 

novos horarios dificulten asistir a clases, exames ou regresar á casa as fins de semana.

 Traballadores

o Ata agora: Era posible usar o tren para vir traballar á área de influencia da 

Gudiña-Porta de Galicia e tamén para desprazarse desde aquí a Ourense ou 

Madrid e volver no día.

o A partir de agora: Os primeiros trens saen moito máis tarde (de 8:30 a 

10:30 ou mesmo despois das 12:00), e o último tren adiántase, facendo 

inviable a viaxe laboral diaria tanto para quen vén coma para quen marcha.

 Acceso a servizos administrativos e xudiciais:

Xestións en organismos públicos ou xulgados (trámites, xuízos, oposicións, etc.) 

requiren chegar cedo ás capitais, o que xa non se pode facer no día.

 Turismo rural e desenvolvemento local:

O turismo na zona depende da accesibilidade. Menos trens e peores horarios 

desaniman as visitas, afectando a casas rurais, restaurantes e tendas.
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 Emerxencias e mobilidade ante imprevistos:

A redución de opcións limita a capacidade de resposta ante emerxencias médicas, 

familiares ou laborais, aumentando a sensación de illamento.

Ante esta situación e na defensa deste servizo público prioritarios para a veciñanza 

das comarcas afectadas dende o BNG apoiamos todas as reivindicacións que se están a  

levar a cabo para que Renfe de marcha atrás nesta redución e cambio de horarios dende a 

estación Porta de Galiza na Gudiña.

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno:

Que xestións fixo a Xunta de Galiza ante Renfe e o Ministerio para que dera 

marcha atrás nestas modificacións dos servizos de tren dende a estación de Porta de 

Galiza na Gudiña, vai apoiar as medidas de presión das corporacións locais e veciñanza 

das comarcas galegas, zamoranas e do veciño Portugal?

Santiago de Compostela, 26 de maio de 2025
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Asinado dixitalmente por:

 

Secundino Fernández Fernández na data 26/05/2025 10:33:12

Paulo Ríos Santomé na data 26/05/2025 10:33:24

Luis Bará Torres na data 26/05/2025 10:33:34
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 26/05/2025 10:35:02
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Á Mesa do Parlamento

Iago Tabarés Pérez Piñeiro, Iria Carreira Pazos, Olalla Rodil Fernández e 

Ramón Fernández Alfonzo,  deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista  Galego  (BNG),  ao  abeiro  do  disposto  no  Regulamento  da  Cámara, 

presentan  a  seguinte  Pregunta para resposta  oral  en  Pleno,  sobre  os  recursos  do 

IMELGA para  a  realización  de  valoracións  de  danos  psíquicos  e  a  idoneidade  de 

determinadas encomendas.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

No ano 2023 no Xulgado de Instrución núm. 1 de Santiago de Compostela en 

incoouse procedemento contra do Presidente da CRTVG e oito directivos máis pola 

presunta comisión de un delito contra os dereitas  das traballadoras.  Na querela que 

motivou  o  inicio  das  actuacións  a  vítima  denunciou  ter  sufrido  unha  campaña, 

emprendida  pola  dirección  da  CRTVG,  de  descrédito  persoal  e  profesional  como 

consecuencia do que puido padecer un importante menoscabo da súa saúde psíquica e 

mental.

Así as cousas no mes de maio de 2023 a xuíza instrutora acordou oficiar ao 

Instituto de Medicina Legal de Galiza para que por este organismo se emitira informe 

psicosocial de valoración do estado psíquico da vítima.

O IMELGA conta en todas as Subdireccións Territoriais con persoal cualificado e 

especializado en valoración do dano corporal, o que abrangue a capacidade de analizar e 

informar sobre os menoscabos sufridos polas persoas na súa capacidade física, sensorial e 

tamén psíquica; así mesmo as Subdirección Territoriais deste Instituto público conta con 

equipas psicosociais, da que forman parte especialistas en psicoloxía, e Unidades de 
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Valoración  Forense  Integral.  Segundo  recolle  a  última  memoria  publicada  sobre  a 

actividade do IMELGA máis dun 58% dos informes emitidos polo Servizo de Clínica 

forense se refiren a valoración psiquiátrica, dos que un parte importante están constituídas 

por informes sobre a valoración dos danos psíquicos sufridos polas vítimas de delitos.

O día 23 de maio de 2023 o diario Público informaba que, a pesares de todo o 

anterior, o informe solicitado ao IMELGA polo Xulgado de Instrución de Santiago de 

Compostela en relación coa querela presentada contra a Dirección da CRTVG foi emitido 

por  unha profesional  externa ao IMELGA carente  de especialización en psiquiatría, 

psicoloxía ou valoración do dano corporal sendo a súa titulación de licencia en medicina e 

cirurxía, con master en medicina estética. A autora do informe pericial solicitada polo 

Xulgado de Instrución, no ámbito da investigación penal, non só carece da especialización 

requirida senón que, segundo o referido diario, é a responsable da Unidade de Medicina 

Estética dunha clínica directamente relacionada con un ex-presidente do Consello de 

Administración  da  CRTVG  e  cunha  ex-deputada  do  Partido  Popular,  organización 

política  responsable  do  nomeamento  e  continuidade  das  persoas  investigadas  no 

procedemento penal.

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno:

Considera  o  Goberno  Galego  que  unha  profesional  dunha  empresa  privada 

relacionada con ex-altos cargos da CRTVG e do PP e especializada en medicina estética, 

reúne as condicións de idoneidade para a emisión dun informe de valoración sobre estado 

psíquico dunha persoa, nun procedemento no que son interesadas persoas da dirección da 

Compañía?

Santiago de Compostela, 26 de maio de 2025
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Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 26/05/2025 12:25:13

Iria Carreira Pazos na data 26/05/2025 12:25:21

Olalla Rodil Fernández na data 26/05/2025 12:25:31

Ramón Fernández Alfonzo na data 26/05/2025 12:25:42
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 26/05/2025 12:27:08
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Á Mesa do Parlamento 
 
Paula Prado del Río, Julio García Comesaña, Argimiro Marnotes Fernández, Paula 
Mouzo Más, Carmen Pomar Tojo, Alberto Pazos Couñago, María Felisa Rodríguez 
Carrera, Roberto Rodríguez Martinez e Katherinie Varela Fernández, deputados e 
deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 
152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral en pleno. 
 
 
Os concellos galegos, polo seu tamaño e dispersión, teñen dificultades para a 
cobertura dalgúns postos de funcionarios, tales como secretario, interventor ou 
tesoureiro. 
 
O interventor ocúpase de levar o control e a fiscalización dos gastos e ingresos 
públicos, así como a contabilidade dos concellos, supervisando e auditando o seu 
funcionamento con base en certos parámetros legais e normativos, mentres que o 
tesoureiro é o xefe da Unidade de Recaudación a nivel local, e polo tanto ten ao cargo 
o manexo e a custodia dos fondos municipais. 
 
Pese a que o Goberno galego reiterara ao Goberno central a reclamación de que 
incremente o número de plazas e a cobertura destes postos de traballo, a realidade é 
que moitos concellos teñen estes postos vacantes. 
 
Para intentar paliar no posible esta situación, a Administración autonómica creou en 
2017, de xeito pioneiro, una bolsa autonómica de interinos para cubrir postos de 
funcionarios con habilitación de carácter nacional. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta para a súa 
resposta oral: 
 
Que valoración fai o Goberno galego do funcionamento da bolsa autonómica de 
interinos que creou para cubrir postos de funcionarios con habilitación de carácter 
nacional nos concellos? 
 
Santiago de Compostela, a 26 de maio 2025. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Prado del Rio na data 26/05/2025 12:39:11 
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María Felisa Rodriguez Carrera na data 26/05/2025 12:39:26 

 
Roberto Rodríguez Martínez na data 26/05/2025 12:39:34 

 
Carmen Pomar Tojo na data 26/05/2025 12:39:50 

 
Paula Mouzo Mas na data 26/05/2025 12:40:05 

 
Julio García Comesaña na data 26/05/2025 12:40:40 

 
Katherinie Varela Fernández na data 26/05/2025 12:41:09 

 
Alberto Pazos Couñago na data 26/05/2025 12:41:20 

 
Argimiro Marnotes Fernández na data 26/05/2025 12:42:06 
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Á Mesa do Parlamento

Secundino Fernández Fernández, Sonia Vidal Lamas e Ariadna Fernández 

González,  deputado  e  deputadas  do  Grupo  Parlamentar  do  Bloque  Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral  en Pleno,  sobre a  sentenza que anula  preto de 7000 

carnés de manipulador de produtos fitosanitarios.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Recentemente  miles  agricultores  titulares  de  explotacións  agrarias  tiveron 

coñecemento  a  través  dos  medios  de  comunicación  a  nova  de  que  o  seu  carné  de 

manipulador  de  produtos  fitosanitarios  quedaba  anulado  en  virtude  dunha  sentenza 

xudicial. Esta está xerando unha grande alarma e desacougo entre os usuarios destes 

produtos.

Concretamente anúlase o carné de preto de 7000 usuarios afectados por esta 

sentenza xudicial.  Esta anulación implica que deixan de estar  rexistrados no ROPO 

(Rexistro de Operadores de Produtos Fitosanitarios), polo que non van poder adquirir os 

produtos fitosanitarios nin tampouco poden esparexelos nas súas fincas

A Consellería do Medio Rural ante esta situación parece ser que enviou unha 

circular a todas as tendas de fitosanitarios pedíndolles que revisen un a un os carnés dos  

seus clientes, para comprobar que seguen dados de alta no rexistro oficial do Ministerio 

(ROPO),  advertíndolles  das  sancións  que  carrexaría  seguir  dispensando  produtos  a 

persoas non autorizadas.

Esta situación tan grave e caótica estase a dar precisamente cando xa se están a 

dar  os  primeiros  tratamentos  de  produtos  fitosanitarios;  cando  xa  se  comeza  a  súa 
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utilización nos principais cultivos de Galiza. Un problema que chega, polo tanto, en 

plena campaña de tratamentos contra enfermidades fúnxicas como o mildeu en viñedo 

ou horta e coa sementeira do millo en vacún de leite.

Esta actuación xudicial  ven dada como consecuencia da chamada Operación 

Fito, que acabou por xulgar e condenar unha rede de concesión de carnés fraudulentos 

para a aplicación de produtos fitosanitarios.

A demanda  masiva  desta  formación  foi  a  raíz  da  entrada  en  vigor  do  Real 

Decreto  1311/2012  de  uso  sustentable  de  produtos  fitosanitarios,  desde  o  26  de 

novembro de 2015. Este RD limita a venda dos produtos de uso profesional soamente a 

aqueles  agricultores  e  gandeiros  que  conten  coa  titulación  necesaria.  A  raíz  da 

lexislación que obrigaba a facer o curso e dispor dun carné para comprar os produtos 

fitosanitarios,  eran  necesarios  máis  cursos,  porén  non  se  actuou  no  se  fixeron  as 

previsións adecuadas nin se potenciaron as oficinas agrarias encargadas de impartir esta 

formación.

Polo  tanto  este  problema  vén  derivado  do  desmantelamento  progresivo  das 

oficinas agrarias comarcais e da privatización da formación por parte dos gobernos do 

PP na Xunta de Galiza.

Agora, as persoas afectadas pola sentenza estanse a atopar que cando acoden a 

unha tenda de fitosanitarios a mercar algún produto dinlles que o seu carné xa non está 

dado de alta, polo que non poden venderllo. A maioría son pequenos produtores, tanto 

en activo como xubilados, con hortas para autoconsumo ou pequenas producións para 

venda. Nesta situación as opcións que teñen os produtores que perderon o seu título de 

aplicador son, ou ben adquirir envases pequenos, dos que se autoriza mercar e utilizar a 

persoas sen carné para uso doméstico en xardíns ou hortas particulares, ou ben contratar 

a  un  profesional  con  capacitación  cualificada,  que  o  facultaría  a  poder  aplicar 
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tratamentos en fincas de terceiros. Porén outro produtor con carné básico non podería, 

nin mercar para un veciño nin utilizar produtos fitosanitarios nas súas parcelas.

Mentres isto pasa, a Xunta de Galiza parece que non actúa nin da ningunha 

solución aos miles de galegas e galegos afectados por esta fraude masiva. Unha fraude 

que se deu pola falla de inspección e control da administración autonómica que validou 

esta  formación  e  polo  tanto  concedeu  os  carnés  de  manipulador  de  produtos 

fitosanitarios. A Xunta de Galiza seguiu avalando que seguiran impartindo estes cursos, 

polo que agora non se pode desentender desta xente afectada.

É necesario que a Xunta de Galiza busque solucións para estas persoas afectadas 

e por suposto facilitar cursos de formación impartidos pola consellería que resolvan esta 

problemática  dunha maneira  efectiva.  A Xunta non pode culpar  as  persoas obxecto 

dunha fraude no que fallaron estrepitosamente os controis da administración gobernada 

polo  PP.  Unha  administración  que  actuou  de  forma  totalmente  irresponsábel,  non 

parando este mecanismo fraudulento. Unha vez coñecido en vez de paralo, avalouno, 

dicindo que era unha formación que cumpría coa lexislación e que era válida para obter 

a titulación requirida. Nese momento, fai 10 anos aproximadamente todo o mundo sabía 

o que estaba pasando e a Xunta do PP non actuou nin parou esta fraude, mirou para 

outro lado. A Consellaría do Medio Rural abandona as súas funcións e abandona aos 

centos de persoas que foron estafadas coa súa complicidade.

Diante  desta  gravísima  situación  pola  que  están  a  pasar  preto  de  7000 

agricultoras e agricultores que foron enganados o BNG pide explicacións urxentes a 

Xunta de Galiza.
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Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno:

Por que a Xunta de Galiza non actuou no seu momento ao ter evidencias deste 

problema tan grave, tendo en conta os signos evidentes de fraude e que solución vai dar 

as preto de 7000 persoas afectadas en Galiza?

Santiago de Compostela, 26 de maio de 2025

Asdo.: Secundino Fernández Fernández

Sonia Vidal Lamas

Ariadna Fernández González

Deputado e deputadas do G.P. do BNG
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Sonia Vidal Lamas na data 26/05/2025 16:52:15

Ariadna Fernández González na data 26/05/2025 16:52:26
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 26/05/2025 16:56:03
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Á Mesa do Parlamento

Iago  Tabarés  Pérez-Piñeiro,  Iago  Suárez  Fernández  e  Noa  Presas 

Bergantiños,  deputados e deputada do  Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral en Pleno, a necesidade de cesión parcial de instalacións 

do Complexo deportivo de Monterrei para a celebración de festival musical.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Hai uns días informábase que, por mor da celebración do espectáculo musical 

Ouren Sound Fest os días 23 e 24 de maio as pistas de atletismo do Complexo deportivo 

Monterrei  non  poderían  ser  utilizadas  para  a  práctica  deportiva,  polo  que  non  se 

admitían reservas.

Asemade, en dita comunicación participábase a atletas e clubs que dende o día 

17, data de comezo da montaxe das infraestruturas necesarias para a celebración do 

evento musical,  ate  o  28 de maio,  data  prevista  para  a  finalización da desmontaxe, 

restrínxese o uso en parte da instalacións de atletismo, ficando prohibida a práctica de 

determinadas actividades deportivas.

A carencia de espazos adecuados para a celebración deste tipo de espectáculos, 

por  outra  banda  infelizmente  infrecuentes  na  comarca  de  Ourense,  provoca  que  a 

realización deste evento impida a utilización dun dos poucos espazos existente para a 

práctica deportiva. Máis unha vez fica patente o limitado das infraestruturas coas que 

conta Ourense e cuxas consecuencias padece a súa cidadanía.

Asemade a celebración o ano pasado deste mesmo evento supuxo o deterioro de 

distintas  de  elementos  e  instalacións  do  Complexo,  como consecuencia  da  falta  de 
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adopción  medidas  de  prevención  ante  a  previsible  concentración  de  milleiros  de 

persoas, o acceso de vehículos pesados ou de equipos para prestación de servizos de 

hostalaría. A neglixencia da Xunta de Galiza, titular do espazo cedido, non foi seguida 

por unha maior dilixencia da empresa promotora do evento.

Os danos producidos pola celebración da anterior edición do Ouren Sound Fest 

aínda non foron integramente reparados polo que á neglixencia da Xunta de Galiza na 

adopción de medidas de protección do Complexo, sumase o desleixo no coidado das 

instalacións.

A  demandada  celebración  de  eventos  ou  espectáculos  musicais,  tan  escasos 

nesta circunscrición de Ourense, non é, nin pode ser, incompatible coa preservación dos 

espazos nos que se realizan, o que se evitaría coa dotación de lugares especificamente 

acondicionados para a súa celebración e,  en todo caso,  coa exixencia de elementais 

medidas e protocolos de protección e coidado.

Por todo o exposto, formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno:

- Considera a Xunta de Galiza que Ourense e a súa comarca contan cun espazo 

acondicionado ou acondicionable para a celebración de eventos ou festivais de elevada 

concorrencia?

Santiago de Compostela, 26 de maio de 2025

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro

 Iago Suárez Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Deputados e deputada do G.P. do BNG

2

C
SV

: R
EX

PG
-q

0o
Iz

7M
Q

j-0
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

87540

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
6R

tU
BR

w
Q

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-96RtUBRwQ-1


  

OFICINA PARLAMENTAR
Parlamento de Galiza

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545
gp-bng@parlamentodegalicia.gal
15702 Santiago de Compostela

Galiza

3

C
SV

: R
EX

PG
-q

0o
Iz

7M
Q

j-0
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

87541

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
6R

tU
BR

w
Q

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-96RtUBRwQ-1


Asinado dixitalmente por:

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 26/05/2025 18:12:45

Iago Suárez Fernández na data 26/05/2025 18:12:52

Noa Presas Bergantiños na data 26/05/2025 18:12:58
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 26/05/2025 18:14:42
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Á Mesa do Parlamento

Daniel  Castro García  e Montserrat Prado Cores,  deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

sobre a situación do Centro de Saúde de Viveiro.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

O noso sistema público de saúde leva anos sufrindo un deterioro progresivo, 

resultado directo das políticas da Xunta de Galiza, gobernada polo Partido Popular. A 

eliminación da Área Sanitaria da Mariña no ano 2018 marcou un punto de inflexión: a 

perda dunha xerencia e orzamentos propios abriu a porta á centralización de servizos no 

Hospital  Universitario  Lucus  Augusti  (HULA)  e  ao  desmantelamento  dos  hospitais 

comarcais. 

A  estratexia  foi  clara:  primeiro,  elimináronse  as  áreas  sanitarias;  despois, 

recortáronse  servizos  con  argumentos  de  falta  de  persoal;  finalmente,  trasladáronse 

prestacións a hospitais de referencia, colapsándoos e xustificando así a externalización de 

servizos sanitarios públicos. 

Esta  política  provocou  unha  grave  perda  de  calidade  asistencial,  con 

consecuencias especialmente graves para os colectivos máis vulnerables como as persoas 

con enfermidades crónicas, maiores, mulleres e pacientes con problemas de saúde mental.

Mais concretamente a Mariña Occidental  é hoxe a zona de Galiza con máis 

carencias sanitarias. En particular, a veciñanza de Viveiro leva case unha década sufrindo 

unha situación crítica que semella ser máis doutras épocas ca do 2025. Antes da pandemia 

xa se practicaba a non cobertura de baixas e vacacións, mais a situación acadou un punto 
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de colapso a finais de 2023, cando o Centro de Saúde de Viveiro funcionaba unicamente 

con dous facultativos (dos once que conformaban a plantilla), sen pediatra, con cinco 

consultas menos de enfermaría e suspendendo as consultas ordinarias.  Ademais, a isto 

temos que engadirlle que, durante ese período, o centro asumía tamén a atención da 

veciñanza dos concellos de Ourol e O Vicedo.

Pese  a  iso  e  grazas  á  presión  social  e  á  mobilización  cidadá  conseguiuse  a 

reposición parcial dalgúns servizos, mais dous anos despois,  a situación segue a ser 

inaceptable como ben ilustran os seguintes datos:

- A cobertura da plantilla médica está sempre por debaixo do 50%.

- Os tempos de espera para unha consulta poden acadar as tres semanas. 

- Hai veciñas e veciños que levan anos sen un médico/a de referencia. 

- As citas asignan cinco minutos por paciente. 

- Non se cobren nin baixas, nin permisos, nin vacacións do persoal. 

- A atención nos centros de Ourol e O Vicedo rediríxese cada vez máis ao de 

Viveiro, sobrecargando os seus xa escasos recursos.

- A medicalización da ambulancia resta equipos médicos completos durante horas 

no centro. A isto súmase o colapso da atención especializada no Hospital da Mariña, onde 

as listas de espera para consultas ou seguimentos chegan aos cinco anos nalgúns casos.

Mentres tanto, a xerencia sanitaria continúa derivando pacientes ao HULA con 

argumentos pouco convincentes, alegando criterios clínicos cando a verdadeira causa é a 

falta  de  profesionais.  Isto  é,  un  problema  de  xestión  e  vontade  política,  non  de 

imposibilidade técnica. 
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O  conselleiro  de  Sanidade  alude  á  boa  utilización  da  aplicación  móbil  do 

SERGAS, mais as persoas usuarias saben que non hai citas dispoñibles a curto prazo. Iso 

si:  días antes das mobilizacións en defensa da sanidade, a Xunta foi quen de cubrir 

ausencias demostrando que, cando hai vontade política, hai solucións.

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno:

Vai a Xunta de Galiza cubrir de inmediato todas as prazas vacantes no Centro de 

Saúde  de  Viveiro,  tanto  en  atención  médica  como  en  enfermaría,  garantindo  unha 

atención continuada, estable e de calidade?

Santiago de Compostela, 27 de maio de 2025
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Daniel Castro García na data 27/05/2025 10:42:22

María Montserrat Prado Cores na data 27/05/2025 10:42:32
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 27/05/2025 10:43:54
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Á Mesa do Parlamento

Mercedes  Queixas  Zas,  Iria  Taibo  Corsanego  e Daniel  Castro  García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a

o abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Pleno, sobre  a necesidade de a Xunta velar polo cumprimento dos 

acordos unánimes adoptados na Cámara galega en defensa da normalización da lingua 

galega.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

No  Pleno  celebrado  nesta  Cámara  o  7  de  maio  de  2025  aprobouse  por 

unanimidade unha Proposición non de lei coa seguinte proposta de resolución:

O Parlamento galego insta a Xunta de Galiza a:

1) Apoiar o uso do galego no Parlamento Europeo, e instar aos órganos con  

capacidade de decisión na materia á toma en consideración da habilitación do uso do  

galego no Parlamento Europeo.

2) Dar traslado aos grupos políticos representados no Parlamento Europeo deste  

posicionamento político en prol do uso do galego na Eurocámara.

Este pronunciamento unánime da Cámara galega a favor de ampliar novos usos 

para o galego nun espazo oficial de prestixio como é o Parlamento Europeo e garantir os 

dereitos lingüísticos dos seus falantes acaba de verse incumprido polo Partido Popular,  

poucos días despois da celebración do Día das Letras Galegas.
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GRUPO PARLAMENTARIO
Parlamento de Galiza

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545
gp-bng@parlamentodegalicia.gal

15702 Santiago de Compostela. Galiza

2

A través dos medios de comunicación, acaba de se facer público que o Partido 

Popular mantivo contactos cos gobernos de varios estados europeos para votaren en 

contra da oficialidade do galego, do catalán e do éuscaro na UE nunha votación que se 

celebrará o 27 de maio, o que implica anular o acordo unánime do Parlamento galego.

Máis unha vez, o PP volve a pisar o acelerador da política lingüística lesiva e 

regresiva para a normalización da lingua galega, aplicada en Galiza desde hai 16 anos 

polo presidente Feixóo e reforzada agora por Rueda, tal e como evidenciou o último 

informe do IGE, así como todas as institucións científicas e académicas e como seguen 

denunciando, en múltiples ocasións, mobilizacións sociais históricas.

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno:

Como está a velar a Xunta polo cumprimento dos acordos unánimes adoptados na 

Cámara galega en defensa da normalización da lingua galega e do recoñecemento como 

lingua oficial no Parlamento europeo?

Santiago de Compostela, 27 de maio de 2025
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Asinado dixitalmente por:

 

Mercedes Queixas Zas na data 27/05/2025 11:58:58

Iria Taibo Corsanego na data 27/05/2025 11:59:06

Daniel Castro García na data 27/05/2025 11:59:15
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 27/05/2025 12:00:09

C
SV

: R
EX

PG
-ld

U
D

1K
aK

F-
3

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

87552

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
6R

tU
BR

w
Q

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-96RtUBRwQ-1


Grupo

Parlamentario

Socialista
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     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30

28071 Madrid

@PSdeG

Á MESA DO PARLAMENTO

Patricia Iglesias Rey, María Elena Espinosa Mangana e  Silvia Longueira 

Castro,  deputadas  pertencentes  ao  Grupo  Parlamentario  Socialista  de 

Galicia,  ao  abeiro  do  disposto  no  artigo  152  do  Regulamento  da  Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte  pregunta para a súa resposta  oral en 

Pleno.

O dereito  á  protección da saúde é un dereito  fundamental  recoñecido pola 

Constitución Española e polo Estatuto de Autonomía de Galicia. Para garantir 

este dereito, é imprescindible que a cidadanía poida acceder a uns servizos 

sanitarios públicos, gratuítos, universais e en condicións dignas.

O centro de saúde de Padrón dá cobertura non só aos veciños e veciñas do 

noso municipio, senón tamén a usuarios doutros concellos da comarca. A súa 

carga  asistencial  é  elevada  e  continúa  medrando,  tanto  pola  evolución 

demográfica  como  polo  envellecemento  da  poboación.  Porén,  as  actuais 

instalacións non están á altura das necesidades actuais nin futuras.

As deficiencias estruturais, a insuficiencia de espazos, a falta de accesibilidade 

e a carencia de actualización tecnolóxica fan urxente unha reforma integral do 

centro.  Ademais,  a  situación actual  compromete a seguridade e o benestar 

tanto dos profesionais como das persoas usuarias.

Cómpre lembrar que esta reforma foi demandada en múltiples ocasións pola 

veciñanza, polos profesionais sanitarios e polas distintas forzas políticas. Así 

mesmo, houbo manifestacións públicas e compromisos institucionais previos 

por parte da Xunta que, ata o momento, non se materializaron.

Neste  contexto,  o  Concello  de  Padrón,  como  institución  máis  próxima  á 

cidadanía, ten a obriga de esixir  a atención inmediata desta demanda e de 

facer valer os dereitos da súa veciñanza.
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Polo exposto, as deputadas que asinan formulan a seguinte pregunta para o 

seu debate en Pleno:

Vai o Goberno galego a acometer de forma urxente a reforma integral do centro 

de saúde de Padrón, dotándoo das infraestruturas e medios necesarios para 

garantir unha atención sanitaria de calidade?

Santiago de Compostela, a 26 de maio do 2025

C
SV

: R
EX

PG
-ir

nW
W

SP
pG

-7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

87554

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
6R

tU
BR

w
Q

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-96RtUBRwQ-1


Asinado dixitalmente por:

 

Patricia Iglesias Rey na data 27/05/2025 11:43:30

Elena Espinosa Mangana na data 27/05/2025 11:43:39

Silvia Longueira Castro na data 27/05/2025 11:43:47
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 27/05/2025 12:21:39
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28071 Madrid

@PSdeG

Á MESA DO PARLAMENTO

Patricia  Iglesias  Rey e  Lara  Méndez  López,  deputadas  pertencentes  ao 

Grupo Parlamentario Socialista de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152  do  Regulamento  da  Cámara,  presentan  ante  esa  Mesa  a  seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Pleno.

A recente aprobación da Lei de medidas fiscais e administrativas de Galicia 

para  o  ano  2025  (comunmente  coñecida  como  “lei  de  acompañamento”) 

introduce, entre outras disposicións, a obrigatoriedade de repotenciacións das 

instalacións eólicas cunha antigüidade superior aos 25 anos, sen establecer 

criterios claros de planificación, avaliación ambiental, participación pública ou 

impacto sobre os territorios afectados.

Este cambio lexislativo afecta directamente a moitas comarcas galegas onde 

xa  existe  unha  elevada  concentración  de  parques  eólicos,  xerando  unha 

preocupación  crecente  entre  a  cidadanía,  os  concellos  e  as  entidades 

ecoloxistas pola falta  de ordenación,  control  e  transparencia no proceso de 

substitución dos aeroxeradores existentes.

Un dos aspectos máis preocupantes destas repotenciacións é a xestión dos 

residuos xerados, en particular das palas dos aeroxeradores, que son difíciles 

de reciclar polo seu material (compostos de fibra de vidro e resinas) e que, en 

moitos  casos,  rematan  almacenadas  en  vertedoiros  ou  abandonadas  sen 

control.

A transición enerxética debe ser xusta, sustentable e respectuosa co medio e 

co territorio. Por iso, é imprescindible que a Xunta de Galicia aprobe un plan 

normativo específico que:
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 Regule  as  repotenciacións  eólicas  de  forma  ordenada,  con  criterios 

ambientais, técnicos e sociais.

 Obrigue  á  reciclaxe  ou  reutilización  controlada  das  palas  dos 

aeroxeradores,  evitando  a  súa  acumulación  como  residuos 

contaminantes.

 Inclúa  obrigas  para  as  empresas  promotoras  de  presentar  plans 

detallados de desmantelamento,  xestión de residuos e reciclaxe,  coa 

correspondente fiscalización por parte da administración.

É  responsabilidade  das  institucións  garantir  que  o  desenvolvemento  das 

enerxías renovables se faga con criterios de sustentabilidade real, e non como 

unha nova forma de impacto ambiental e territorial encuberto.

Por todo isto, as deputadas que asinan formulan a seguinte pregunta para o 

seu debate en Pleno:

Vai  aprobar  a  Xunta  de  Galicia,  con  carácter  urxente,  un  plan  ou  norma 

específica  que  regule  de  forma  ordenada  os  procesos  de  repotenciación 

obrigatoria  dos  parques  eólicos  establecidos  pola  Lei  de  medidas  fiscais  e 

administrativas de 2025?

Santiago de Compostela, a 26 de maio do 2025
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Asinado dixitalmente por:

 

Patricia Iglesias Rey na data 27/05/2025 11:46:26

Lara Méndez López na data 27/05/2025 11:46:35
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 27/05/2025 12:40:00
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Parlamento de Galiza

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545
gp-bng@parlamentodegalicia.gal
15702 Santiago de Compostela

Galiza

Á Mesa do Parlamento

Rosana Pérez Fernández, Carmela González Iglesias, Daniel Castro García, 

Daniel  Pérez  López  e  Paulo  Ríos  Santomé,  deputados  e  deputadas  do  Grupo 

Parlamentar  do  Bloque  Nacionalista  Galego  (BNG),  ao  abeiro  do  disposto  no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

relativa ás actuacións do Goberno galego para garantir a preservación dos ecosistemas 

mariños  e  da  actividade  pesqueira  diante  da  implantación  de  instalacións  de  eólica 

mariña nas costas galegas.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Hai  un  ano,  na  sesión  do  Pleno  do  Parlamento  do  11  de  abril,  os  Grupos 

Parlamentarios Popular e Socialista votaban en contra dunha iniciativa do BNG que 

propoñía “instar á Xunta de Galiza a demandar do Goberno español a retirada inmediata 

dos Plans de Ordenación do Espazo Marítimo (POEM) aprobados polo Consello de 

Ministros do 28.02.23.”.

Os  argumentos  principais  nos  que  baseabamos  esta  proposta,  entre  outras 

referidas á implantación da eólica mariña nas costas galegas,  eran:

. O RD 150/2023, polo que se aproban os POEM, non respecta minimamente o 

principio de precaución e, polo tanto, constitúe unha agresión ao sector pesqueiro e á 

capacidade produtiva de Galiza.

.  Os  POEM  foron  aprobados  sen  información  das  consecuencias  que  as 

instalacións  de  parques  eólicos  mariños  poden  ter  sobre  a  biodiversidade  e  os 

ecosistemas  mariños  e  sen  ter  en  conta  a  afectación  que  supoñerán  para  o  sector 
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pesqueiro galego, para a súa actividade e para a importancia económica e social que 

representa.

.  A súa aprobación obvia e  menospreza os acordos unánimes do Parlamento 

galego e do Congreso dos Deputados, propostos pola hoxe denominada Plataforma en 

Defensa da Pesca e dos Ecosistemas Mariños, que aglutina a todo o sector pesqueiro de 

Galiza e Asturias. Tampouco ten en conta a Resolución do Parlamento Europeo do 3 de 

maio de 2022,  que recolle  taxativamente que “só deben construírse  parques eólicos 

mariños  se  pode  garantirse  que  non  haberá  repercusións  negativas  de  carácter 

medioambiental  e  ecolóxico,  nin  consecuencias  económicas,  socioeconómicas  e 

socioculturais para os pescadores e os produtores acuícolas”.

Pouco  despois  da  súa  aprobación,  a  Plataforma en  Defensa  da  Pesca  e  dos 

Ecosistemas Mariños impugnou o RD 150/2023, co obxecto de que se deixe sen efecto. 

Dita impugnación foi admitida a trámite polo Tribunal Supremo.

Recentemente, neste mes de febreiro, o Goberno español abriu a consultas o 

proxecto de RD polo que se regula a produción de enerxía eléctrica en instalacións 

ubicadas  no  mar,  malia  que  segue  sen  levar  a  cabo  os  estudos  de  impacto 

socioeconómico e ambientais nas áreas designadas polos POEM para a instalación de 

parques eólicos mariños.

No pasado mes de marzo a Plataforma foi recibida pola ministra de Transición 

Ecolóxica, quen lle confirmou que a normativa vai seguir adiante e lle informou da 

posta  en  marcha  dos  estudos  que  o  sector  leva  demandando dende  hai  tempo para 

avaliar o impacto na súa actividade e nos propios ecosistemas, que aínda non existen 

malia seren preceptivos.

O Partido Popular non só votou en contra no ano 2023 da iniciativa do BNG. 

Agora, o Goberno galego vén de presentar as súas alegacións ao proxecto de RD e 
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renuncia, de novo, a exercer como tal. No conxunto das súas dezaseis alegacións non é 

quen  de  facer  referencia  sequera  ao  cumprimento  do  acordado  unanimemente  polo 

Parlamento galego  e,  moito  menos,  ao  principio  de  precaución que tantas  veces  é  

invocado en contra das decisións doutras administracións ou, cando menos, a que se 

teña en conta, antes de continuar coa normativa, que existe unha demanda do sector 

pesqueiro galego, en curso no Tribunal Supremo.

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno:

Que actuacións vai levar a cabo o Goberno galego para garantir a preservación 

dos  ecosistemas  mariños  e  da  actividade  pesqueira  diante  da  implantación  de 

instalacións de eólica mariña nas costas galegas?

Santiago de Compostela, á data da sinatura electrónica

Asdo.: Rosana Pérez Fernández

Paulo Ríos Santomé 

Carmela González Iglesias

Daniel Castro García

Daniel Pérez López

Deputados e deputadas do G.P. do BNG
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Rosana Pérez Fernández na data 27/05/2025 12:56:47

Paulo Ríos Santomé na data 27/05/2025 12:56:59

Carmela González Iglesias na data 27/05/2025 12:57:10

Daniel Castro García na data 27/05/2025 12:57:24

Daniel Pérez López na data 27/05/2025 12:57:36
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Xosé Manuel Golpe Acuña, Iago Suárez Fernández, 

Ariadna Fernández González e Noa Presas Bergantiños,  deputados e deputadas do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

sobre o megaproxecto eólico promovido pola empresa Driza Green Partners e que afecta 

a 19 concellos galegos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A empresa Driza Green Partners está tramitando en Galiza un megaproxecto 

eólico integrado por cinco grandes parques eólicos, con 73 aeroxeradores en total, 290 

MW de potencia instalada, distribuídos por 19 concellos de Pontevedra, Ourense e Lugo 

(incluídas as subestacións e as infraestruturas de evacuación): San Cristovo de Cea, 

Vilamarín, Piñor, O Carballiño, O Irixo, Boborás, Beariz, Leiro, San Amaro, Cenlle, 

Ribadavia e Castrelo de Miño (Ourense), Forcarei, Cerdedo-Cotobade, A Estrada, 

Silleda e Rodeiro (Pontevedra), Chantada e Carballedo (Lugo) 

Nestes momentos estase a tramitar a Autorización Administrativa Previa e o 

Estudo de Impacto Ambiental, documentos sometidos a procedemento de información 

pública, dos seguintes proxectos: 

-Parque Eólico Agratrina, de 56,24 MW, nos concellos de San Cristovo de Cea, 

Rodeiro, Chantada e Carballedo. 

- Parque Eólico Agromaces, de 60,67 MW, Chantada, Carballedo y San 

Cristovo de Cea 
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-Parque Eólico Sistesas, de 55,92 MW, Forcarei, Cerdedo-Cotobade y Beariz 

-Parque Eólico Ventoburgo, de 59,85 MW, Forcarei, Cerdedo-Cotobade y A 

Estrada 

-Parque Eólico Xestiloi, de 58,31 MW, Silleda y Forcarei. 

Co anuncio e tramitación destes proxectos estamos diante dunha nova fase de 

espolio e depredación dos recursos naturais de Galiza, coa tramitación por parte do 

goberno central de macroproxectos que se solapan con outros tramitados polo goberno 

galego; que causan un forte impacto en zonas habitadas, en actividades económicas, no 

solo, na paisaxe, nos recursos hídricos e na biodiversidade. 

Esta especie de rapañota da que participan grandes empresas enerxéticas e 

empresas de nova creación con unha forte compoñente especulativa é consecuencia 

dunha normativa sectorial que propicia a tramitación simultánea e acumulada de 

proxectos, cun enfoque claramente extractivo e depredador, e que contradí as previsións 

da planificación enerxética. 

Aínda que a tramitación destes proxectos corresponde ao MITERD por tratarse 

de instalacións de máis de 50MW, o goberno galego non pode permanecer impasíbel 

diante desta nova tentativa de arrasar coa riqueza material e ambiental das comarcas 

afectadas, xa sometidas á tramitación de numerosos proxectos enerxéticos e nalgúns 

casos tamén afectadas por grandes proxectos de explotación mineira. 

A obsolescencia da planificación sectorial eólica, a falta de planificación e 

ordenación territorial, a aprobación de numerosos cambios legais que favorecen aos 

promotores enerxéticos, a desprotección do medio natural crean o clima propicio para a 

proliferación de proxectos de industrialización abusiva do territorio. 
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Outro elemento a ter en conta é a fraxilidade das medidas de protección dos 

recursos hídricos e da biodiversidade, como por exemplo a paralización por parte da 

Xunta do PP da ampliación da Rede Natura 2000, a falta de garantías legais para as 

zonas ben conservadas en estudo e para as zonas húmidas, ou a falta de 

desenvolvemento dos instrumentos e das medidas previstas na Estratexia de 

Infraestrutura Verde e para a Conectividade e a Restauración Ecolóxicas. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Informou ou vai informar a Xunta negativamente megaproxecto eólico 

promovido pola empresa Driza Green Partners e que afecta a 19 concellos galegos? 

 

Santiago de Compostela, á data da sinatura electrónica 

 

Asdo.: Luís Bará Torres 

Xosé Manuel Golpe Acuña 

Iago Suárez Fernández 

Ariadna Fernández González  

Noa Presas Bergantiños  

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Luis Bará Torres na data 27/05/2025 16:49:36 

 

José Manuel Golpe Acuña na data 27/05/2025 16:49:48 

 

Iago Suárez Fernández na data 27/05/2025 16:49:57 

 

Ariadna Fernández González na data 27/05/2025 16:51:09 

 

Noa Presas Bergantiños na data 27/05/2025 16:51:19 
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Á Mesa do Parlamento

Cristina Fernández Davila  e  Montserrat Prado Cores, deputadas do Grupo 

Parlamentar  do  Bloque  Nacionalista  Galego  (BNG),  ao  abeiro  do  disposto  no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

sobre  a  necesidade  de  incorporar  nos  centros  educativos  a  categoría  de  Psicoloxía 

Educativa, para atender a saúde mental e o benestar psicolóxico do alumnado.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

No informe da auditoría do Consello de Contas sobre as actuacións do SERGAS 

no  ámbito  da  saúde  mental  resaltaba  o  crecemento  no  consumo  de  ansiolíticos  e 

antidepresivos por parte dos menores de 19 anos, que incrementaran a súa prescrición nun 

52% entre 2019 e 2023. Son máis de 11.000 nenos, nenas e adolescentes ata os 15 anos 

que consomen este tipo de tratamentos cada día en Galicia.

Unha  das  maiores  contribucións  da  psicoloxía  educativa  é  a  prevención,  a 

capacidade de abordar problemáticas en estadios temperáns e evitar que se convertan en 

trastornos  con  consecuencias  máis  graves.  Esta  intervención  permite  detectar 

precozmente alteracións emocionais, condutuais, sociais ou de aprendizaxe e actuar antes 

de que se cronifiquen. Isto protexe o benestar do alumnado e reduce o gasto futuro por 

intervencións sanitarias, absentismo ou fracaso académico. 

A psicoloxía educativa promove a saúde psicolóxica dende a base, dentro da aula 

e no día a día do alumnado. Ademais, contribúe activamente á prevención do acoso 

escolar, das violencias machistas, dos trastornos da conduta alimentaria, das autolesións 

ou  da  conduta  suicida.  Tamén  mellora  a  convivencia,  a  resolución  de  conflitos,  a 

mediación, a inclusión do alumnado con necesidades específicas; ao tempo que asesora ás 
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familias e docentes. Participa na planificación de programas de educación emocional ou 

de adaptación curricular, ofrecendo asesoramento aos equipos docentes e ás familias, 

axudando a manexar situacións complexas e a adaptar estratexias para alumnado con 

trastornos de conduta ou dificultades por trastornos de aprendizaxe ou neurodiverxentes, 

como o TDAH, o TEA, a dislexia ou a discalculia, entre outros. 

É un reforzo en situacións de especial vulnerabilidade, como son as situacións de 

dó. De feito, na actualidade, cando ocorre un episodio crítico relacionado cun centro 

educativo (por exemplo, un falecemento ou un accidente grave que impacta seriamente na 

comunidade  educativa),  é  o  Grupo  de  Intervención  Psicolóxica  en  Catástrofes  e 

Emerxencias, o GIPCE, que intervén nesta circunstancia ao abeiro dun convenio co 112. 

Unha intervención breve e limitada ao contexto da emerxencia, que debería ser atendida e 

obxecto de seguimento por un perfil da psicoloxía educativa que tivese un vínculo coa 

comunidade educativa e coñecese as súas necesidades. 

Numerosos estudos internacionais  e  tamén nacionais,  como o  Estudo PSIcE, 

sobre  a  psicoloxía  baseada  na  evidencia  en  contextos  educativos,  promovido  polo 

Consejo General de la Psicología de España e no que participou o Colexio Oficial de 

Psicoloxía de Galicia (COPG), teñen demostrado a importancia e a utilidade de promover 

o benestar psicolóxico e a prevención dos problemas de saúde mental en nenos, nenas e 

adolescentes, como un compoñente esencial na saúde das persoas, presente e futura. 

Noutros países europeos hai anos que este perfil  ten o seu espazo propio no 

sistema educativo, onde se atende o benestar psicolóxico como un elemento básico para 

unha aprendizaxe eficaz e integral da persoa. No caso galego, non está recollido este perfil 

e outros, como o da orientación educativa ou o da coordinación de benestar, non teñen as 

mesmas  competencias  e  presentan  limitacións,  como  é  a  formación  específica  e  a 

capacitación para intervir en problemas de tipo psicolóxico ou, malia ter a titulación e 

formación acaída, a carga laboral excesiva que sufren polas altas ratios e o número 
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elevado de alumnado con diversidade, fai imposible que poidan asumir plenamente estas 

funcións concretas. A psicoloxía educativa sería un recurso fundamental que reforzaría os 

departamentos de orientación,  xa que na actualidade están atendendo casos de risco 

suicida tamén nos primeiros cursos da educación Primaria.

O mesmo COPG, despois de levar reclamando a implantación desta figura dende 

o 2009 e ante os datos tan alarmantes do informe do Consello de Contas, ven de facer  

declaracións aos medios de comunicación neste sentido o pasado 9 de maio, lanzando un 

chamamento urxente a administración educativa para a integración de políticas de saúde 

mental  nos centros de ensino que estean executadas e  lideradas por profesionais  da 

psicoloxía,  como  disciplina  científica  experta  no  ámbito  da  conduta  humana,  das 

emocións,  do  desenvolvemento  evolutivo,  dos  factores  de  risco  psicosocial  e  con 

capacidade  para  detectar  precozmente  trastornos,  así  como para  aplicar  técnicas  de 

intervención de xeito individual e grupal, con seguridade e de acordo cun código ético e 

deontolóxico. 

A psicoloxía  educativa  traballa  desde  un  enfoque  integral  e  preventivo,  que 

ademais  de  contemplar  as  dificultades  académicas,  incorpora  aspectos  emocionais, 

sociais e familiares que afectan ao rendemento e á saúde mental do alumnado. Polo tanto, 

non  interfire  con  outros  perfís  educativos  xa  presentes  no  centro,  senón  que  os 

complementa  a  través  da  intervención  psicolóxica  que  só  pode  ser  realizada  por 

profesionais da psicoloxía. 

Por outra banda, investir en saúde mental nas escolas, colexios e institutos non é 

un gasto, senón unha aposta pola saúde e futuro do alumnado e un aforro importante en 

medicación e recursos sanitarios. Polo tanto, a Xunta de Galicia ten a responsabilidade de 

atender esta demanda amplamente compartida pola comunidade educativa e recoñecer de 

xeito normativo este perfil como estrutural no ensino. 
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Un alumnado emocionalmente estable rende mellor, presenta menos conflitos e 

desenvolve competencias clave para a súa vida adulta. O benestar psicolóxico dos nenos, 

nenas e adolescentes debe ser unha prioridade no sistema educativo galego. 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno:

Vai o Goberno da Xunta de Galiza incorporar de xeito estrutural e integrada nos 

departamentos de orientación, a figura do psicólogo ou psicóloga educativa nos centros de 

ensino,  tendo  en  conta  os  informes  dos  Departamentos  de  Orientación  sobre  as 

necesidades de cada centro, como parte esencial do sistema educativo responsable de 

atender a saúde mental e o benestar psicolóxico do alumnado?

Santiago de Compostela, á data da sinatura electrónica
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Asinado dixitalmente por:

 

Cristina Fernández Davila na data 27/05/2025 16:59:09

María Montserrat Prado Cores na data 27/05/2025 16:59:20
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 27/05/2025 17:02:40
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey e Carlos López Font, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

 

Recentemente, a Xunta de Galicia anunciou a suspensión do tramo do carril 

bici que se desenvolvería entre Milladoiro e a estación intermodal de Santiago, 

concretamente ao seu paso polo Banquete de Conxo, unha das zonas máis 

singulares e valoradas do municipio. A decisión, prodúcese despois de que os 

veciños de Conxo se teñan mobilizado para evitar a destrución do patrimonio 

natural e cultural cun proxecto inadecuado en concepción e execución. 

 

A Xunta de Galicia realizou o proxecto con total desprezo tanto polo proxecto 

europeo que viña desenvolvendo o Concello de restauración do entorno 

natural, como de crear un auténtico itinerario que conectase Ames e Santiago, 

ao desviarse dos cascos urbanos de ámbolos dous núcleos, co agravante de 

facelo por zonas de alto valor patrimonial, histórico e natural. 

 

Agora sabemos das resistencias dos funcionarios da Xunta de Galicia a 

executar o proxecto, os informes negativos e a pataleta da Xunta de Galicia 

que anuncia que non executará fondos en Santiago de Compostela como 

represalia contra os veciños de Santiago de Compostela. 

 

A Xunta de Galicia protagoniza agora esta pataleta na que quere botarlle a 

culpa ao Concello de Santiago da non realización deste proxecto, pero o certo 
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e que foron os veciños de Conxo, a Fiscalía europea, Icomos e resposta da 

Comisión Europea á pregunta escrita do eurodeputado socialista galego, e 

finalmente os informes dos propios funcionarios de patrimonio da Xunta de 

Galicia, os que puxeron de manifesto que este proxecto non cumplía requisitos 

ambientais e patrimoniais, entraba en conflicto con outra subvención europea 

e, incapaz de cumplir os seus obxectivos, encaraba a posibilidade de perder os 

fondos europeos que financian o proxecto. 

 

Finalmente, é a propia incapacidade da Xunta de seguir sostendo o insostible a 

que da carpetazo a este proxecto, pola incapacidade de sacar adiante os 

informes favorables para continuar executándoo contra vento, marea e contra 

os veciños do barrio de Conxo en particular e de Santiago en xeral. 

 

Sen embargo, antes de que a Xunta de Galicia iniciase unilateralmente este 

conflito, o certo é que os Concellos de Santiago de Compostela e Ames 

presentaron un itinerario viable -nunca mellor dito- que uniría directamente o 

Campus Sur co núcleo do Milladoiro e que aínda é posible realizar.  

 

Este proxecto inicial tiña como obxectivo crear un itinerario ciclista segregado 

do tráfico rodado, mellorando así a mobilidade sostible entre Santiago e 

Milladoiro e garantindo a accesibilidade para as persoas con mobilidade 

reducida. De lonxitude reducida, aproximadamente 1,8 km, utiliza a 

aproximación máis lóxica do Milladoiro a Santiago, unindo eficazmente o 

primeiro co Campus Sur. A única razón pola que este tramo non se viu 

realizado foi a decisión da Xunta de actuar de maneira unilateral.  

Desde o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, entendemos que é 

fundamental garantir a continuidade dos proxectos de mobilidade sostible que 

favorezan tanto a seguridade viaria así como a salvagarda de zonas de alto 
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valor patrimonial como o Banquete de Conxo. Aseguramos tamén que a 

protección do patrimonio cultural pode ser compaxinada co desenvolvemento 

de infraestruturas que favorezan a mobilidade. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Pleno:  

 

Por que a Xunta de Galicia opta por actuar de xeito unilateral, desatendendo os 

informes negativos dos seus propios funcionarios e as advertencias da Fiscalía 

Europea e Icomos, evidenciando unha clara falta de respecto e diálogo coa 

cidadanía e os concellos implicados? 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 27 de maio do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 27/05/2025 17:43:38 

 

Carlos López Font na data 27/05/2025 17:43:47 
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Á Mesa do Parlamento

Daniel Castro García  e Iria Carreira Pazos, deputado e deputada do Grupo 

Parlamentar  do  Bloque  Nacionalista  Galego  (BNG),  ao  abeiro  do  disposto  no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

sobre  a  necesidade  de  que  a  Xunta  de  Galiza  manteña  a  oferta  do  Mestrado  en 

Matemáticas na USC no curso 2025-2026.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Nos pasados días soubemos que a Xunta de Galiza tomou a decisión de acabar co 

Mestrado en Matemáticas da Universidade de Santiago de Compostela e fíxoo ademais 

sen  ningún  tipo  de  diálogo  cos  afectados  e  afectadas  e  dun  xeito  absolutamente 

escurantista, mostrando de novo a súa inexistente comunicación co sector investigador 

galego.

Esta decisión tería unhas consecuencias moi negativas para a nosa universidade 

pública, xa que forza á USC a suspender a preinscrición, o que acerna totalmente a 

posibilidade de realizar unha carreira investigadora en matemáticas puras no noso país.

Esta nefasta decisión tómase ademais nun contexto evidente de privatización do 

sector universitario do noso país e corta de raíz o camiño cara o doutoramento,  fai 

desaparecer a investigación neste eido e forza aos nosos e as nosas investigadoras a facer 

como moitas outras e ter que emigrar cara outras latitudes onde se ofrecen unhas mellores 

condicións.

A maiores, hai outras consecuencias a nivel investigador como que os grupos de 

contrastada calidade investigadora, beneficiarios de proxectos e axudas galegas, estatais e 

europeas, perden a súa canteira natural, poñendo ademais en xaque a un dos nosos centros 
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máis importantes como é o CITMAga. Todo isto sucede mentres a propia Xunta de Galiza 

se  gaba  da  proxección  internacional  da  nosa  investigación  e  da  reputación  das 

matemáticas en Galiza.

Mentres o goberno galego fala de economía do coñecemento pecha ao mesmo 

tempo o único posgrao que forma especialistas de alto nivel en álxebra, análise, topoloxía 

ou xeometría.

Este país non pode permitirse seguir perdendo máis investigadores de alto nivel, 

nin oferta universitaria pública e ante o pouco tempo restante para evitar este peche, 

formúlase  a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno:

Vai a Xunta de Galiza retirar a oferta do mestrado en matemáticas na USC no 

vindeiro curso?

Santiago de Compostela, á data da sinatura electrónica
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Asinado dixitalmente por:

 

Daniel Castro García na data 27/05/2025 17:50:59

Iria Carreira Pazos na data 27/05/2025 17:51:07
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 27/05/2025 17:52:54
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Á Mesa do Parlamento

Rosana Pérez Fernández  e Noa Presas Bergantiños,  deputadas do  Grupo 

Parlamentar  do  Bloque  Nacionalista  Galego  (BNG),  ao  abeiro  do  disposto  no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

sobre os orzamentos sen executar pola Consellaría de Mar no 2024 e o seu reinvestimento 

na recuperación e potenciamento do medio mariño e do sector do mar galego.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Este Grupo Parlamentario ten posto de manifesto en numerosas ocasións a falta de 

peso político da Consellaría de Mar, a súa escasa relevancia dentro do conxunto das 

políticas levadas a cabo polo Goberno galego e o abandono progresivo, e cada vez máis 

evidente,  dun  sector  fundamental  para  a  economía  galega,  primando,  pola  contra, 

multitude de accións propagandísticas  que non van máis  ala  diso,  dos anuncios,  da 

publicidade e dos reclamos que a inmensa maioría das veces non se traducen en resultados 

palpábeis a prol do sector do mar.

Tamén temos evidenciado que os exiguos orzamentos da Consellaría, que apenas 

medran dun ano para outro, amosan precisamente esa falta de importancia que o Goberno 

mantén cara un sector que, pola contra, di continuamente defender.

Mais a proba máis palpábel da nula transcendencia das políticas pesqueiras da 

Xunta de Galiza é a falta de execución e a minoración de créditos, escandalosa nalgúns 

programas concretos, que se produce ano tras ano na Consellaría de Mar.

O Estado de Execución dos Orzamentos da Xunta de Galiza do exercicio 2024, a 

31 de decembro, volve deixar moi patente unha xestión moi deficiente, que xa é crónica e 

que amosa falta de utilidade para reflotar o sector.
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Así,  vemos  como  os  orzamentos  iniciais  da  Consellaría  de  Mar  para  2024 

ascendían  a  214.521.306  euros.  As  modificacións  orzamentarias  á  baixa   que  se 

produciron durante o exercicio sumaron 97.701.306 euros e deixaron o orzamento inicial 

nun total de 116.820.000, dos que se executaron 91.608.000, un 78,4%, e deixáronse sen 

executar 25.212.000 euros.

En definitiva, os 214,5 millóns de euros do orzamento inicial da Consellaría de 

Mar para 2024 quedaron reducidos a 91,6 realmente executados, o 42,7% do 100% inicial.

Tanto dende o punto de vista da alarmante situación do sector do mar galego, 

nomeadamente do marisqueiro, como dende o punto de vista da xestión orzamentaria dos 

recursos públicos, estamos diante dunha práctica política que non podemos cualificar 

máis que de irresponsábel e mesmo imprudente polas consecuencias que dela se derivan 

en detrimento do sector do mar, entre outras a perda de traballadores e traballadoras nese 

mesmo ano 2024, no que Galiza rexistrou o maior descenso da súa historia e que afectou a 

todos os sectores da frota sen excepción.

Por todo o exposto formúlase a seguinte preguntas para resposta oral en Pleno:

A que vai destinar o Goberno galego os 91,6 millóns de euros non executados pola 

Consellaría de Mar no 2024?

Santiago de Compostela, á data da sinatura electrónica
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Asinado dixitalmente por:

 

Rosana Pérez Fernández na data 28/05/2025 10:12:47

Noa Presas Bergantiños na data 28/05/2025 10:12:52
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 28/05/2025 10:14:48
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Á Mesa do Parlamento

Rosana Pérez Fernández, Carmela González Iglesias, Daniel Castro García, 

Daniel  Pérez  López  e Paulo  Ríos  Santomé,  deputadas  e  deputados  do  Grupo 

Parlamentar  do  Bloque  Nacionalista  Galego  (BNG),  ao  abeiro  do  disposto  no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

sobre a necesidade de equiparación dos coeficientes redutores da frota palangreira e 

arrastreira conxeladora galega coa dos buques conxeladores.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Un dos principais obxectivos do Bloque Nacionalista Galego no ámbito do mar é 

a dignificación das condicións laborais dos traballadores e traballadoras do sector e a 

mellora da súa protección social debido ás duras condicións da actividade.

Nesa  liña,  temos  presentado  distintas  iniciativas  no  Parlamento  galego  para 

mellorar e acrecentar os coeficientes redutores a traballadores e traballadoras do mar, 

precisamente pola penosidade dunha actividade que repercute directamente na saúde de 

quen a desenvolve.

Tamén, no Congreso dos Deputados, na tramitación da Lei  5/2023, do 17 de 

marzo, de pesca sostíbel e investigación pesqueira, o Grupo parlamentario do BNG ten 

contribuído á mellora dos coeficientes redutores de distintos colectivos pesqueiros, de 

marisqueo e profesionais do mar en xeral.

Os coeficientes recollidos finalmente na Lei, nalgúns casos aínda insuficientes, 

van dende o 0,15 ao 0,40. Nomeadamente, en actividades a bordo de buques da mariña 

mercante, de 0,40 a 0,20; en tarefas a bordo de embarcacións de pesca, de 0,40 a 0,15; 
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estibadores porturarios, 0,30; marisqueo, recollida de percebes e recollida de algas, 0,15; 

redeiras, 0,10 e actividades de mergulladores, 0,15.

Malia  isto,  na  actualidade  a  Administración  do  Estado,  nomeadamente  a 

Secretaría Xeral de Pesca, non o está a interpretar en favor do sector en todos os casos.  

Así, os barcos que están rexistrados como palangreiros ou arrastreiros conxeladores e que 

faenan  en  augas  internacionais,  non  están  a  ser  considerados  buques  conxeladores 

xustamente á hora de aplicar os coeficientes redutores da idade de xubilación do 0,40, o 

que constitúe claramente unha discriminación coa frota correspondente.

Na última Comisión Sectorial de Política Social e Seguridade da Frota, levada a 

cabo o pasado 14 de maio, demandouse precisamente a modificación da Circular 4/2023, 

do 15 de decembro, da Secretaría Xeral de Pesca, que volvía a retirarlles o máximo aos 

mariñeiros palangreiros de superficie e arrastreiros, ao non consideralos conxeladores.

Este prexuízo afecta negativamente a máis de 1.500 mariñeiros de 149 barcos 

galegos, 117 palangreiros e 32 arrastreiros conxeladores. Uns traballadores do mar que 

están sometidos a condicións de penosidade e perigosidade, que levan a cabo a súa 

actividade en augas lonxanas, conxelan a bordo, fan longas xornadas con condicións 

metereolóxicas adversas e están embarcados durante longas tempadas. Polo tanto, non se 

entende  esta  discriminación para  unhas  frotas  pesqueiras  que  cumpren cos  criterios 

requeridos  e  que,  no  caso  galego,  resulta  estratéxica  e  representa  o  70%  da  frota 

conxeladora do Estado.

Cómpre que o Goberno corrixa esta situación á maior brevidade, que se reuna cos 

afectados e que leve a cabo a modificación dos criterios contemplados na Circular 4/2023.

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno:
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Que accións desenvolveu e está a desenvolver diante da Administración estatal 

para que os coeficientes redutores da idade de xubilación da frota dos palangreiros e 

arrastreiros conxeladores galegos se equiparen á dos buques conxeladores?

Santiago de Compostela, á data da sinatura electrónica
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Rosana Pérez Fernández na data 28/05/2025 10:53:50

Carmela González Iglesias na data 28/05/2025 10:53:57

Daniel Castro García na data 28/05/2025 10:54:03

Daniel Pérez López na data 28/05/2025 10:54:13

Paulo Ríos Santomé na data 28/05/2025 10:54:22
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 28/05/2025 10:56:08
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Á Mesa do Parlamento

Iria  Taibo  Corsanego,  Mercedes  Queixas  Zas  e Daniel  Castro  García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a

o abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Pleno, sobre a oficialidade do galego na Unión Europea.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Estase a debater a posibilidade de que a lingua galega, xunto co catalán e o 

euskera, se fagan linguas oficiais da Unión Europea. Esta oficialidade sería de enorme 

importancia para o futuro do noso idioma, tanto desde o punto de vista dos dereitos 

lingüísticos da cidadanía como para o seu uso nas diferentes institucións, xa que son 

moitas as instancias nas que só está permitido usar unha lingua oficial da Unión Europea 

que tamén sexa oficial do estado correspondente. 

Ademais  da  evidente  apertura  de  posibilidades  laborais  para  todo  tipo  de 

profesionais  lingüísticos,  a  posíbel  oficialidade  da  lingua  galega  implicaría  outras 

vantaxes para moi diversos sectores profesionais e culturais. 

A posibilidade  de  que  o  galego  sexa  oficial  en  Europa  tería  moi  relevantes 

implicacións para o futuro da lingua galega, tanto pola nova perspectiva de legalidade da 

nosa lingua como polo respecto e fomento do noso idioma e cultura a todos os niveis.

Trátase dunhas negociacións lideradas polo Estado,  que dependen de moitos 

factores, mais as mostras de apoio institucional e social a esta iniciativa son fundamentais 

para apoiar esta posibilidade e as propias negociacións.
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No contexto actual, no que a lingua galega se atopa nunha grave situación de 

emerxencia, este recoñecemento oficial podería representar un punto de inflexión no que 

se refire ao prestixio social e ao avance de usos do noso idioma, polo que se fai necesario 

un consenso no Parlamento Galego neste sentido.

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno:

Que medidas ten previsto levar a cabo o goberno galego encamiñadas a favorecer 

a oficialidade da lingua galega na Unión Europea?

Santiago de Compostela, á data da sinatura electrónica
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Iria Taibo Corsanego na data 28/05/2025 12:28:46

Mercedes Queixas Zas na data 28/05/2025 12:28:52

Daniel Castro García na data 28/05/2025 12:28:58
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 28/05/2025 12:30:47
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Grupo

Parlamentario

Socialista

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30

28071 Madrid

@PSdeG

Á MESA DO PARLAMENTO

Carmen Rodríguez Dacosta, Silvia Longueira Castro, Paloma Castro Rey e 

Patricia  Iglesias  Rey,  deputadas  pertencentes  ao  Grupo  Parlamentario 

Socialista de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte  pregunta para a súa resposta 

oral en Pleno.

Durante a crise financeira de 2008, o Estado adoptou unha serie de medidas 

extraordinarias  e  restritivas  en  materia  de  emprego  público,  entre  elas  o 

aumento  da  xornada  laboral  ordinaria  ata  as  37,5  horas  semanais,  como 

mecanismo  para  controlar  o  déficit  e  reducir  o  gasto  estrutural  das 

administracións. 

Non entanto, as condicións económicas que xustificaban aquelas medidas xa 

desapareceron.  España  abandonou  o  procedemento  de  déficit  excesivo  e 

presenta datos macroeconómicos de recuperación. A estabilidade orzamentaria 

das  comunidades  autónomas  tamén  foi  recoñecida  reiteradamente  polo 

Ministerio de Facenda. 

Neste  novo  contexto,  a  Lei  de  Orzamentos  Xerais  do  Estado  para  2023 

eliminou as restricións legais que impedían ás administracións autonómicas e 

entidades públicas recuperar a xornada de 35 horas semanais, sempre e cando 

se respecten os criterios de estabilidade orzamentaria. O Acordo Marco para 

unha Administración do século XXI, asinado entre o Goberno de España e os 

sindicatos maioritarios (UGT e CCOO),  afonda nesta liña,  permitindo que a 

recuperación  da  xornada  se  produza  mediante  negociación  colectiva  nos 

ámbitos competentes. 

Esta  posibilidade  xa  foi  exercida  por  numerosos  gobernos  autonómicos  e 

tamén por entidades do sector público estatal. 
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Tamén en Galicia existen precedentes recentes, como o acordo para o Sergas 

alcanzado  en  abril  de  2023  ou  o  pacto  no  ámbito  de  Política  Social,  que 

recollen a redución progresiva da xornada ata as 35 horas semanais. 

No caso da Corporación Radio e Televisión de Galicia  (CRTVG),  o Comité 

Intercentros solicitou formalmente, o 13 de outubro de 2023, á Dirección de 

Recursos Humanos a recuperación dos dereitos suspendidos pola Lei 1/2012, 

do 29 de febreiro, entre eles a xornada laboral de 35 horas, que está prevista 

como norma xeral no artigo 33.1 do convenio colectivo vixente. A citada lei, 

aprobada  en  plena  crise,  tiña  carácter  temporal,  e  os  motivos  que  a 

xustificaban xa non existen. 

Por todo o anterior, dado que non existen obstáculos legais nin orzamentarios 

para que se proceda á recuperación inmediata da xornada de 35 horas, previa 

negociación cos representantes do persoal, as deputadas que asinan formulan 

a seguinte pregunta para o seu debate en Pleno: 

Ten  previsto  a  Dirección  da  CRTVG,  abrir  unha  mesa  de  negociación  co 

Comité Intercentros para recuperar a xornada laboral de 35 horas semanais 

para o seu persoal? 

 

Santiago de Compostela, a 28 de maio do 2025
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Asinado dixitalmente por:

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 28/05/2025 13:42:00

Silvia Longueira Castro na data 28/05/2025 13:42:08

Paloma Castro Rey na data 28/05/2025 13:42:18

Patricia Iglesias Rey na data 28/05/2025 13:42:27
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 28/05/2025 13:50:22
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Lara Méndez López, María Elena Espinosa Mangana e Silvia Longueira 

Castro, deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

O 31 de agosto do 2017 persoal do hospital, alcaldes/as e veciños rexeitaban 

xa naquel intre a reforma da Lei, pedindo que se retirara o anteproxecto de 

reforma a lei de Saúde, que entre outros cambios incluía a supresión da area 

sanitaria. Esta foi materializada o 14 de decembro do 2017. 

 

Os cambios no mapa sanitario converterían a comarca nun distrito sanitario de 

Lugo tal e como se denunciaba por parte da Xunta de Persoal, coma así 

aconteceu. Provocando un deterioro na sanidade publica na comarca da 

mariña, apuntalando os recortes e menoscabando a calidade asistencial dos e 

das usuarias. 

 

Con isto se obrigaba aos mariñáns a percorrer mais de 100 km para ser 

atendidos para cuestión que se poderían levar a cabo no hospital comarcal da 

mariña.  Mermando os recursos sanitarios e humanos, e sen poder de decisión 

por parte do centro. 

 

A día de hoxe se pon de manifesto a incapacidade para cubrir as necesidades 

da poboación da mariña polos recortes da Xunta de Galicia, tal e como 

denuncia a xunta de persoal pola falla fundamentalmente de recursos 

humanos.  

 

Denuncian estar baixo mínimos e que isto repercute na saúde da xente. Ven 

como as consultas se retrasan están reducidas ou simplemente cerradas, se 
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incrementan as listas de espera, seguimentos que poderían realizarse de xeito 

ambulante acaban derivando en ingresos, derivacións a centros privados, 

déficit de especialistas. 

 

Lonxe de buscar solucións aos problemas están a acusar de “transfondo 

político” as concentracións diante do hospital de Burela. Cando a realidade pon 

de manifesto que o único que perseguen e mellorar a sanidade publica e polo 

tanto a saúde das persoas.  

 

A desigualdade dos recursos e dos servizos en función do centro hospitalario 

agudiza a desigualdade do acceso aso mesmos. O que xera diferencias polo 

lugar de residencia dos pacientes, facendo cidadáns de primeira e de segunda. 

Existe unha gran preocupación por parte dos sanitarios sobre a eficiencia dos 

recursos e a eficiencia sobre a atención sanitaria, e evidentemente isto pode 

diluír a atención personalizada.  

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan a seguinte pregunta 

para o seu debate en Pleno: 

 

Contempla a Xunta de Galicia recuperar a área sanitaria da Mariña co fin 

garantir unha atención de calidade a toda a poboación, con facultade plena de 

xestión dos recursos para acadar unha maior eficiencia e eficacia? 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 28 de maio do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Lara Méndez López na data 28/05/2025 14:03:12 
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Elena Espinosa Mangana na data 28/05/2025 14:03:20 

 

Silvia Longueira Castro na data 28/05/2025 14:03:27 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey, Paloma Castro Rey, Elena Espinosa Mangana, Lara 

Méndez López e Carlos López Font, deputadas e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario Socialista de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

O Goberno galego ten pendentes débedas históricas e inversións relevantes 

nas comarcas de Bergantiños e Costa da Morte, abarcando áreas como 

sanidade, infraestruturas, turismo, medio rural e servizos públicos.  

 

Ano tras ano nos dezaseis que leva o Partido Popular de Galicia na Xunta de 

Galicia, os compromisos orzamentarios con estas comarcas quedan no papel.  

 

Non se executan nin se fan as obras de infraestruturas urxentes, como o 

remate da autovía da Costa da Morte, que non vai ser rescatada e que ten 

ademais peaxes máis caras dende o 1 de xaneiro de 2025. 

 

Promesas incumpridas como a necesidade de solo industrial, as deficiencias 

nos centros educativos e de saúde e saneamento de augas. 

 

A construción da circunvalación de Carballo é unha obra considerada prioritaria 

e estratéxica, tanto pola Xunta de Galicia como polos propios veciños e veciñas 

e axentes económicos da comarca. 

 

Carballo soporta un tráfico moi intenso, especialmente na estrada AC-552 e 

nos accesos ao polígono de Bértoa. 

 

Moitos vehículos pesados e de paso cruzan polo centro da vila, provocando: 
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− Atascos e retencións frecuentes 

− Ruído, contaminación e inseguridade viaria 

 

A circunvalación permitiría desviar o tráfico de longo percorrido fóra do núcleo 

urbano, mellorando a mobilidade para residentes e visitantes, así como lograr 

maior competitividade empresarial  na comarca. 

 

Por outra banda, o polígono industrial de Bértoa é un dos máis dinámicos da 

provincia, con gran movemento de camións e mercadorías. 

 

A nova vía facilitaría: 

 

− Acceso directo dende a AG-55 ao polígono 

− Redución de tempos de transporte 

− Mellora na loxística das empresas 

 

Por todo o anteriormente exposto, as deputadas que asinan formulan a 

seguinte pregunta para o seu debate en Pleno: 

 

Comprométese o Goberno galego a iniciar na presente anualidade a 

construción da circunvalación de Carballo? 

 

 

Santiago de Compostela, a 28 de maio do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 28/05/2025 16:25:52 

 

Paloma Castro Rey na data 28/05/2025 16:26:02 
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Elena Espinosa Mangana na data 28/05/2025 16:26:09 

 

Lara Méndez López na data 28/05/2025 16:26:17 

 

Carlos López Font na data 28/05/2025 16:26:25 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey, Paloma Castro Rey, Elena Espinosa Mangana e 

Carlos López Font, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Socialista de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para 

a súa resposta oral en Pleno. 

 

O Goberno galego ten pendentes débedas históricas e inversións relevantes 

nas comarcas de Bergantiños e Costa da Morte, abarcando áreas como 

sanidade, infraestruturas, turismo, medio rural e servizos públicos.  

 

Ano tras ano nos dezaseis que leva o Partido Popular de Galicia na Xunta de 

Galicia, os compromisos orzamentarios con estas comarcas quedan no papel.  

 

Non se executan nin se fan as obras de infraestruturas urxentes, como o 

remate da autovía da Costa da Morte, que non vai ser rescatada e que ten 

ademais peaxes máis caras dende o 1 de xaneiro de 2025. 

 

Promesas incumpridas como a necesidade de solo industrial, as deficiencias 

nos centros educativos e de saúde e saneamento de augas. 

 

Dentro do eido de infraestruturas e mobilidade, unha das débedas de inversión 

pendentes é o reforzo do firme na estrada AC-419. 

 

Obras en Malpica e Ponteceso cun investimento de case 950.000 euros para 

mellorar 11 quilómetros de vía, reforzando a seguridade viaria. 
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Por todo o anteriormente exposto, as deputadas e o deputado que asinan 

formulan a seguinte pregunta para o seu debate en Pleno: 

 

Comprométese o Goberno galego a iniciar na presente anualidade o reforzo do 

firme na estrada AC-419, nos concellos de Malpica e Ponteceso? 

 

 

Santiago de Compostela, a 28 de maio do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 28/05/2025 16:35:06 

 

Paloma Castro Rey na data 28/05/2025 16:35:15 

 

Elena Espinosa Mangana na data 28/05/2025 16:35:22 

 

Carlos López Font na data 28/05/2025 16:35:29 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso, Silvia Longueira Castro e Patricia Iglesias 

Rey, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

A Xunta de Galicia establece criterios específicos para declarar unha titulación 

oficial de grao ou máster como "singular" dentro do Sistema Universitario de 

Galicia (SUG). Esta declaración permite excepcións aos requisitos mínimos de 

matrícula establecidos no Decreto 222/2011, modificado polo Decreto 161/2015 

Unha titulación considérase singular se, polas súas características específicas, 

é indispensable para a oferta global do sistema universitario ou ten un especial 

interese estratéxico para a formación universitaria en Galicia. 

 

Para os másteres universitarios establecéronse unha serie de requisitos que 

deben de cumprir para recoñecer a singularidade como son: 

 

− Estar vinculado directamente cunha liña de investigación de acreditada 

excelencia a nivel internacional. 

− Estar vinculado cos centros CIGUS recoñecidos pola Xunta de Galicia. 

− Estar vinculado aos sectores considerados estratéxicos polo Goberno da 

Comunidade Autónoma. 

 

A declaración de singularidade permite seguir impartindo os máster que 

durante tres cursos consecutivos non teñen a media de alumnado de novo 

ingreso por baixo dos de mínimos esixidos de 20 para másteres, segundo o 

Decreto 222/2011, aínda que os criterios de singularidade foron modificados e 

adaptados desde o ano de publicación do decreto. 
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No caso do Máster de Matemáticas que se imparte na USC hai que ter en 

conta que é o master de referencia para o acceso ao doutoramento nas áreas 

de coñecemento nucleares e básicas da titulación de Matemáticas, única no 

sistema universitario de Galicia tanto público como privado. É por tanto 

necesario que a sucesión grao-master-doutorado en Matemáticas poida seguir 

existindo na USC e por tanto en SUG. 

 

Hai que ter en conta que, desde a promulgación do Decreto 222/2011 ata este 

momento o SUG modificou de maneira significativa a súa estrutura xa que no 

mesmo xurdiu unha universidade privada (UIE) que imparte tanto titulacións de 

grao como de mestrado. 

 

A realidade é que a Xunta de Galicia está a establecer situacións diferentes na 

oferta de titulacións para as institucións publicas con respecto á privada: a 

universidade privada pon sobre a mesa titulacións que están xa no sistema 

universitario, como psicoloxía e dereito, sen negociación e acordo coas outras 

universidades do sistema e, sobre todo neste caso, sen control no número de 

alumnos de nova matricula, tal e como sucede con públicas. 

 

O máster en matemáticas debe considerarse polas súas características 

específicas, indispensable para manter a oferta global do sistema universitario 

tendo un especial interese estratéxico para a formación universitaria en Galicia 

xa que é a vía natural de acceso á investigación en areas básicas das 

matemáticas, que están vinculadas a investigadores e liña de investigación de 

acreditada excelencia e referencia a nivel nacional e internacional. Ademais, 

aínda que non teñen a acreditación CIGUS debido á súa recente creación, o 

CITMAGA é un centro de investigación interuniversitario, que é a continuación 

do IMATI, centro de referencia internacional de transferencia nas áreas das 

matemáticas, e do Instituto Universitario de Matemáticas da USC. 
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Por tanto, e co fin de non introducir un agravio comparativo coas universidades 

privadas existentes actualmente no SUG é necesario de forma inmediata 

manter o máster en matemáticas e a medio prazo elaborar un novo decreto de 

titulacións do SUG, que xa produciu importantes problema en titulacións de 

campus periféricos (particularmente no campus de Lugo), e cuxa aplicación foi 

suspendida pola Xunta de Galicia no ano 2023 por razóns electoralísticas polas 

eleccións autonómicas de 2024. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Pleno: 

 

Como xustifica a Xunta de Galicia que se deixe de impartir o único master en 

Matemáticas que existe no Sistema Universitario de Galicia? 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 28 de maio do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Abalde Alonso na data 28/05/2025 17:05:00 

 

Silvia Longueira Castro na data 28/05/2025 17:05:09 

 

Patricia Iglesias Rey na data 28/05/2025 17:05:18 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso, Silvia Longueira Castro e Patricia Iglesias 

Rey, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

A Xunta de Galicia establece criterios específicos para declarar unha titulación 

oficial de grao ou máster como "singular" dentro do Sistema Universitario de 

Galicia (SUG). Esta declaración permite excepcións aos requisitos mínimos de 

matrícula establecidos no Decreto 222/2011, modificado polo Decreto 161/2015 

Unha titulación considérase singular se, polas súas características específicas, 

é indispensable para a oferta global do sistema universitario ou ten un especial 

interese estratéxico para a formación universitaria en Galicia. 

 

Para os másteres universitarios establecéronse unha serie de requisitos que 

deben de cumprir para recoñecer a singularidade como son: 

 

− Estar vinculado directamente cunha liña de investigación de acreditada 

excelencia a nivel internacional. 

− Estar vinculado cos centros CIGUS recoñecidos pola Xunta de Galicia. 

− Estar vinculado aos sectores considerados estratéxicos polo Goberno da 

Comunidade Autónoma. 

 

A declaración de singularidade permite seguir impartindo os máster que 

durante tres cursos consecutivos non teñen a media de alumnado de novo 

ingreso por baixo dos de mínimos esixidos de 20 para másteres, segundo o 

Decreto 222/2011, aínda que os criterios de singularidade foron modificados e 

adaptados desde o ano de publicación do decreto. 
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No caso do Máster de Matemáticas que se imparte na USC hai que ter en 

conta que é o master de referencia para o acceso ao doutoramento nas áreas 

de coñecemento nucleares e básicas da titulación de Matemáticas, única no 

sistema universitario de Galicia tanto público como privado. É por tanto 

necesario que a sucesión grao-master-doutorado en Matemáticas poida seguir 

existindo na USC e por tanto en SUG. 

 

Hai que ter en conta que, desde a promulgación do Decreto 222/2011 ata este 

momento o SUG modificou de maneira significativa a súa estrutura xa que no 

mesmo xurdiu unha universidade privada (UIE) que imparte tanto titulacións de 

grao como de mestrado. 

 

A realidade é que a Xunta de Galicia está a establecer situacións diferentes na 

oferta de titulacións para as institucións publicas con respecto á privada: a 

universidade privada pon sobre a mesa titulacións que están xa no sistema 

universitario, como psicoloxía e dereito, sen negociación e acordo coas outras 

universidades do sistema e, sobre todo neste caso, sen control no número de 

alumnos de nova matricula, tal e como sucede con públicas. 

 

O máster en matemáticas debe considerarse polas súas características 

específicas, indispensable para manter a oferta global do sistema universitario 

tendo un especial interese estratéxico para a formación universitaria en Galicia 

xa que é a vía natural de acceso á investigación en areas básicas das 

matemáticas, que están vinculadas a investigadores e liña de investigación de 

acreditada excelencia e referencia a nivel nacional e internacional. Ademais, 

aínda que non teñen a acreditación CIGUS debido á súa recente creación, o 

CITMAGA é un centro de investigación interuniversitario, que é a continuación 

do IMATI, centro de referencia internacional de transferencia nas áreas das 

matemáticas, e do Instituto Universitario de Matemáticas da USC. 
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Por tanto, e co fin de non introducir un agravio comparativo coas universidades 

privadas existentes actualmente no SUG é necesario de forma inmediata 

manter o máster en matemáticas e a medio prazo elaborar un novo decreto de 

titulacións do SUG, que xa produciu importantes problema en titulacións de 

campus periféricos (particularmente no campus de Lugo), e cuxa aplicación foi 

suspendida pola Xunta de Galicia no ano 2023 por razóns electoralísticas polas 

eleccións autonómicas de 2024. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Pleno: 

 

 

Que criterios utiliza a Xunta de Galicia para a permanencia dos títulos oficiais 

que se imparten na universidade privada do Sistema Universitario de Galicia 

(SUG)?  

 

 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 28 de maio do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Abalde Alonso na data 28/05/2025 17:05:33 

 

Silvia Longueira Castro na data 28/05/2025 17:05:43 
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Patricia Iglesias Rey na data 28/05/2025 17:05:51 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso, Silvia Longueira Castro e Patricia Iglesias 

Rey, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

A Xunta de Galicia establece criterios específicos para declarar unha titulación 

oficial de grao ou máster como "singular" dentro do Sistema Universitario de 

Galicia (SUG). Esta declaración permite excepcións aos requisitos mínimos de 

matrícula establecidos no Decreto 222/2011, modificado polo Decreto 161/2015 

Unha titulación considérase singular se, polas súas características específicas, 

é indispensable para a oferta global do sistema universitario ou ten un especial 

interese estratéxico para a formación universitaria en Galicia. 

 

Para os másteres universitarios establecéronse unha serie de requisitos que 

deben de cumprir para recoñecer a singularidade como son: 

 

− Estar vinculado directamente cunha liña de investigación de acreditada 

excelencia a nivel internacional. 

− Estar vinculado cos centros CIGUS recoñecidos pola Xunta de Galicia. 

− Estar vinculado aos sectores considerados estratéxicos polo Goberno da 

Comunidade Autónoma. 

 

A declaración de singularidade permite seguir impartindo os máster que 

durante tres cursos consecutivos non teñen a media de alumnado de novo 

ingreso por baixo dos de mínimos esixidos de 20 para másteres, segundo o 

Decreto 222/2011, aínda que os criterios de singularidade foron modificados e 

adaptados desde o ano de publicación do decreto. 
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No caso do Máster de Matemáticas que se imparte na USC hai que ter en 

conta que é o master de referencia para o acceso ao doutoramento nas áreas 

de coñecemento nucleares e básicas da titulación de Matemáticas, única no 

sistema universitario de Galicia tanto público como privado. É por tanto 

necesario que a sucesión grao-master-doutorado en Matemáticas poida seguir 

existindo na USC e por tanto en SUG. 

 

Hai que ter en conta que, desde a promulgación do Decreto 222/2011 ata este 

momento o SUG modificou de maneira significativa a súa estrutura xa que no 

mesmo xurdiu unha universidade privada (UIE) que imparte tanto titulacións de 

grao como de mestrado. 

 

A realidade é que a Xunta de Galicia está a establecer situacións diferentes na 

oferta de titulacións para as institucións publicas con respecto á privada: a 

universidade privada pon sobre a mesa titulacións que están xa no sistema 

universitario, como psicoloxía e dereito, sen negociación e acordo coas outras 

universidades do sistema e, sobre todo neste caso, sen control no número de 

alumnos de nova matricula, tal e como sucede con públicas. 

 

O máster en matemáticas debe considerarse polas súas características 

específicas, indispensable para manter a oferta global do sistema universitario 

tendo un especial interese estratéxico para a formación universitaria en Galicia 

xa que é a vía natural de acceso á investigación en areas básicas das 

matemáticas, que están vinculadas a investigadores e liña de investigación de 

acreditada excelencia e referencia a nivel nacional e internacional. Ademais, 

aínda que non teñen a acreditación CIGUS debido á súa recente creación, o 

CITMAGA é un centro de investigación interuniversitario, que é a continuación 

do IMATI, centro de referencia internacional de transferencia nas áreas das 

matemáticas, e do Instituto Universitario de Matemáticas da USC. 
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Por tanto, e co fin de non introducir un agravio comparativo coas universidades 

privadas existentes actualmente no SUG é necesario de forma inmediata 

manter o máster en matemáticas e a medio prazo elaborar un novo decreto de 

titulacións do SUG, que xa produciu importantes problema en titulacións de 

campus periféricos (particularmente no campus de Lugo), e cuxa aplicación foi 

suspendida pola Xunta de Galicia no ano 2023 por razóns electoralísticas polas 

eleccións autonómicas de 2024. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Pleno: 

 

Que razóns ten a Xunta de Galicia para non modificar o Decreto 222/2011 ante 

a distinta estrutura actual do SUG e o evidente distinta rapadoira e criterio que 

se aplican ás universidade publicas e privada? 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 28 de maio do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Abalde Alonso na data 28/05/2025 17:06:05 

 

Silvia Longueira Castro na data 28/05/2025 17:06:15 

 

Patricia Iglesias Rey na data 28/05/2025 17:06:24 
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OFICINA PARLAMENTAR
Parlamento de Galiza

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545
gp-bng@parlamentodegalicia.gal
15702 Santiago de Compostela

Galiza

Á Mesa do Parlamento

Rosana Pérez Fernández, Iria Carreira Pazos e Luis Bará Torres, deputadas 

e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral en Pleno,  relativa á participación activa do Goberno galego na modernización e 

reconversión da planta de reciclaxe de Servia, no concello de Lousame. 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

A planta de reciclaxe de Servia,  no municipio de Lousame, foi  un referente 

galego e  estatal  na  recuperación de  residuos  durante  anos.  Se  atendemos aos  datos 

oficiais  do  Ministerio  de  Transición  Ecolóxica  correspondentes  ao  ano  2018,  a 

recuperación de quilogramos de material por cada habitante ao ano era de 51,1, cando 

en  Sogama eran  13,1.  En porcentaxes,  nese  exercicio,  e  segundo os  mesmos datos 

oficiais do MITECO, a recuperación na planta de Lousame era de case 36% (non tan 

lonxe do obxectivo do 50% marcado pola normativa para este ano 2025), por só 3,16% 

da planta de Sogama, que prioriza o que desde o Goberno galego se cualifica como 

valorización, que na práctica non é outra cousa que a incineración.

Pois ben, por aquel entón, e cun modelo de referencia, o BNG insistiu en moitas 

ocasións  na  necesidade  de  abordar  unha  modernización  do  servizo,  implicando  ás 

diferentes administracións, incluída a Xunta de Galiza, para mellorar se cabe a xestión 

dos residuos na planta de Lousame, nun proceso que debería ter acabado nunha nova 

licitación.

Mais  a  realidade  foi  ben  diferente,  nin  as  sucesivas  presidencias  da 

Mancomunidade Serra do Barbanza tomaron en serio a necesidade de desenvolver o 
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proceso de modernización da planta e de licitación, nin a Xunta de Galiza amosou o 

máis mínimo interese en apoiar un modelo recoñecido a nivel estatal. O resultado é por 

todos coñecido,  unha planta que cada vez fica máis obsoleta,  unha recuperación de 

residuos que cada vez é máis difícil de levar adiante, e máis de 125 empregos, máis de 

125 familias, agardando por solucións por parte dunhas administracións que nin están, 

nin se lles agarda.

Con todo, non vale a resignación, a situación debe mudar e o propio Comité de 

Empresa  da  planta  de  Servia  é  quen  está  a  demostrar,  como  sempre,  ter  maior 

responsabilidade  que  as  administracións.  A  representación  do  persoal  desta  planta 

require a constitución dunha Mesa de traballo,  onde estean todas as partes interesadas,  

especialmente o propio Comité de Empresa, a Mancomunidade e a Xunta de Galiza. 

Con esta Mesa, os e as traballadoras da planta de Servia teñen a intención de que se 

estuden as posibilidades de modernización e reconversión da planta para que a reciclaxe 

descentralizada e os empregos teñan futuro.

A  situación  non  é  sinxela,  a  planta,  froito  da  mala  xestión  da  propia 

Mancomunidade Serra do Barbanza, mais tamén do abandono doutras administracións, 

nomeadamente a Xunta da Galiza, conta cunha importante débeda e unhas instalacións 

obsoletas.  Con  todo,  é  preciso  que  as  administracións  sexan  conscientes  da 

potencialidade deste centro de traballo para reconverterse e volver ser un modelo de 

referencia.

A súa situación estratéxica e o seu propio capital humano converten a planta de 

Servia nun complexo que debe ser aproveitado para ser dotado de novos servizos, a 

través de investimentos dos que tamén debe participar o Goberno galego, para así volver 

servir ao país e aos concellos no obxectivo dun modelo de reciclaxe de proximidade e 

que xera emprego nunha contorna que, ademais, xa atravesa unha difícil situación. 
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En máis de 20 anos de funcionamento da planta e dun modelo pioneiro no país, 

a Xunta de Galiza só foi quen de achegar, no ano 2010, unha partida de 100.000 euros 

para adquirir os terreos necesarios que lle permitiran á Mancomunidade continuar coa 

actividade.  Agás esa operación,  coñecida como a ‘compra do polvorín’,  o  Goberno 

galego unicamente amosou desleixo e desconsideración coa planta de Lousame, sen 

achegar un só euro a través das súas contas para colaborar no bo funcionamento dun 

modelo que atendía á poboación de nove concellos.

Mais ese episodio do 2010 evidencia que, por máis que se negue unha e outra 

vez, que a Xunta de Galiza non só pode senón que debe actuar cando unha entidade 

destas características, prestadora dun servizo básico para os cidadáns e cidadás, pasa por 

momentos complicados, e agora é un deles no que os nove concellos que tratan os seus 

residuos na planta de Lousame e os seus veciños e veciñas agardan responsabilidade por 

parte do Goberno galego.

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno:

Vai atender o Goberno galego o chamamento do Comité de Empresa da planta 

de reciclaxe de Servia, no concello de Lousame, e participar nunha Mesa de Traballo 

que procure alternativas para a súa viabilidade e o mantemento dos postos de traballo?

Santiago de Compostela, á data da sinatura electrónica

Asdo.: Rosana Pérez Fernández

Iria Carreira Pazos

Luis Bará Torres

Deputadas e deputado do G.P. do BNG
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Rosana Pérez Fernández na data 28/05/2025 17:22:34

Iria Carreira Pazos na data 28/05/2025 17:22:51

Luis Bará Torres na data 28/05/2025 17:22:57
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 28/05/2025 17:24:23
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio García Comesaña, Cecilia Vázquez Suárez, Rubén Lorenzo Gómez,  Felisa 

Rodríguez Carrera, Víctor Baladrón Lamas, José Luis Ferro Iglesias, Patricia 

García González, Carmen Pomar Tojo e Raúl Santamaría González, deputados e 

deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 155.5 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno polo trámite de urxencia. 

 

Xustificación da urxencia 

 

A urxencia vén motivada polo anuncio realizado polo reitorado da Universidade da 

Coruña (UDC) sobre a creación dun novo grao en Medicina, sen diálogo previo coa 

Xunta de Galicia nin co conxunto das universidades do Sistema Universitario Galego, 

provocou un lóxico desconcerto e preocupación institucional. 

 

Cómpre lembrar que no ano 2015 a Xunta de Galicia e as tres universidades públicas 

galegas acadaron un acordo para fortalecer a formación médica na nosa comunidade, 

apostando por un modelo único de grao en Medicina, cunha descentralización da 

docencia clínica que aproveitase os recursos e capacidades dos distintos hospitais 

universitarios. 

 

Este modelo, que conta co consenso de todas as partes asinantes, tiña —e segue 

tendo— como principal obxectivo garantir a calidade académica, a eficiencia dos 

recursos públicos e o recoñecemento nacional e internacional da formación médica en 

Galicia. 

 

Por iso, o anuncio unilateral da UDC non só significa rachar con acordo importante, 

senón que tamén pon en risco os avances acadados ata o de agora nesta materia. 

Resulta especialmente sorprendente que este anuncio se produza precisamente nun 

momento no que Xunta e universidades viñan traballando na ampliación da docencia 

clínica ao quinto curso, prevista para o curso 2026-2027. 

 

Desde o Grupo Parlamentario Popular consideramos que, para asegurar a calidade da 

docencia médica, resulta esencial restablecer o diálogo institucional e académico no 

marco do Consello de Docencia Clínica, como mecanismo de cooperación e 

coordinación. 
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Polo exposto, os deputados asinantes, presentan a seguinte pregunta en Pleno: 

 

Cal é a valoración que realiza o Goberno galego respecto da decisión unilateral do 

reitorado da UDC de rachar có acordo acadado en 2015 entre as tres universidades 

públicas e a Xunta de Galicia para o fortalecemento da formación médica en Galicia? 

 

 

Santiago de Compostela, 2 de xuño de 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio García Comesaña na data 02/06/2025 12:52:52 

 

Cecilia Vázquez Suárez na data 02/06/2025 12:53:14 

 

Rubén Lorenzo Gómez na data 02/06/2025 12:53:26 

 

María Felisa Rodriguez Carrera na data 02/06/2025 12:53:42 

 

Víctor Baladrón Lamas na data 02/06/2025 12:53:50 

 

José Luis Ferro Iglesias na data 02/06/2025 12:54:01 

 

Patricia García González na data 02/06/2025 12:54:14 

 

Carmen Pomar Tojo na data 02/06/2025 12:54:27 

 

Raúl Santamaría González na data 02/06/2025 12:54:47 
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@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso, Silvia Longueira Castro e Patricia Iglesias 

Rey, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 155.5 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

urxente en Pleno. 

 

Xustificación da urxencia 

 

A urxencia vén motivada polos recentes anuncios sobre a decisión da 

Xunta de Galicia de eliminar o Máster en Matemáticas da USC, e a 

necesidade de dar respostas urxentes ante a situación debido á premura 

dos tempos para rectificala. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Pleno: 

 

Como xustifica a Xunta de Galicia o incumprimento dos criterios de declaración 

de titulación singular do único Mestrado Universitario en Matemáticas do 

Sistema Universitario de Galicia impartido pola USC? 

 

 

Santiago de Compostela, a 2 de xuño do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Abalde Alonso na data 02/06/2025 13:36:35 

 

Silvia Longueira Castro na data 02/06/2025 13:36:45 
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Patricia Iglesias Rey na data 02/06/2025 13:36:53 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Castro García, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no artigo 155.5 do Regulamento 

da Cámara, presenta a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno, polo trámite 

de urxencia, sobre a necesidade de que a Xunta de Galiza manteña a oferta do 

Mestrado en Matemáticas na USC no curso 2025-2026.  

 

Xustificación da urxencia 

A urxencia motívase na necesidade de coñecer canto antes no Parlamento a 

posición da Xunta de Galiza a respecto da inminente retirada deste mestrado neste 

mes de xuño e a necesidade de que permita a continuidade do mesmo. 

 

Exposición de motivos 

Nos pasados días soubemos que a Xunta de Galiza tomou a decisión de acabar 

co Mestrado en Matemáticas da Universidade de Santiago de Compostela e fíxoo 

ademais sen ningún tipo de diálogo cos afectados e afectadas e dun xeito 

absolutamente escurantista, mostrando de novo a súa inexistente comunicación co 

sector investigador galego. 

Esta decisión tería unhas consecuencias moi negativas para a nosa 

universidade pública, xa que forza á USC a suspender a preinscrición, o que acerna 

totalmente a posibilidade de realizar unha carreira investigadora en matemáticas puras 

no noso país. 

Esta nefasta decisión tómase ademais nun contexto evidente de privatización 

do sector universitario do noso país e corta de raíz o camiño cara o doutoramento, fai 
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desaparecer a investigación neste eido e forza aos nosos e as nosas investigadoras a 

facer como moitas outras e ter que emigrar cara outras latitudes onde se ofrecen unhas 

mellores condicións. 

A maiores, hai outras consecuencias a nivel investigador como que os grupos 

de contrastada calidade investigadora, beneficiarios de proxectos e axudas galegas, 

estatais e europeas, perden a súa canteira natural, poñendo ademais en xaque a un dos 

nosos centros máis importantes como é o CITMAga. Todo isto sucede mentres a 

propia Xunta de Galiza se gaba da proxección internacional da nosa investigación e 

da reputación das matemáticas en Galiza. 

Mentres o goberno galego fala de economía do coñecemento pecha ao mesmo 

tempo o único posgrao que forma especialistas de alto nivel en álxebra, análise, 

topoloxía ou xeometría. 

 

Diante disto, o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego, a través da 

deputada asinante, formula a seguinte pregunta para a súa resposta oral ante o Pleno, 

polo trámite de urxencia:  

Vai a Xunta de Galiza retirar a oferta do mestrado en matemáticas na USC no 

vindeiro curso? 

 

Santiago de Compostela, 2 de xuño de 2025 

 

Asdo.: Daniel Castro García 

Deputado do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Castro García na data 02/06/2025 15:14:30 
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Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

 

 

A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Raquel Arias Rodríguez, Víctor Baladrón Lamas, Nicole 
Grueira Fernández, Dolores Hermelo Piñeiro, Argimiro Marnotes Fernández, 
Noelia Pérez López, Ethel Vázquez Mourelle e Magdalena Pérez Millares, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 155.5 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante 
esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno polo trámite de 
urxencia. 
 
Xustificación da urxencia 
 
A urxencia vén motivada pola recente finalización do proceso de adxudicación das 
prazas de formación sanitaria especializada.  
 
A carencia de médicos de determinadas especialidades é un problema xeral en toda 
España, que dificulta a xestión dos recursos sanitarios na actualidade.  
 
Esta circunstancia vese agravada cando falamos de especialidades como medicina 
familiar e comunitaria ou pediatría. Cubrir as vacacións, unha xubilación ou unha baixa 
supón un reto co déficit de especialistas que sofre todo o Estado, estando as listas de 
contratación a cero. 
 
Está claro que un dos elementos fundamentais para atallar este problema é 
incrementar o número de prazas acreditadas para a formación sanitaria especializada.  
 
Recentemente rematouse o proceso de adxudicación das 9.007 prazas de formación 
sanitaria en medicina en España, quedando todas cubertas por primeira vez en cinco 
anos.  
 
Isto supón unha moi boa nova despois de que o ano pasado se rexistrara un récord 
histórico de 473 prazas desertas na quenda ordinaria de adxudicación.  
 
Ante esta circunstancia, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Pleno: 
  
Que valoración fai a Xunta de Galicia do proceso de adxudicación das prazas de 
formación sanitaria especializada deste ano? 
 
Santiago de Compostela, 2 de xuño de 2025 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 02/06/2025 10:46:18 
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Raquel Arias Rodríguez na data 02/06/2025 10:46:29 

 
Víctor Baladrón Lamas na data 02/06/2025 10:46:42 

 
Nicole Grueira Fernández na data 02/06/2025 10:46:53 

 
Dolores Hermelo Piñeiro na data 02/06/2025 10:47:04 

 
Argimiro Marnotes Fernández na data 02/06/2025 10:47:16 

 
Noelia Pérez López na data 02/06/2025 10:47:29 

 
Ethel Vázquez Mourelle na data 02/06/2025 10:47:44 

 
Maria Magdalena Perez Millares na data 02/06/2025 10:48:01 
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 
José Ramón Gómez Besteiro, portavoz do Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152.2, presenta ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno, dirixida ao Sr. 

presidente da Xunta de Galicia.  

 

 

Sr. presidente, cre vostede que as súas políticas están resolvendo algún dos 

graves problemas no dereito de acceso á vivenda que se están a dar en Galicia? 

 

 

 

Santiago de Compostela, 2 de xuño do 2025 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 02/06/2025 18:08:58 
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GRUPO PARLAMENTARIO 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela. Galiza 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Ana Pontón Mondelo, portavoz do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no artigo 152.2 do Regulamento da 

Cámara e das normas supletorias do 17 de marzo de 2015, formula a seguinte pregunta 

dirixida ao presidente da Xunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

Señor Rueda, por que ese empeño en converter o galego nunha lingua de 

segunda? 

 

Santiago de Compostela, 2 de xuño de 2025 

 

Asdo.: Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Ana Pontón Mondelo na data 02/06/2025 18:01:08 
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Á Mesa do Parlamento

Ariadna Fernández González, Sonia Vidal Lamas  e Secundino Fernández 

Fernández,  deputadas e deputado do  Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 7ª, sobre a baixada de entregas do leite.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

A crise demográfica que sofre Galiza é unha evidencia e a fixación da poboación é 

actualmente imprescindible se non queremos que o número de aldeas baleiras aumente, ao 

igual que o fan aquelas que teñen un só habitante. A loita contra a desaparición do que 

coñecemos coma o noso rural ten como pata principal a xeración de emprego neste, 

acompañada por suposto da prestación de servizos, para que todas e todos os galegos 

residan onde residan gocen das mesmas vantaxes no seu día a día.

Neste emprego do que se falaba anteriormente, un dos sectores xeradores de 

postos de traballo máis potentes nestas áreas é o agrogandeiro, que en Galiza move 

millóns de euros en producións de carne, leite, mel, hortalizas ou froitas, por exemplo. 

Máis as flutuacións en canto a prezos en orixe e a cantidade de variables que inflúen na 

rendibilidade final dos agricultores e das gandeiras, entre outros factores, fan que o sector 

non sexa atractivo en exceso para as persoas novas do noso país, pechando empresas 

adicadas a este tipo de producións contantemente.

Un dos máis afectados pola problemática da falla de relevo xeracional,  pola 

variación nas producións, as inclemencias climáticas e as crises sanitarias das últimas 

tempadas e así coma polas oscilacións nos prezos do produto é o sector lácteo galego. 

Este, de vital importancia na economía do noso país, supón case un 2% do noso PIB e  
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cumpre, asemade, unha función non menos importante no noso rural e a súa pervivencia, 

en risco cada vez maior de desaparecer. 

O peche constante de explotacións, motivado polas crises reiteradas de prezos que 

amosan que o noso produto é o menos pagado do estado español, os contratos de curta 

duración que restan estabilidade e a falla de industria transformadora lastran, dende hai 

anos, o avance dos nosos gandeiros e gandeiras, cuxos fillos e fillas non optan na maioría 

dos  casos  por  asumir  a  titularidade  da  explotación  á  hora  da  xubilación  dos  seus 

proxenitores,  que en moitos  casos  se  fan xa  de  xeito  temperá,  sen agardar  a  idade 

estipulada, contando con algo máis de 5000 na actualidade.

Este abandono de explotacións de produción de leite, na maior parte dos casos de 

tamaño pequeno e mediano, non é capaz de compensarse por vez primeira coa produción 

das grandes granxas, coma acaba de quedar patente nas últimas informacións que chegan 

dende o Ministerio de Agricultura, onde se expón unha baixada das nosas entregas de 

leite.  Aínda  que  non  pareza  excesivo,  o  descenso  do  0,78%  nesta  produción  en 

comparanza co ano anterior,  contrasta co habitual e recorrente nos últimos períodos 

analizados, onde sempre se foron mantendo as toneladas entregadas en Galiza, resistindo 

o peche, feito que agora non acontece.

Se a cantidade producida é menor á habitual e o prezo continúa a ser o menor do 

estado é previsible que o sector, na súa totalidade, ao non ser capaz de recoller o valor 

engadido, xere menos beneficios no noso país, algo que se traduce a nivel económico nas 

granxas e en moitos dos actores indirectos implicados, que tamén verán minguada a súa 

actividade. 

Por  todo o  exposto  formúlanse  as  seguintes  preguntas  para  resposta  oral  na 

Comisión 7ª:

C
SV

: R
EX

PG
-M

aS
m

TO
rB

7-
6

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

87636

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
6R

tU
BR

w
Q

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-96RtUBRwQ-1


  

GRUPO PARLAMENTARIO
Parlamento de Galiza

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545
gp-bng@parlamentodegalicia.gal

15702 Santiago de Compostela. Galiza

3

. Como valora o goberno da Xunta de Galiza a baixada da produción de leite no 

noso país segundo os últimos datos, contradicindo a tónica habitual dos derradeiros anos?

.  Cal  é  a  solución  da  Xunta  de  Galiza  para  deter  o  peche  progresivo  de 

explotacións de pequeno e mediano tamaño? 

. Considera a Xunta de Galiza que as medidas que aporta para o sector lácteo están 

a ter os resultados esperados?

. Que datos e conclusións se poden extraer do Observatorio do Sector Lácteo ao 

respecto desta baixada de produción?

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025

C
SV

: R
EX

PG
-M

aS
m

TO
rB

7-
6

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

87637

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
6R

tU
BR

w
Q

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-96RtUBRwQ-1


Asinado dixitalmente por:

 

Ariadna Fernández González na data 23/05/2025 9:17:01

Sonia Vidal Lamas na data 23/05/2025 9:17:14

Secundino Fernández Fernández na data 23/05/2025 9:17:23
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 23/05/2025 9:23:27
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Á Mesa do Parlamento

Daniel Castro García e Iria Carreira Pazos, deputada e deputado do Grupo 

Parlamentar  do  Bloque  Nacionalista  Galego  (BNG),  ao  abeiro  do  disposto  no 

Regulamento  da  Cámara,  presentan  a  seguinte  Pregunta  para  resposta  oral  na 

Comisión 4ª, sobre a vontade da Xunta de Galiza para dar o visto e prace ao Grao de 

Enfermaría na Universidade privada UIE.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Como xa ocorrera hai uns meses cos casos do Grao de Psicoloxía e de Dereito da 

UIE e coa Universidade privada Emilia Pardo Bazán a Xunta de Galiza segue sen 

aclarar cal vai ser a súa postura sobre que a Universidade Intercontinental de la 

Empresa, a Universidade Abanca, imparta o Grao de Enfermaría, xa existente no 

Sistema Universitario Galego, é dicir, nas universidade públicas.

Deste xeito, no caso de permitir a implantación volveríase a contradicir a 

normativa que exixe evitar duplicidades entre a universidade pública e a privada. Neste 

caso estamos a falar dun grao que se imparte nos sete campus universitarios galegos, 

polo que a duplicidade é máis que obvia.

Alén disto, mentres os sindicatos están a denunciar o evidente incumprimento da 

Lei Galega de 2013, a Xunta segue a facilitar a privatización do noso ensino 

universitario, ao mesmo tempo que continúa a infrafinanciar ás universidades públicas 

que a duras penas son capaces de facer fronte ao gasto estrutural das mesmas.

Por último, son as propias universidades públicas galegas as que criticaron 

publicamente esta decisión, cualificándoa como inxusta e como un ataque contra a 

lexislación galega, o que evidencia de novo como o goberno do PP segue sen escoitar ás 

universidades públicas do noso país.
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Por  todo  o  exposto  formúlanse  as  seguintes  preguntas  para  resposta  oral  na 

Comisión 4ª:

-  Vai a Xunta de Galiza dar o seu visto e prace á implantación do Grao de  

Enfermaría na Universidade Intercontinental de la Empresa (UIE)?

- Considera a Xunta de Galiza que este grao incumpre a Lei Galega de 2013?

- Son suficientes para a Xunta de Galiza os 7 campus universitarios públicos nos 

que se oferta este grao no noso país?

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025
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Asinado dixitalmente por:

 

Daniel Castro García na data 23/05/2025 10:58:01

Iria Carreira Pazos na data 23/05/2025 10:58:09
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 23/05/2025 11:01:50
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15702 Santiago de Compostela

Galiza

Á Mesa do Parlamento

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, Xosé Manuel Golpe Acuña e Carmela González 

Iglesias,  deputados  e  deputada  do  Grupo  Parlamentar  do  Bloque  Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 6ª, sobre o peche da oficina de atención ao 

público de Naturgy en Celanova.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

A Xunta de Galiza ten as competencias en materia de defensa das consumidoras 

e  usuarias,  as  desenvolvemento  económico e  promoción do medio  rural.  Asi  a  Lei 

2/2012,  do  28  de  marzo,  de  protección xeral  das  persoas  consumidoras  e  usuarias, 

establece  a  obriga  da  Xunta  de  Galiza  de  garantir  o  acceso equitativo aos  servizos 

básicos, especialmente en zonas rurais afectadas polo despoboamento.

As comarcas  da Baixa Limia e  Terra  de Celanova con 15 concellos  e  unha 

poboación  de  24.832  habitantes  están  a  enfrontar  progresivo  deterioro  dos  servizos 

esenciais, que vaise ver agravado pola decisión que ven de anunciar a empresa Naturgy 

de pechar a súa oficina en Celanova. 

A oficina de Naturgy en Celanova é o punto de atención presencial para toda a 

poboación dos concellos de Bande, Entrimo, Lobios, Lobeira e Muíños, na Baixa Limia, 

que representan case 6.2000 habitantes; así como para todos os concellos da Comarca 

Celanova, que en conxunto suman máis de 18.500 habitantes. Este servizo permite á 

cidadanía realizar dende Celanova todas as xestións relacionadas cos seus contratos de 

subministración eléctrica, así como resolver as incidencias e trámites relacionados coa 

mesma.
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O peche da oficina obriga á poboación dalgunhas localidades destas comarcas a 

desprazarse 150 km, á oficina de Naturgy en Ourense, o que non son incrementa os 

custes de mantemento dun servizo esencial, senón que dificulta o acceso ao mesmo, 

nomeadamente para ese 54% da poboación destas comarcas que ten por formación ou 

idade  ten  maior  dificultade  para  a  relación  telemática.  Asemade,  a  limitada 

conectividade dixital nos fogares da Baixa Limia (só o 78% dos fogares ten acceso a 

internet de alta velocidade), dificultará a xestión telemática para a maioría dos usuarios, 

facendo inescusábel o seu desprazamento a cidade de Ourense.

Segundo  os  datos  do  Instituto  Galego  de  Estatística  dende  o  2009  estas 

comarcas  do  suroeste  ourensán  levan  perdido  un  12%  da  súa  poboación,  tendo 

actualmente  unha  densidade  de  poboación de  case  unha  terceira  parte  da  media  de 

Galiza, 25 hab/km2 frontes aos 93 da media galega. Este despoboamento, combinado 

coa  redución  de  servizos  básicos,  compromete  a  cohesión  territorial  e  o 

desenvolvemento económico da zina. Todo isto a pesares de que se trata dunha das 

principais zona do Estado en produción de enerxía hidroeléctrica, máis dun 20% da 

enerxía hidroeléctrica de Galiza xerase a través de encoros como os de Lobios e Bande, 

porén tal capacidade de produción de riqueza non está a permitir nin o desenvolvemento 

económico do territorio,  nin está  a  reverter  na mellor  prestación de servizos para a 

poboación das localidades que si sofren as peaxes medio ambientais de contar con estas 

fontes de produción eléctrica e riqueza para esa mercantil.

A Xunta de Galiza, como administración competente en materia de protección 

ás  consumidores  e  usuarias,  debe  mediar  coa  empresa  Naturgy,  que  opera  baixo  a 

autorización do Goberno galego para a distribución eléctrica en Galiza, para evitar o 

peche da oficina de atención ao público en Celanova, e que atende a poboación dun 

territorio que reporta importantes réditos a esta mercantil.
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Por  todo  o  exposto,  formúlase  a  seguinte  pregunta  para  resposta  oral  na 

Comisión 6ª:

Que actuacións ten previsto realizar o Goberno Galego para evitar o peche da 

oficina de Naturgy na vila de Celanova?

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro

Xosé Manuel Golpe Acuña 

Carmela González Iglesias 

Deputados e deputada do G.P. do BNG
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Asinado dixitalmente por:

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 23/05/2025 11:09:21

José Manuel Golpe Acuña na data 23/05/2025 11:10:01

Carmela González Iglesias na data 23/05/2025 11:10:21
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 23/05/2025 11:12:38
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Raquel Arias Rodríguez, Víctor Baladrón Lamas, Nicole 
Grueira Fernández, Dolores Hermelo Piñeiro, Argimiro Marnotes Fernández, 
Noelia Pérez López, Ethel Vázquez Mourelle e Magdalena Pérez Millares, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, 
Política Social e Emprego. 
 
A carencia de médicos de determinadas especialidades é un problema xeral en toda 
España e que dificulta a xestión dos recursos sanitarios na actualidade.  
 
Cubrir unha incapacidade temporal, unhas vacacións, unha xubilación ou calquera tipo 
de dereito laboral dos profesionais convértese nun quebradeiro de cabeza nas 
numerosas especialidades que non teñen médicos en lista de contratación. 
 
É por isto que este Grupo Parlamentario incide en numerosas ocasións da necesidade 
de formar máis médicos, a través de aumentar o número de prazas acreditadas, 
cambiar o sistema de elección MIR e máis propostas. 
 
Sabemos que a Xunta de Galicia leva tempo ofertando o 100% das prazas que lle 
acreditan nas especialidades con déficit de profesionais, poñendo todo da súa parte 
para solucionar o problema. 
 
Concretamente na especialidade de medicina de familia coñecemos o aumento do 
135% de prazas ofertadas dende o 2008, mostrando sen dúbidas o seu compromiso 
coa formación de novos médicos. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
 
Que valoración fai a Xunta de Galicia da oferta de prazas de formación sanitaria 
especializada 2025/2026? 
 
 
Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 23/05/2025 10:23:47 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 23/05/2025 10:23:58 
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Víctor Baladrón Lamas na data 23/05/2025 10:24:13 

 
Nicole Grueira Fernández na data 23/05/2025 10:24:25 

 
Dolores Hermelo Piñeiro na data 23/05/2025 10:24:38 

 
Argimiro Marnotes Fernández na data 23/05/2025 10:24:50 

 
Noelia Pérez López na data 23/05/2025 10:25:02 

 
Ethel Vázquez Mourelle na data 23/05/2025 10:25:14 

 
Maria Magdalena Perez Millares na data 23/05/2025 10:25:28 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Raquel Arias Rodríguez, Víctor Baladrón Lamas, Nicole 
Grueira Fernández, Dolores Hermelo Piñeiro, Argimiro Marnotes Fernández, 
Noelia Pérez López, Ethel Vázquez Mourelle e Magdalena Pérez Millares, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, 
Política Social e Emprego. 
 
A nosa Comunidade confórmase por un territorio cunha elevada dispersión xeográfica, 

o que supón un reto en canto a dar unha cobertura sanitaria igual de accesible para o 

total da nosa poboación. Hai que ter en conta que ao redor do 25% dos galegos 

residen en zonas rurais, cando a porcentaxe a nivel estatal é entorno ao 15%. 

 

Sumado a isto, temos que ter en conta que a meirande parte da poboación que se 

atopa nestes núcleos, é poboación cun alto índice de envellecemento e unha elevada 

prevalencia de enfermidades crónicas. Isto fai que a abordaxe dos pacientes adquira 

unha relevancia de primeiro nivel na poboación rural.  

 

O medio rural mostra unhas características particulares que condicionan a atención 

sanitaria, nomeadamente a atención primaria, polo que se deben adaptar os recursos 

existentes a unha forma óptima de prestación de servizos. 

 

A fortaleza do Servizo Galego de Saúde sempre foi a súa versatilidade e 

adaptabilidade á realidade do territorio galego para garantir en todo momento unha 

cobertura sanitaria de calidade adecuada á poboación, viva onde viva.  

 

Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión:  

 

Que valoración fai a Xunta de Galicia das medidas postas en marcha en atención 

primaria para as zonas rurais? 

 

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Encarnación Amigo Díaz na data 23/05/2025 10:34:40 
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Víctor Baladrón Lamas na data 23/05/2025 10:35:09 

 

Nicole Grueira Fernández na data 23/05/2025 10:35:22 

 

Dolores Hermelo Piñeiro na data 23/05/2025 10:35:33 

 

Argimiro Marnotes Fernández na data 23/05/2025 10:35:47 

 

Noelia Pérez López na data 23/05/2025 10:35:59 

 

Ethel Vázquez Mourelle na data 23/05/2025 10:36:13 

 

Maria Magdalena Perez Millares na data 23/05/2025 10:36:28 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Raquel Arias Rodríguez, Víctor Baladrón Lamas, Nicole 
Grueira Fernández, Dolores Hermelo Piñeiro, Argimiro Marnotes Fernández, 
Noelia Pérez López, Ethel Vázquez Mourelle e Magdalena Pérez Millares, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, 
Política Social e Emprego. 
 

As disfuncións do solo pelviano son unha das causas máis frecuentes de dor pelviana, 

perda ocasional do control de esfínteres, prolapso de vexiga, útero ou recto, vulvodinia, 

dor durante as relacións sexuais ou estrinximento.  

Estes problemas de saúde poden ter a súa orixe na debilidade dos músculos do solo 

pelviano ou na súa contracción involuntaria e repentina causadas por múltiples 

factores, como o parto, unha cirurxía pelviana, un traumatismo ou determinadas 

patoloxías, como a endometriose, a fibromialxia ou a cistite intersticial, entre outras. 

Todas estas problemáticas teñen grande impacto sobre a calidade de vida das 

mulleres, podendo limitar a súa liberdade, o xeito de relacionarse nas súas actividades 

sociais e reducir a súa autoestima. 

Moitas disfuncións do solo pelviano pódense previr ou tratar de evitar que evolucionen 
a graos máis graves que precisarían xa de tratamento cirúrxico ou rehabilitador.  
 
O compromiso da Xunta de Galicia coa saúde das mulleres é manifesto, levando a 
cabo accións que buscan a mellora da súa atención nas patoloxías que lle son propias. 
Recentemente tivemos coñecemento que o Servizo de Galego de Saúde  actualizou a 
súa guía sobre a abordaxe en atención primaria das disfuncións do solo pelviano 
feminino.  
 
Por todo isto os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Comisión:  
 
Que melloras recolle a nova guía sobre a abordaxe en atención primaria das 
disfuncións do solo pelviano feminino aprobada pola Xunta de Galicia? 
 
Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 23/05/2025 10:39:22 
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Raquel Arias Rodríguez na data 23/05/2025 10:39:37 

 
Víctor Baladrón Lamas na data 23/05/2025 10:39:53 

 
Nicole Grueira Fernández na data 23/05/2025 10:40:05 

 
Dolores Hermelo Piñeiro na data 23/05/2025 10:40:16 

 
Argimiro Marnotes Fernández na data 23/05/2025 10:40:29 

 
Noelia Pérez López na data 23/05/2025 10:40:41 

 
Ethel Vázquez Mourelle na data 23/05/2025 10:40:54 

 
Maria Magdalena Perez Millares na data 23/05/2025 10:41:12 
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A Mesa do Parlamento 
 
Nicole Grueira Fernández, Víctor Baladrón Lamas, José Luis Ferro Iglesias, Julio 
García Comesaña, Patricia García González, Rubén Lorenzo Gómez, Carmen 
Pomar Tojo, Felisa Rodríguez Carrera, Raúl Santamaría González e Cecilia 
Vázquez Suárez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 4ª, Educación e Cultura. 
 
A Xunta de Galicia implantou, neste curso académico, por primeira vez a gratuidade 
das matrículas universitarias, converténdose así na única comunidade autónoma na 
que a educación é gratuíta dende os 0-3 anos ata os graos universitarios superiores. 
Esta medida, destinada a favorecer o acceso á educación superior, reducir as barreiras 
económicas e garantir a igualdade de oportunidades, marcou un fito no sistema 
universitario galego, beneficiando ao estudantado que cumpre cos requisitos 
establecidos. 
 
A implantación desta política supón un importante esforzo por parte do Goberno galego 
no plano orzamentario. Co curso xa rematado, é oportuno avaliar como foi o proceso 
de implantación, cal foi a acollida por parte do alumnado e das institucións 
universitarias, e que datos se poden extraer sobre a evolución da matrícula 
universitaria neste novo contexto de gratuidade. 
 
Neste sentido, os deputados asinantes, formulamos a seguinte pregunta en Comisión: 
 
Que balance fai o Goberno galego da implantación da gratuidade das matrículas 
universitarias neste primeiro curso académico, e cal considera que foi o seu impacto no 
acceso á educación superior en Galicia? 
 
 

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Nicole Grueira Fernández na data 23/05/2025 11:03:54 

 
Víctor Baladrón Lamas na data 23/05/2025 11:04:19 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 23/05/2025 11:04:30 

 
Julio García Comesaña na data 23/05/2025 11:04:44 
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Patricia García González na data 23/05/2025 11:04:57 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 23/05/2025 11:05:12 

 
Carmen Pomar Tojo na data 23/05/2025 11:05:26 

 
María Felisa Rodriguez Carrera na data 23/05/2025 11:05:43 

 
Raúl Santamaría González na data 23/05/2025 11:05:52 

 
Cecilia Vázquez Suárez na data 23/05/2025 11:06:19 
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A Mesa do Parlamento 
 
Nicole Grueira Fernández, Víctor Baladrón Lamas, José Luis Ferro Iglesias, Julio 
García Comesaña, Patricia García González, Rubén Lorenzo Gómez, Carmen 
Pomar Tojo, Felisa Rodríguez Carrera, Raúl Santamaría González e Cecilia 
Vázquez Suárez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 4ª, Educación e Cultura. 
 
A lingua galega é un elemento fundamental da identidade e cultura de Galicia, que 
contribúe a enriquecer a diversidade lingüística e cultural da nosa comunidade. A 
mocidade galega é unha peza clave para garantir a vitalidade e continuidade do 
galego, e o seu compromiso co uso da lingua é esencial para fortalecer a súa presenza 
en todos os ámbitos da sociedade. 
 
O Goberno galego desempeña un papel fundamental na promoción e difusión do 
galego, impulsando diversas accións que favorecen o seu uso e visibilidade, 
especialmente entre os mozos e mozas. A formación, o fomento da creación cultural, o 
apoio a iniciativas xuvenís e a presenza do galego nos medios de comunicación e nas 
plataformas dixitais son elementos clave para consolidar unha lingua viva e dinámica 
entre as novas xeracións. 
 
Diante deste contexto, é importante coñecer as medidas e proxectos que o Goberno 
galego está a desenvolver para seguir promovendo o uso da lingua galega entre a 
xuventude, asegurando que o galego siga sendo unha lingua de presente e futuro. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión: 
 
Que medidas está a impulsar o Goberno galego para promover o uso da lingua galega 
entre a xuventude en Galicia? 
 
 

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Nicole Grueira Fernández na data 23/05/2025 11:09:58 
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Víctor Baladrón Lamas na data 23/05/2025 11:10:10 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 23/05/2025 11:10:21 

 
Julio García Comesaña na data 23/05/2025 11:10:32 

 
Patricia García González na data 23/05/2025 11:10:43 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 23/05/2025 11:10:57 

 
Carmen Pomar Tojo na data 23/05/2025 11:11:12 

 
María Felisa Rodriguez Carrera na data 23/05/2025 11:11:26 

 
Raúl Santamaría González na data 23/05/2025 11:11:33 

 
Cecilia Vázquez Suárez na data 23/05/2025 11:11:46 
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A Mesa do Parlamento 
 
Nicole Grueira Fernández, Noelia Pérez López, Encarna Amigo Díaz, Raquel Arias 
Rodríguez, Víctor Baladrón Lamas, Dolores Hermelo Piñeiro, Argimiro Marnotes 
Fernández, Ethel Vázquez Mourelle e Magdalena Pérez Millares, deputadas e 
deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia ao abeiro do disposto no 
artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a 
seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política 
Social e Emprego.  
 
A situación laboral da mocidade é un dos principais retos sociais e económicos tanto en 
Galicia como no conxunto do Estado. A transición cara ao mercado de traballo segue a 
representar un desafío para a poboación nova, especialmente en termos de 
estabilidade, calidade do emprego e oportunidades de desenvolvemento profesional. 
 
Nos últimos tempos, Galicia amosa unha evolución positiva nos indicadores vinculados 
á empregabilidade xuvenil, situándose por riba da media estatal en certos aspectos. 
Esta tendencia, aínda que é alentadora, require de continuidade, seguimento e reforzo 
para garantir un bo futuro para as novas xeracións. 
 
Neste contexto, resulta oportuno coñecer o grao de implicación e esforzo do Goberno 
galego para consolidar e mellorar esta dinámica positiva, así como para facer fronte 
aos retos que aínda persisten. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión: 
 
Que estratexias está a impulsar a Xunta de Galicia para mellorar e consolidar a 
empregabilidade da mocidade galega a medio e longo prazo? 
 
 
Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Nicole Grueira Fernández na data 23/05/2025 11:14:36 

 
Noelia Pérez López na data 23/05/2025 11:14:50 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 23/05/2025 11:15:04 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 23/05/2025 11:15:14 
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Víctor Baladrón Lamas na data 23/05/2025 11:15:30 

 
Dolores Hermelo Piñeiro na data 23/05/2025 11:15:43 

 
Argimiro Marnotes Fernández na data 23/05/2025 11:15:57 

 
Ethel Vázquez Mourelle na data 23/05/2025 11:16:09 

 
Maria Magdalena Perez Millares na data 23/05/2025 11:16:22 

 

C
SV

: R
EX

PG
-h

G
9k

AN
pe

N
-4

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

87660

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
6R

tU
BR

w
Q

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-96RtUBRwQ-1


 

 

Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey e Carlos López Font, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esta 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.º, 

Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

As infraestruturas desempeñan un papel clave no desenvolvemento de Galicia, 

xa que facilitan a conectividade, estimulan a actividade económica e aseguran 

o acceso equitativo aos servizos públicos. A súa mellora e expansión axudan a 

reducir as diferenzas entre territorios, fortalecen o sector produtivo e elevan a 

calidade de vida da poboación. Así pois, investir en infraestruturas é 

fundamental para o desenvolvemento sostible e equilibrado de Galicia, 

asegurando a súa competitividade e benestar futuro. 

O casco vello de Corme Porto, situado no concello de Ponteceso, representa 

un exemplo claro da situación crítica que atravesan moitos núcleos históricos 

galegos. Trátase dunha vila mariñeira con grande identidade cultural e 

patrimonial, marcada pola súa relación co mar e coa tradición percebeira, mais 

que nos últimos anos está a sufrir un proceso acelerado de despoboamento, 

abandono e degradación urbana.  

Numerosas vivendas do centro histórico atópanse actualmente baleiras, 

deterioradas ou directamente en ruínas, sen que existan instrumentos efectivos 

que permitan a súa recuperación. A situación vese agravada pola 

complexidade legal que impide a súa venda ou rehabilitación: moitas 

propiedades pertencen a múltiples herdeiros, están fóra do mercado 

inmobiliario ou carecen dunha titularidade clara. Esta realidade supón un freo 

evidente para a iniciativa privada e contribúe á parálise do tecido urbano e 

social da vila. 
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Asemade, Corme sofre unha desertización demográfica evidente, cunha 

poboación envellecida e a emigración continua da xente nova pola falta de 

oportunidades laborais e residenciais. A perda de habitantes vai acompañada 

da desaparición de servizos, do peche de negocios locais e da progresiva 

perda de vitalidade comunitaria. 

Neste contexto, cómpre sinalar que Corme Porto non está incluído no Plan 

Rexurbe da Xunta de Galicia, un instrumento especificamente deseñado para 

actuar sobre este tipo de situacións. O Plan Rexurbe, impulsado polo Instituto 

Galego da Vivenda e Solo (IGVS), ten como obxectivo revitalizar os cascos 

históricos mediante a adquisición, rehabilitación e posterior venda ou alugueiro 

de vivendas con criterios sociais e patrimoniais. A súa aplicación en concellos 

como Ferrol, Ribadavia, Betanzos ou Viveiro está a dar resultados positivos, 

freando o abandono e favorecendo o asentamento de nova poboación. 

A exclusión de Corme Porto deste plan resulta especialmente incomprensible, 

tendo en conta que reúne todos os requisitos: un casco histórico con vivendas 

abandonadas, dificultades para a rehabilitación privada, perda de poboación, 

valor patrimonial e risco de desaparición do seu tecido social. Así pois, urxe 

incorporar o casco vello de Corme Porto ao Plan Rexurbe, dotando ao núcleo 

histórico dos medios necesarios para recuperar vivendas, atraer nova 

poboación, revitalizar a actividade económica e preservar o seu valor 

patrimonial e cultural. A intervención pública é, neste caso, non só necesaria, 

senón tamén unha obriga ética e política para evitar que Corme siga camiño da 

desaparición funcional como vila habitada e viva. 

A revitalización do casco vello de Corme Porto é posible, pero precisa vontade 

política, recursos e unha planificación integral, así pois, o Plan Rexurbe 

representa a ferramenta idónea para iniciar ese camiño. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión:  
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1. Cando ten previsto a Xunta de Galicia incluír o casco vello de Corme 

Porto no Plan Rexurbe para abordar o seu despoboamento, rehabilitar 

vivendas e revitalizar a economía local? 

 

2. Prevé a Xunta facilitar axudas directas ás persoas que queiran rehabilitar 

vivendas no casco vello de Corme Porto? 

  

 

 

 

Santiago de Compostela, a 23 de maio do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 23/05/2025 12:13:46 

 

Carlos López Font na data 23/05/2025 12:13:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Brais Ruanova Vilas-Boas, Ramón Fernández Alfonzo, Alexandra 

Fernández Gómez e Carmela González Iglesias, deputados e deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 3ª, sobre as axudas concedidas polo IGAPE ao Real Club Celta de Vigo 

S.A.D. en 2023. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No Diario Oficial de Galiza do pasado luns 9 de setembro de 2024 deuse 

publicidade dos beneficiarios das axudas concedidas polo Instituto Galego de 

Promoción Económica durante o primeiro e o segundo trimestres de 2023. 

Entre estes, deuse coñecemento dunha axuda recibida polo Real Club Celta de 

Vigo S.A.D. (RCCV) por valor de 2.500.000€ para un importe subvencionable de 

4.166.666,67€ a través da aplicación orzamentaria 06.A1-741A-7706 dos orzamentos 

do Instituto Galego de Promoción Económica. 

A normativa que rexe esta axuda é a RESOLUCIÓN do 22 de xullo de 2022 

pola que se dá publicidade do Acordo do Consello de Dirección que aproba as bases 

reguladoras das axudas ao investimento para infraestruturas locais (programa 

Infraestruturas estratéxicas abertas), promovidas por grandes empresas galegas, e se 

procede á súa convocatoria en réxime de concorrencia competitiva co código de 

procedemento IG408D. 

Estas bases reguladoras establecen textualmente como obxectivo das axudas “o 

de apoiar a posta en marcha de proxectos de infraestruturas locais de uso compartido 
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que teñan como finalidade o desenvolvemento da contorna das empresas e dos 

consumidores, e a modernización e desenvolvemento da base industrial, co fin de 

mellorar a súa competitividade.” onde tamén engade “...que hai demanda e disposición 

desde empresas tractoras galegas cara á creación desta tipoloxía de infraestruturas 

xerando interesantes posibilidades, facilitando a capacidade financeira do promotor e, 

por conseguinte, a de xestión solvente das infraestruturas que se van crear, así como 

apoiarse na capacidade tractora destas grandes empresas para a utilización de 

infraestruturas estratéxicas polo tecido empresarial e emprendedor de Galicia...”. 

Así mesmo estas bases reguladoras establecen no seu Artigo 1 punto 2: 

“2. Non serán subvencionables os proxectos de desenvolvemento de 

infraestruturas de investigación, de agrupacións empresariais innovadoras, sistemas 

urbanos de calefacción e refrixeración enerxeticamente eficientes, infraestruturas de 

enerxía, reciclaxe e reutilización de residuos, infraestruturas de banda ancha, cultura e 

conservación do patrimonio, infraestruturas deportivas e recreativas multifuncionais, 

aeroportos e portos”. 

Estas axudas establecen o máximo de subvención do 60% dos proxectos cunha 

contía máxima de 2.500.000€, que é o resultado da subvención recibida polo RCCV ao 

aplicar o 60% á contía subvencionable de 4.166.666,67€ (exactamente 2.500.000,002).  

Así e todo cómpre sinalar que o RCCV non está exento de polémica na súa 

relación co Goberno Galego, como coa construción da Cidade Deportiva Afouteza a cal, 

enmarcada dentro do proxecto Galicia Sport 360, e elevado a Proxecto de Interese 

Autonómico (PIA) polo Goberno Galego co obxectivo de saltarse a legalidade regular, 

foi declarada ilegal polo Tribunal Superior de Xustiza de Galiza e tamén, recentemente, 

a Confederación Hidrográfica Miño-Sil vén de informar sobre a apertura dun expediente 

sancionador debido a verteduras de augas residuais nesta mesma cidade deportiva. 
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Para calquera galega ou galego que intente buscar, tanto na páxina do IGAPE 

como no portal de transparencia da Xunta de Galiza esta axuda, atópase con que non 

existen coincidencias nin co título nin co número de expediente do mesmo, o que 

dificulta, alén da función de transparencia, a labor de fiscalización do Goberno por parte 

dos Grupos Parlamentarios, nomeadamente para unha subvención resolta xa no mes de 

maio de 2023. 

Polo tanto é de interese coñecer cal foi o proxecto de creación de infraestruturas 

en Galiza que contribúe a nivel local a mellorar a contorna das empresas e dos 

consumidores e a modernizar e desenvolver a base industrial no país presentado polo 

RCCV, empresa rexistrada con CNAE 2009: 9319- Outras actividades deportivas, que 

se sitúan no obxecto de “Xestión de instalacións deportivas. Actividades dos clubs 

deportivos. Outras actividades deportivas”.  

Así mesmo a data máxima de execución do proxecto marcábase nun primeiro 

momento no 1 de xuño de 2024, mais no DOG do 30 de maio de 2024 amplíase este 

prazo até o 28 de abril de 2025 baixo a seguinte xustificación:  

“Dado o carácter estratéxico dos proxectos obxecto destas axudas, de creación 

de infraestruturas en Galicia que contribúan a mellorar a contorna das empresas e dos 

consumidores e a modernizar e desenvolver a base industrial, cun investimento global 

para a creación da infraestrutura inferior a 20.000.000 €, ocasionan, entre outros, 

tramitacións necesarias para a adquisición de parcelas, trámites administrativos para a 

súa legalización, obtención de licenzas e importantes atrasos para o inicio dos proxectos 

de investimento aprobados, que impedirían a implantación no prazo establecido dos 

proxectos aprobados”. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 3ª: 

1. Ten pensado o Goberno Galego facer público o proxecto presentado polo 

Real Club Celta de Vigo, S.A.D. que foi subvencionado con 2.500.000€ con número de 

expediente IG274.2022.1.2? Porque non aparece o expediente desta axuda na páxina 

web do IGAPE? 

2. Baixo que criterios cumpriu os obxectivos destas axudas o proxecto 

presentado polo Real Club Celta de Vigo S.A.D.? Presentáronse máis proxectos? Cales? 

3. Quen formaba parte do órgano avaliador dos proxectos durante o proceso de 

avaliación dos mesmos? 

4. Que sistema de avaliación se utilizou para a concesión desta axuda ao Real 

Club Celta de Vigo S.A.D.? No caso de proceder, que puntuación obtivo en cada un dos 

ítems enumerados no Artigo 12 punto 4 das bases reguladoras destas axudas? 

 

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 

 

Asdo.: Brais Ruanova Vilas-Boas 

Ramón Fernández Alfonzo 

Alexandra Fernández Gómez  

Carmela González Iglesias 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 
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Brais Ruanova Vilas-Boas na data 23/05/2025 12:27:37 
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Á Mesa do Parlamento 

Brais Ruanova Vilas-Boas, Rosana Pérez Fernández, Óscar Insua Lema, 

Ramón Fernández Alfonzo e Noa Presas Bergantiños, deputadas e deputados do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 3ª, sobre o traballo realizado pola Oficina Económica de Galiza dependente 

do IGAPE. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A actual Oficina Económica existe dende o pasado 1 de xaneiro, momento no 

que entra en vigor a reformulación da anterior Oficina Doing Business Galicia a través 

da Lei 10/2023, do 28 de decembro, de medidas fiscais e administrativas (Lei de 

acompañamento) e a supresión da Unidade Galicia Emprende. 

Entre as cuestións chave que trataría esta oficina, a cal se organiza dentro do 

Instituto Galego de Promoción Económica, está  a de ser “o órgano responsable da 

xestión dos instrumentos previstos nesta lei [Lei 10/2023, do 28 de decembro, de 

medidas fiscais e administrativas] para facilitar a implantación das iniciativas 

empresariais, especializada no acompañamento e na tramitación das iniciativas 

empresariais, así como do asesoramento ás persoas empresarias para a posta en marcha 

e acompañamento das iniciativas empresariais” 

Analizando as funcións desta oficina poderíanse resumir en tres apartados: 

a) Ser o punto de contacto centralizado e singular para dar información e soporte 

á hora de materializar novos proxectos empresariais. 
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b) Valorar aqueles proxectos susceptibles de seren declarados proxectos 

industriais estratéxicos así como actuar sobre os xa declarados en risco de continuidade. 

c) Elaborar un informe anual de actividade. 

Así e todo, no mes de setembro [2024] a Conselleira de Economía en Industria, 

a sra. Maria Jesús Lorenzana, nunha visita ás instalacións da Oficina Económica (no 

edificio do IGAPE) puxo en valor o traballo realizado por esta oficina dende o mes de 

abril, onde cuantificaba o número de consultas realizadas en máis de 5000 e puña en 

valor que este instrumento público conta cun persoal de máis de 100 persoas traballando 

na oficina. 

Deste volume de solicitudes de información, dende  apropia administración, 

saliéntase o asesoramento personalizado a 146 proxectos.  

Se se analizan os proxectos declarados Proxecto Industrial Estratéxico (PIE) en 

Galiza dende abril, só se anunciaron dous novos proxectos en Consello da Xunta. O 

primeiro, a reapertura da Mina de Touro-O Pino, proxecto presentado por Cobre San 

Rafael, cunha declaración de investir preto de 200 millóns de euros, mais só aparece a 

nivel de nota de prensa, xa que nin no Diario Oficial de Galiza nin na propia páxina da 

Consellería de Industria se pode atopar información concluínte ao respecto desta 

declaración como PIE. Na mesma liña se atopa o segundo PIE declarado, a planta de 

hidróxeno verde Arteixo H2V (que xa fora declarado IEP en decembro de 2023) do que 

só se coñecen as notas de prensa que trasladou o Goberno Galego. 

Se se analiza outra das fórmulas para poñer en valor proxectos empresariais, 

están as Iniciativas Empresariais Prioritarias (IEP), das cales dende o mes de abril só se 

declararon dúas novas iniciativas, que no total suman vinte e sete. 

En último lugar cando se contrastan estes datos cos do descenso reiterado do 

Índice de Producción Industrial (IPI) no territorio Galego, onde o último dato de 
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variación interanual ofrecido polo Instituto Galego de Estadística (Xuño 2024) situaba 

unha caída de 3.3 puntos porcentuais deixa en entredito se o conxunto industrial do país 

se está a ver beneficiado da xestión desta oficina. 

Con todo isto, cabe preguntarse se a xestión que se está a realizar dende a tan 

anunciada Oficina Económica está a dar como resultado unha dinamización real do 

tecido produtivo galego, se está xustificada a inversión de 6 millóns de euros para unha 

oficina, que no práctico se pode dicir que xa existía, e como encaixa para o volume de 

traballo unha dotación de persoal de máis de 100 profesionais. 

Así mesmo, cómpre salientar que dentro das funcións de acompañamento e de 

coordinación entre as empresas que buscan asesoramento hai certo solapamento entre 

esta oficina e a Oficina de Coordinación Económica dependente da Presidencia da 

Xunta, a cal, segundo as últimas declaracións do seu secretario xeral en sesión da 

Comisión 3ª do Parlamento de Galiza, ten por obxectivo promover e coordinar a posta 

en marcha de proxectos estratéxicos para Galiza. É canto menos curioso que existan 

dúas entidades de características tan similares dentro do organigrama do goberno 

galego.  

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 3ª: 

1. Como valora o Goberno Galego a eficiencia da Oficina Económica de Galiza 

en función do número de consultas prestadas e a evolución do tecido empresarial 

galego? 

2. Pensa o Goberno Galego que existe redundancia e solapamento de funcións 

entre a Oficina Económica de Galiza e a Oficina de Coordinación Económica? 

3. Como se xustifica o investimento de 6 millóns de euros en dita oficina? 
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4. Que criterios de seguimento e asesoramento das consultas realizadas se está a 

seguir co fin de garantir o desenvolvemento empresarial en Galiza? 

5. Como cuantifica o Goberno Galego as consultas realizadas? Canto tempo 

destina o persoal da oficina no asesoramento das consultas? 

6. Cre o Goberno Galego que o balance de declaración de dous PIE e dúas IEP 

dende abril é positivo para o volume de capital económico, de persoal contratado e de 

número de solicitudes asesoradas? Cando e como pensa o Goberno Galego poñer en 

exposición pública estes dous PIEs mencionados na iniciativa? 

7. En que modalidade de contratación está o persoal adscrito a esta oficina, 

cuantificado en máis de 100 profesionais pola conselleira? 

8. Que medidas pensa despregar o Goberno Galego para reverter a caída 

reiterada e continuada do IPI en Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 

 

Asdo.: Brais Ruanova Vilas-Boas 

Ramón Fernández Alfonzo 

Óscar Insua Lema 

Noa Presas Bergantiños 

Rosana Pérez Fernández 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento 

Brais Ruanova Vilas-Boas, Luis Bará Torres, Olalla Rodil Fernández, 

Montserrat Valcárcel Armesto, Iria Carreira Pazos e Ariadna Fernández 

González, deputados e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 3ª, sobre a valoración que fai o Goberno 

Galego respecto ao impacto socieconómico do proxecto Gamma cuestionado polo 

Consello da Cultura Galega.  

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O proxecto Gamma foi declarado unilateralmente como Proxecto Industrial 

Estratéxico (PIE) en 2022, así e todo, cando se deu a coñecer o calado real, a temática 

completa e o impacto de dito proxecto, xurdiu arredor de todo o país un rexeitamento 

maioritario á súa implantación. 

Comezando por asociacións e organizacións na defensa ambiental até estudos 

das universidades dende diferentes eidos, o clamor pola paralización do proxectos 

percorreu o territorio, cristalizando en dúas mobilizacións masivas en Palas de Rei e San 

Caetano (Santiago de Compostela). 

Así e todo, os estudos independentes sobre dito proxecto e o seu impacto seguen 

a continuar e, alén do prexudicial para o medio e para o patrimonio, está tamén o 

estudo, segundo os datos facilitados no propio proxecto, do suposto beneficio 

socioeconómico que traería o proxecto. 

Con todo, o mes de setembro de 2024, viuse de coñecer o informe do estudo 

realizado polo Consello da Cultura Galega onde se analizou o impacto do proxecto de 

C
SV

: R
EX

PG
-e

x2
8d

C
6i

a-
8

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

87674

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
6R

tU
BR

w
Q

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-96RtUBRwQ-1


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

2 

 

Altri dende unha ampla gama de eidos. Dende o medio ambiente até o turismo pasando, 

como xa se indicou nesta iniciativa, pola análise do impacto socioeconómico do 

proxecto. 

Este informe, coñecido polo propio Goberno Galego, viu de concluír sobre 

varias cuestións que son de interese nun panorama puramente socioeconómico: 

1) Emprego: A declaración de emprego directo e indirecto que se manifesta no 

proxecto non se axusta á realidade segundo a súa propia memoria. Como reflexa o 

informe do CCG non hai información cuantitativa que sosteña os datos de 500 

empregos directos nin de 2500 empregos indirectos.  

A este respecto os cálculos e as estimación que se derivan deste informe sitúan 

unha estimación á alza de empregos directos de 281 empregos, no caso de sumarlle os 

indirectos en toda Galiza elevaría ese número até os 544 empregos. Números que, 

entendendo que están suxeitos a desviacións por propagacións de erros, están moi lonxe 

dos anunciados pola propia empresa. 

2) Económico: Neste sentido cabe separar dúas análises feitas polo informe, por 

un lado o relativo ao investimento previsto e aos resultados económicos do proxecto, e 

por outro o relativo á capacidade de arrastre do proxecto Gamma de xeito indirecto e 

inducido. 

a) No relativo ao investimento previsto refírese unha carga moi elevada sobre 

que o 25% do investimento no proxecto estea condicionado a axudas públicas 

(arredor de 212-250 millóns de €).  

Centrándose sobre o resultado económico derívanse catro consideracións: 
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1) O tamaño da industria do proxecto é moi elevado no que a 

activos se refire, duplica a a media das empresas do CNAE 17.11 no 

estado español. 

2) A facturación é modesta en comparación ao tamaño cun ratio 

de ventas por volume de activos moi baixo 

3) Consumos intermedios moi baixos cun ratio 

consumos/produción da orde do 48% (cando a media na Galiza para a 

rama R17 é do 74%), polo tanto ten un impacto indirecto moi baixo 

(encadeamento cara atrás). 

4) Gastos de persoal moi baixos representando, para o proxecto 

Gamma, apenas o 6,5% do seu gasto (de aquí obtéñense as bases á hora 

de estimar os empregos que pode pagar, e polo tanto xerar, directamente 

a empresa). 

b) Tendo en conta o resultado da análise da capacidade de arrastre da 

economía de xeito directo e inducido poden concluírse deste informe 3 cuestións: 

1) Boa parte dos impactos indirectos irán a empresas afincadas 

fóra da Galiza. 

2) O impacto indirecto na economía galega apenas sería de 

0,30€ por euro de produción 

3) No concreto das comarcas afectadas este impacto reduciríase 

até os 0,08€ por euro producido. 
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3) Proceso industrial e viabilidade da segunda fase do proxecto: Hai unha 

discrepancia entre as dúas fases do proxecto, por unha banda os datos técnicos do 

proxecto refírense á produción máxima, no horizonte posterior ao 2030, e os datos 

económicos só á primeira fase de 2025 a 2030. 

O informe do Consello da Cultura Galega pon de manifesto que “o proxecto 

Gama desenvolveríase en dúas fases; porén, só é posible realizar unha análise do seu 

impacto socioeconómico limitada á primeira fase, á que se executaría no período 2025-

2030, porque é a única da que existen datos económicos. Na documentación estudada 

non hai datos relativos aos compromisos, prazos nin financiamento do investimento que 

requiriría a segunda fase. Polo tanto, no plano económico unicamente existe o proxecto 

dunha planta que produciría 260.000 ADt/ano de celulosa soluble e 60.000 t/ano de 

Lyocell no horizonte de 2030”. 

4) Impactos negativos sobre outras actividades económicas: Por último 

débense considerar os impactos negativos a nivel socioeconómico sobre o territorio no 

que se pretende implantar o proxecto. Así o informe do CGC establece varias 

consideracións: 

a) Pode aumentar a competencia sobre o uso do solo que nas comarcas 

afectadas (Ulloa, Arzúa, Melide e Deza) ten unha implantación de uso agrícola e 

gandeiro consolidado, situando estas comarcas nunha tipoloxía de comarca rural 

activo. 

b) Percíbese a posibilidade dun impacto negativo sobre a actividade turística 

e a DOP Arzúa-Ulloa. 

c) Por último tamén fai fincapé na percepción negativa que se pode ter á hora de 

consumos agrícolas e gandeiros do territorio afectado co conseguinte descenso da 

demanda. 
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En definitiva, este informe ven a sumar outra voz desfavorable á implantación 

da empresa Altri no corazón de Galiza. Nesta volta desmonta unha das partes máis 

importantes na defensa do proxecto, que é o seu impacto positivo para a economía e o 

emprego, rebaixando sobremaneira os datos facilitados pola empresa a este respecto, 

incluso poñendo de manifesto a falta de rigor en algúns deles. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 3ª: 

1. Como valora o Goberno Galego o informe do Consello da Cultura Galega 

sobre o proxecto Gamma? 

2. Vai tomar en consideración as conclusións que se extraen deste informe no 

relativo ao impacto socioeconómico de dito proxecto? 

3. Por que a Xunta desacreditou o informe do Consello da Cultura Galega 

admitindo non telo lido? 

4. Pensa o Goberno Galego dar marcha atrás na declaración de proxecto 

industrial estratéxico? 

5. Pensa o Goberno Galego denegar a autorización para asentar un proxecto co 

impacto socioeconómico negativo para as zonas do Ulla. Arzúa, Melide e Deza tal e 

como establece dito informe? 

 

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025 
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Asdo.: Brais Ruanova Vilas-Boas 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Valcárcel Armesto 

Iria Carreira Pazos 

Ariadna Fernández González, 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento

Mercedes  Queixas  Zas,  Iria  Taibo  Corsanego  e  Daniel  Castro  García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral  na Comisión 4ª,  sobre a  necesidade de a  Xunta reforzar  a  oferta  de 

produtos culturais en galego para a infancia e a mocidade como axente transformador de 

normalización lingüística.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

A infancia e a mocidade representa un dos segmentos máis relevantes á hora de 

analizar as dinámicas de consumo cultural e o futuro da lingua galega.

Coñecer que espazo ocupa este público na programación e produción cultural en 

lingua galega é determinante para analizar a oferta e a súa adecuación á demanda.

Este obxectivo é importante en calquera contexto lingüístico e cultural, mais é 

imprescindíbel cando se tratar dun feito cultural que nace desde unha lingua minorizada 

e que, nesta altura, presenta unha situación de emerxencia polo devalo progresivo no 

número de falantes e, por primeira vez, pola falta de competencia nas xeracións máis 

novas.

Os  produtos  culturais  constitúen  un  axente  potencialmente  transformador  no 

proceso de normalización lingüística, polo que planificar unha oferta diversa e plural de 

oferta positiva na lingua minorizada é fundamental para asegurar un futuro vivo e pleno 

en todos os usos lingüísticos e espazos de socialización.
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A percepción social entre a oferta e a demanda de produtos culturais en galego 

foi analizada polo Consello da Cultura Galega en diferentes traballos. A diagnose revela 

unha  clara  carencia  de  oferta  en  galego  para  o  público  infantil  e  adolescente, 

nomeadamente en sectores como os xogos de mesa e xoguetes, na ciencia e divulgación, 

no audiovisual,  nos contidos de redes sociais, videoxogos e Internet.

Existe un consenso moi amplo sobre a necesidade de incrementar os contidos en 

galego dirixidos á infancia e á mocidade, o que explica a forte demanda de reforzo 

nestes mesmos ámbitos.

Por  todo  o  exposto  formúlase  a  seguinte  pregunta  para  resposta  oral  na 

Comisión 4ª:

Que  accións  está  a  planificar  a  Xunta  para  reforzar  o  apoio  por  parte  da 

Administración,  en  colaboración  cos  sectores  culturais  galegos,  para  ensanchar  e 

diversificar a oferta de produtos culturais en galego para a infancia e a mocidade como 

parte do proceso transformador de normalización lingüística?

Santiago de Compostela, 23 de maio de 2025

Asdo.: Mercedes Queixas Zas

Iria Taibo Corsanego

Daniel Castro García

Deputadas e deputado do G.P. do BNG
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1

Á Mesa do Parlamento

Secundino Fernández Fernández, Paulo Ríos Santomé  e Luis Bará Torres, 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral 

na Comisión 2ª, sobre a defensa dun servizo ferroviario útil na estación da Gudiña-Porta 

de Galiza e a solicitude de revisión dos horarios dos trens.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Recentemente saíron á venda os billetes para viaxar no corredor de alta velocidade 

Madrid-Galiza  para  este  verán,  e  atopámonos cunha modificación nas  frecuencias  e 

horarios dos trens de alta velocidade que dan servizo á estación da Gudiña – Porta de 

Galiza, reducindo as frecuencias diarias, ata á metade nalgúns casos, e concentrando as 

saídas e chegadas nas horas centrais do día, ademais de aumentar os tempos de viaxe cara 

Vigo, Santiago e A Coruña. Estes novos horarios fanse incompatibles cos usos laborais, 

sanitarios, educativos e doutros servizos básicos, prexudicando gravemente á veciñanza 

da comarca e das áreas de influencia da estación.

A estación  da  Gudiña  –  Porta  de  Galiza  é  unha  infraestrutura  clave  para  a 

mobilidade da poboación do oriente ourensán e zonas limítrofes,  especialmente nun 

contexto de despoboamento e afastamento dos grandes centros sanitarios, administrativos 

e de comunicación. A perda de frecuencias e a mala adaptación dos horarios supón un 

retroceso na vertebración do territorio,  dificultando o acceso a  servizos esenciais,  a 

conciliación familiar, o desenvolvemento económico e incrementando o illamento da 

zona.

Algúns exemplos de usos afectados son os seguintes:
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● Sanidade:

o Ata agora: Chegada a Ourense arredor das 9:00 e a Santiago/Vigo sobre as 

11:00, con volta ata as 18:50 (Ourense) ou 17:15 (Vigo/Santiago).

o A partir  de  agora:  Chegada  a  Ourense  non  antes  das  11:00  e  volta 

adiantada ás 17:00. Para Vigo e Santiago, chegada ás 15:30, obrigando a 

viaxar o día anterior e asumir gastos extra.

 Estudantado

Moita xente nova estuda en Ourense, Santiago, Vigo ou Madrid, implicando cos 

novos horarios dificulten asistir a clases, exames ou regresar á casa as fins de semana.

 Traballadores

o Ata agora: Era posible usar o tren para vir traballar á área de influencia da 

Gudiña-Porta de Galicia e tamén para desprazarse desde aquí a Ourense ou 

Madrid e volver no día.

o A partir de agora: Os primeiros trens saen moito máis tarde (de 8:30 a 

10:30 ou mesmo despois das 12:00), e o último tren adiántase, facendo 

inviable a viaxe laboral diaria tanto para quen vén coma para quen marcha.

 Acceso a servizos administrativos e xudiciais:

Xestións en organismos públicos ou xulgados (trámites, xuízos, oposicións, etc.) 

requiren chegar cedo ás capitais, o que xa non se pode facer no día.

 Turismo rural e desenvolvemento local:

O turismo na zona depende da accesibilidade. Menos trens e peores horarios 

desaniman as visitas, afectando a casas rurais, restaurantes e tendas.
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 Emerxencias e mobilidade ante imprevistos:

A redución de opcións limita a capacidade de resposta ante emerxencias médicas, 

familiares ou laborais, aumentando a sensación de illamento.

Ante esta situación e na defensa deste servizo público prioritarios para a veciñanza 

das comarcas afectadas dende o BNG apoiamos todas as reivindicacións que se están a  

levar a cabo para que Renfe de marcha atrás nesta redución e cambio de horarios dende a 

estación Porta de Galiza na Gudiña.

Por  todo o  exposto  formúlanse  as  seguintes  preguntas  para  resposta  oral  na 

Comisión 2ª:

1. Cal é a valoración da Xunta de Galiza respecto a decisión de Renfe de recortar e 

modificar os servizos ferroviarios de alta velocidade dende a estación de Porta de Galiza 

na Gudiña?

2. Coñece a Xunta de Galiza os motivos para eliminar os servizos máis útiles para 

as comarcas afectadas que son os trens das primeiras horas da mañá e a últimas da tarde 

dende a estación "Porta de Galiza" da Gudiña cara Madrid, e cara a Ourense?

3. Coñece a Xunta de Galiza os motivos para concentrar os servizos de trens dende 

Porta de Galiza nas horas centrais do día, que é cando menos utilidade presta as veciñas e 

veciños das comarcas de Monterrei, Viana e Valdeorras’?

4. Que xestións e medidas fixo e adoptou a Xunta de Galiza ante Renfe e o  

ministerio de transportes para que dera marcha atrás nestas modificacións dos servizos de 

tren dende a estación de "Porta de Galiza" na Gudiña?
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5. Coñece a Xunta de Galiza o manifesto apoiado por 22 alcaldesas e alcaldes 

galegos, das comarcas afectadas, 4 de Zamora e os presidentes de 2 cámaras municipais 

de Portugal?

6. Vai apoiar a Xunta de Galiza a estas xustas reivindicación expresada polos 

alcaldes e alcaldesas, corporacións municipais e as veciñas e veciños?

7. Vai a Xunta de Galiza apoiar as medidas de presión que se fagan para reverter 

esta situación?

Santiago de Compostela, 26 de maio de 2025
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Asinado dixitalmente por:

 

Secundino Fernández Fernández na data 26/05/2025 10:32:39

Paulo Ríos Santomé na data 26/05/2025 10:32:53

Luis Bará Torres na data 26/05/2025 10:32:59
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 26/05/2025 10:34:50
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Á Mesa do Parlamento

Iago Tabarés Pérez Piñeiro, Iria Carreira Pazos, Olalla Rodil Fernández e 

Ramón Fernández Alfonzo,  deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista  Galego  (BNG),  ao  abeiro  do  disposto  no  Regulamento  da  Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 1ª, sobre os recursos do 

IMELGA para  a  realización  de  valoracións  de  danos  psíquicos  e  a  idoneidade  de 

determinadas encomendas.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

No ano 2023 no Xulgado de Instrución núm. 1 de Santiago de Compostela en 

incoouse procedemento contra do Presidente da CRTVG e oito directivos máis pola 

presunta comisión de un delito contra os dereitas  das traballadoras.  Na querela que 

motivou  o  inicio  das  actuacións  a  vítima  denunciou  ter  sufrido  unha  campaña, 

emprendida  pola  dirección  da  CRTVG,  de  descrédito  persoal  e  profesional  como 

consecuencia do que puido padecer un importante menoscabo da súa saúde psíquica e 

mental.

Así as cousas no mes de maio de 2023 a xuíza instrutora acordou oficiar ao 

Instituto de Medicina Legal de Galiza para que por este organismo se emitira informe 

psicosocial de valoración do estado psíquico da vítima.

O IMELGA conta en todas as Subdireccións Territoriais con persoal cualificado e 

especializado en valoración do dano corporal, o que abrangue a capacidade de analizar e 

informar sobre os menoscabos sufridos polas persoas na súa capacidade física, sensorial e 

tamén psíquica; así mesmo as Subdirección Territoriais deste Instituto público conta con 

equipas psicosociais, da que forman parte especialistas en psicoloxía, e Unidades de 
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Valoración  Forense  Integral.  Segundo  recolle  a  última  memoria  publicada  sobre  a 

actividade do IMELGA máis dun 58% dos informes emitidos polo Servizo de Clínica 

forense se refiren a valoración psiquiátrica, dos que un parte importante están constituídas 

por informes sobre a valoración dos danos psíquicos sufridos polas vítimas de delitos.

O día 23 de maio de 2023 o diario Público informaba que, a pesares de todo o 

anterior, o informe solicitado ao IMELGA polo Xulgado de Instrución de Santiago de 

Compostela en relación coa querela presentada contra a Dirección da CRTVG foi emitido 

por  unha profesional  externa ao IMELGA carente  de especialización en psiquiatría, 

psicoloxía ou valoración do dano corporal sendo a súa titulación de licencia en medicina e 

cirurxía, con master en medicina estética. A autora do informe pericial solicitada polo 

Xulgado de Instrución, no ámbito da investigación penal, non só carece da especialización 

requirida senón que, segundo o referido diario, é a responsable da Unidade de Medicina 

Estética dunha clínica directamente relacionada con un ex-presidente do Consello de 

Administración  da  CRTVG  e  cunha  ex-deputada  do  Partido  Popular,  organización 

política  responsable  do  nomeamento  e  continuidade  das  persoas  investigadas  no 

procedemento penal.

Por  todo o  exposto  formúlanse  as  seguintes  preguntas  para  resposta  oral  na 

Comisión 1ª:

Coñece a Xunta de Galiza a existencia dun oficio dos Xulgados de Instrución de 

Santiago de Compostela no que se interesa a emisión dun informe pericial sobre o estado 

psíquico dunha presunta vítima de acoso laboral por parte da Dirección da CRTVG?

A quen se encargou a evacuación do informe pericial?

Como foi a designación da profesional encargada de realizar a pericia, e a relación 

contractual coa mesma?
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Emitiu máis informes pericial sobre valoración de danos psíquicos para o Instituto 

público?

No seu caso, cantos e para que Subdireccións Territoriais?

Conta  o  IMELGA  en  todas  as  súas  Subdireccións  Territoriais  con  persoal 

cualificado para a realización de informes periciais de valoración do estado psíquico das 

persoas?

Era necesaria a externalización da emisión do informe pericial ou o IMELGA 

conta recursos propios para atender a solicitude xudicial?

Considera  a  Xunta  de  Galiza  que  un  master  en  medicina  estética  capacita 

singularmente para a realización de pericias psiquiátricas?

Coñecía a Xunta de Galiza que a profesional a quen se encargou a elaboración do 

informe pericial traballaba nunha empresa fundada por un ex-Presidente do Consello de 

Administración da CRTVG, e con persoas vencelladas ao Partido Popular?

Entende que esa relación de dependencia laboral pode limitar ou condicionar, 

sequera minimamente, a necesaria imparcialidade?

En calquera caso, entende a Xunta de Galiza irrelevante que o informe pericial 

proceda dunha traballadora pública, ou que, cando menos, non tivera relacións, directas 

ou indirectas, con interesadas no procedemento?

Santiago de Compostela, 26 de maio de 2025
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Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 26/05/2025 12:23:52

Iria Carreira Pazos na data 26/05/2025 12:24:01

Olalla Rodil Fernández na data 26/05/2025 12:24:18

Ramón Fernández Alfonzo na data 26/05/2025 12:24:25
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 26/05/2025 12:26:16
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Á Mesa do Parlamento 
 
Paula Prado del Río, Julio García Comesaña, Argimiro Marnotes Fernández, Paula 
Mouzo Más, Carmen Pomar Tojo, Alberto Pazos Couñago, María Felisa Rodríguez 
Carrera, Roberto Rodríguez Martinez e Katherinie Varela Fernández, deputados e 
deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 
152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional, Administración 
Xeral, Xustiza e Interior. 
 
 
Os concellos galegos, polo seu tamaño e dispersión, teñen dificultades para a 
cobertura dalgúns postos de funcionarios, tales como secretario, interventor ou 
tesoureiro. 
 
O interventor ocúpase de levar o control e a fiscalización dos gastos e ingresos 
públicos, así como a contabilidade dos concellos, supervisando e auditando o seu 
funcionamento con base en certos parámetros legais e normativos, mentres que o 
tesoureiro é o xefe da Unidade de Recaudación a nivel local, e polo tanto ten ao cargo 
o manexo e a custodia dos fondos municipais. 
 
Pese a que o Goberno galego reiterara ao Goberno central a reclamación de que 
incremente o número de plazas e a cobertura destes postos de traballo, a realidade é 
que moitos concellos teñen estes postos vacantes. 
 
Para intentar paliar no posible esta situación, a Administración autonómica creou en 
2017, de xeito pioneiro, una bolsa autonómica de interinos para cubrir postos de 
funcionarios con habilitación de carácter nacional. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta para a súa 
resposta oral: 
 
Que valoración fai o Goberno galego do funcionamento da bolsa autonómica de 
interinos que creou para cubrir postos de funcionarios con habilitación de carácter 
nacional nos concellos? 
 
Santiago de Compostela, a 26 de maio 2025. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Prado del Rio na data 26/05/2025 12:42:51 
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Julio García Comesaña na data 26/05/2025 12:43:07 

 
María Felisa Rodriguez Carrera na data 26/05/2025 12:43:19 

 
Katherinie Varela Fernández na data 26/05/2025 12:43:32 

 
Paula Mouzo Mas na data 26/05/2025 12:43:49 

 
Alberto Pazos Couñago na data 26/05/2025 12:44:18 

 
Carmen Pomar Tojo na data 26/05/2025 12:44:27 

 
Roberto Rodríguez Martínez na data 26/05/2025 12:44:38 

 
Argimiro Marnotes Fernández na data 26/05/2025 12:44:57 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Lara Méndez López, María Elena Espinosa Mangana, Patricia Iglesias Rey 

e Carlos López Font, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esta mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 3.ª, Economía, Facenda e 

Orzamentos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

As infraestruturas desempeñan un papel clave no desenvolvemento de Galicia, 

xa que facilitan a conectividade, estimulan a actividade económica e aseguran 

o acceso equitativo aos servizos públicos. A súa mellora e expansión axudan a 

reducir as diferenzas entre territorios, fortalecen o sector produtivo e elevan a 

calidade de vida da poboación. Así pois, investir en infraestruturas é 

fundamental para o desenvolvemento sostible e equilibrado de Galicia, 

asegurando a súa competitividade e benestar futuro.  

 

A estrada LU-170, que conecta as localidades de Xermade e Momán no 

concello de Xermade, é unha infraestrutura clave para a comunicación interior 

da comarca da Terra Chá. Nos últimos anos, esta vía foi obxecto de diversas 

actuacións por parte da Xunta de Galicia, aínda que continúa a ser un motivo 

de preocupación entre a veciñanza e as autoridades locais polo seu estado 

xeral e pola necesidade de intervencións máis amplas.  

 

Na actualidade, a situación da estrada segue xerando preocupación. Veciños e 

autoridades locais denuncian que o firme segue nun estado deplorable en 

varios tramos, con curvas perigosas e un ancho insuficiente, especialmente no 

tramo que dá acceso ao polígono industrial. En maio do ano 2024, o párroco de 

Momán reclamara publicamente o arranxo desta estrada, poñendo en valor a 

súa importancia para a comunicación e o desenvolvemento da zona.  
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Tamén dende o ámbito político se esixiron actuacións inmediatas. O Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia xa lle reclamara a Xunta de Galicia o 

desbloqueo do proxecto de mellora entre Cabreiros e Momán, advertindo do 

perigo que representa actualmente a vía para os condutores e da necesidade 

urxente de acometer as obras prometidas.  

 

En resumo, a estrada LU-170 segue a ser un punto crítico na rede viaria da 

comarca, cunha importancia estratéxica para o desenvolvemento local. Aínda 

que se teñen realizado melloras puntuais e existen proxectos de rehabilitación 

avanzados, as demandas sociais e políticas evidencian que a súa rehabilitación 

integral é aínda unha necesidade pendente. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as 

seguintes preguntas para o seu debate en Comisión:  

 

1. Ten prevista a Xunta de Galicia unha financiación inmediata para iniciar 

as obras de rehabilitación integral da estrada LU-170 entre Xermade e 

Momán, tendo en conta a súa importancia estratéxica para a comarca da 

Terra Chá?  

 

2. Que pasos está a dar a Xunta de Galicia para arranxar a estrada LU-

170?  

 

3. Está a Xunta de Galicia facendo todo o posible para mellorar a LU-170 

entre Xermade e Momán? 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 26 de maio do 2025 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Lara Méndez López na data 26/05/2025 13:47:02 

 

Elena Espinosa Mangana na data 26/05/2025 13:47:12 
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Carlos López Font na data 26/05/2025 13:47:35 
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Á MESA DO PARLAMENTO

Paloma  Castro  Rey,  Silvia  Longueira  Castro e  Julio  Ernesto  Abalde 

Alonso,  deputadas  e  deputado  pertencentes  ao  Grupo  Parlamentario 

Socialista de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presenta ante esa Mesa a seguinte  pregunta para a súa resposta 

oral en Comisión 4.ª, Educación e Cultura.

A  Dirección  Xeral  do  Patrimonio  Cultural  ten  a  obriga  de  emitir  informes 

preceptivos  sobre  determinadas  actuacións  urbanísticas  que  afectan  ao 

patrimonio  cultural.  Moitos  concellos  da  provincia  de  Pontevedra  veñen 

manifestando  demoras  significativas  na  recepción  destes  informes,  o  que 

repercute negativamente na xestión urbanística e na seguridade xurídica de 

veciñas/veciños e promotores.

Por  todo isto,  as  deputadas  e  o  deputado que asinan formulan a  seguinte 

pregunta para o seu debate en Comisión:

Cal é o prazo medio que tarda a Dirección Xeral do Patrimonio Cultural  en 

remitir aos concellos da provincia de Pontevedra os informes preceptivos no 

marco das solicitudes de autorización urbanística?

Santiago de Compostela, a 23 de maio do 2025
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Asinado dixitalmente por:

 

Paloma Castro Rey na data 26/05/2025 14:19:38

Silvia Longueira Castro na data 26/05/2025 14:19:47

Julio Abalde Alonso na data 26/05/2025 14:19:55
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 26/05/2025 14:21:15
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Á Mesa do Parlamento

Secundino Fernández Fernández, Sonia Vidal Lamas e Ariadna Fernández 

González,  deputado  e  deputadas  do  Grupo  Parlamentar  do  Bloque  Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 7ª,  sobre a sentenza que anula preto de 

7000 carnés de manipulador de produtos fitosanitarios.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Recentemente  miles  agricultores  titulares  de  explotacións  agrarias  tiveron 

coñecemento  a  través  dos  medios  de  comunicación  a  nova  de  que  o  seu  carné  de 

manipulador  de  produtos  fitosanitarios  quedaba  anulado  en  virtude  dunha  sentenza 

xudicial. Esta está xerando unha grande alarma e desacougo entre os usuarios destes 

produtos.

Concretamente anúlase o carné de preto de 7000 usuarios afectados por esta 

sentenza xudicial.  Esta anulación implica que deixan de estar  rexistrados no ROPO 

(Rexistro de Operadores de Produtos Fitosanitarios), polo que non van poder adquirir os 

produtos fitosanitarios nin tampouco poden esparexelos nas súas fincas

A Consellería do Medio Rural ante esta situación parece ser que enviou unha 

circular a todas as tendas de fitosanitarios pedíndolles que revisen un a un os carnés dos  

seus clientes, para comprobar que seguen dados de alta no rexistro oficial do Ministerio 

(ROPO),  advertíndolles  das  sancións  que  carrexaría  seguir  dispensando  produtos  a 

persoas non autorizadas.

Esta situación tan grave e caótica estase a dar precisamente cando xa se están a 

dar  os  primeiros  tratamentos  de  produtos  fitosanitarios;  cando  xa  se  comeza  a  súa 
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utilización nos principais cultivos de Galiza. Un problema que chega, polo tanto, en 

plena campaña de tratamentos contra enfermidades fúnxicas como o mildeu en viñedo 

ou horta e coa sementeira do millo en vacún de leite.

Esta actuación xudicial  ven dada como consecuencia da chamada Operación 

Fito, que acabou por xulgar e condenar unha rede de concesión de carnés fraudulentos 

para a aplicación de produtos fitosanitarios.

A demanda  masiva  desta  formación  foi  a  raíz  da  entrada  en  vigor  do  Real 

Decreto  1311/2012  de  uso  sustentable  de  produtos  fitosanitarios,  desde  o  26  de 

novembro de 2015. Este RD limita a venda dos produtos de uso profesional soamente a 

aqueles  agricultores  e  gandeiros  que  conten  coa  titulación  necesaria.  A  raíz  da 

lexislación que obrigaba a facer o curso e dispor dun carné para comprar os produtos 

fitosanitarios,  eran  necesarios  máis  cursos,  porén  non  se  actuou  no  se  fixeron  as 

previsións adecuadas nin se potenciaron as oficinas agrarias encargadas de impartir esta 

formación.

Polo  tanto  este  problema  vén  derivado  do  desmantelamento  progresivo  das 

oficinas agrarias comarcais e da privatización da formación por parte dos gobernos do 

PP na Xunta de Galiza.

Agora, as persoas afectadas pola sentenza estanse a atopar que cando acoden a 

unha tenda de fitosanitarios a mercar algún produto dinlles que o seu carné xa non está 

dado de alta, polo que non poden venderllo. A maioría son pequenos produtores, tanto 

en activo como xubilados, con hortas para autoconsumo ou pequenas producións para 

venda. Nesta situación as opcións que teñen os produtores que perderon o seu título de 

aplicador son, ou ben adquirir envases pequenos, dos que se autoriza mercar e utilizar a 

persoas sen carné para uso doméstico en xardíns ou hortas particulares, ou ben contratar 

a  un  profesional  con  capacitación  cualificada,  que  o  facultaría  a  poder  aplicar 
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tratamentos en fincas de terceiros. Porén outro produtor con carné básico non podería, 

nin mercar para un veciño nin utilizar produtos fitosanitarios nas súas parcelas.

Mentres isto pasa, a Xunta de Galiza parece que non actúa nin da ningunha 

solución aos miles de galegas e galegos afectados por esta fraude masiva. Unha fraude 

que se deu pola falla de inspección e control da administración autonómica que validou 

esta  formación  e  polo  tanto  concedeu  os  carnés  de  manipulador  de  produtos 

fitosanitarios. A Xunta de Galiza seguiu avalando que seguiran impartindo estes cursos, 

polo que agora non se pode desentender desta xente afectada.

É necesario que a Xunta de Galiza busque solucións para estas persoas afectadas 

e por suposto facilitar cursos de formación impartidos pola consellería que resolvan esta 

problemática  dunha maneira  efectiva.  A Xunta non pode culpar  as  persoas obxecto 

dunha fraude no que fallaron estrepitosamente os controis da administración gobernada 

polo  PP.  Unha  administración  que  actuou  de  forma  totalmente  irresponsábel,  non 

parando este mecanismo fraudulento. Unha vez coñecido en vez de paralo, avalouno, 

dicindo que era unha formación que cumpría coa lexislación e que era válida para obter 

a titulación requirida. Nese momento, fai 10 anos aproximadamente todo o mundo sabía 

o que estaba pasando e a Xunta do PP non actuou nin parou esta fraude, mirou para 

outro lado. A Consellaría do Medio Rural abandona as súas funcións e abandona aos 

centos de persoas que foron estafadas coa súa complicidade.

Diante  desta  gravísima  situación  pola  que  están  a  pasar  preto  de  7000 

agricultoras e agricultores que foron enganados o BNG pide explicacións urxentes a 

Xunta de Galiza.
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Por  todo o  exposto  formúlanse  as  seguintes  preguntas  para  resposta  oral  na 

Comisión 7ª:

• Coñece a Xunta de Galiza esta sentenza, as súas consecuencias, e se é firme?

• Por que a Xunta de Galiza non actuou no seu momento ao ter evidencias deste  

problema tan grave?

• Por que validou a Xunta de Galiza esta formación na que todo o mundo vía 

signos evidentes de fraude?

• Que pasou cos mecanismos de inspección e control da Xunta de Galiza para 

non detectar esta fraude que se estaba cometendo?

• Que solución vai dar a Xunta de Galiza as preto de 7000 persoas afectadas en 

Galiza?

• Por que a Xunta de Galiza non imparte a formación esixible necesaria para as  

persoas titulares de explotacións agrarias galegas?

• Por que a Xunta de Galiza desmantela as oficinas agrarias e impide impartir  

formación continua aos organismos dependentes da consellería, oficinas rurais e centros 

de formación dependentes da consellería do Medio Rural?

Santiago de Compostela, 26 de maio de 2025

Asdo.: Secundino Fernández Fernández

Sonia Vidal Lamas

Ariadna Fernández González

Deputado e deputadas do G.P. do BNG
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Asinado dixitalmente por:

 

Secundino Fernández Fernández na data 26/05/2025 16:51:26

Sonia Vidal Lamas na data 26/05/2025 16:51:37

Ariadna Fernández González na data 26/05/2025 16:51:49
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 26/05/2025 16:55:32
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Á Mesa do Parlamento

Iago  Tabarés  Pérez-Piñeiro,  Iago  Suárez  Fernández  e  Noa  Presas 

Bergantiños,  deputados e deputada do  Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta  para  resposta  oral  na  Comisión  1ª,  a  necesidade  de  cesión  parcial  de 

instalacións do Complexo deportivo de Monterrei para a celebración de festival musical.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Hai uns días informábase que, por mor da celebración do espectáculo musical 

Ouren Sound Fest os días 23 e 24 de maio as pistas de atletismo do Complexo deportivo 

Monterrei  non  poderían  ser  utilizadas  para  a  práctica  deportiva,  polo  que  non  se 

admitían reservas.

Asemade, en dita comunicación participábase a atletas e clubs que dende o día 

17, data de comezo da montaxe das infraestruturas necesarias para a celebración do 

evento musical,  ate  o  28 de maio,  data  prevista  para  a  finalización da desmontaxe, 

restrínxese o uso en parte da instalacións de atletismo, ficando prohibida a práctica de 

determinadas actividades deportivas.

A carencia de espazos adecuados para a celebración deste tipo de espectáculos, 

por  outra  banda  infelizmente  infrecuentes  na  comarca  de  Ourense,  provoca  que  a 

realización deste evento impida a utilización dun dos poucos espazos existente para a 

práctica deportiva. Máis unha vez fica patente o limitado das infraestruturas coas que 

conta Ourense e cuxas consecuencias padece a súa cidadanía.

Asemade a celebración o ano pasado deste mesmo evento supuxo o deterioro de 

distintas  de  elementos  e  instalacións  do  Complexo,  como consecuencia  da  falta  de 
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adopción  medidas  de  prevención  ante  a  previsible  concentración  de  milleiros  de 

persoas, o acceso de vehículos pesados ou de equipos para prestación de servizos de 

hostalaría. A neglixencia da Xunta de Galiza, titular do espazo cedido, non foi seguida 

por unha maior dilixencia da empresa promotora do evento.

Os danos producidos pola celebración da anterior edición do Ouren Sound Fest 

aínda non foron integramente reparados polo que á neglixencia da Xunta de Galiza na 

adopción de medidas de protección do Complexo, sumase o desleixo no coidado das 

instalacións.

A  demandada  celebración  de  eventos  ou  espectáculos  musicais,  tan  escasos 

nesta circunscrición de Ourense, non é, nin pode ser, incompatible coa preservación dos 

espazos nos que se realizan, o que se evitaría coa dotación de lugares especificamente 

acondicionados para a súa celebración e,  en todo caso,  coa exixencia de elementais 

medidas e protocolos de protección e coidado.

Por todo o exposto,  formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral  na 

Comisión 1ª:

-Cales foron concretas instalacións cedidas para a celebración do festival Ouren 

Sound Fest?

-Cales  foron  as  condicións  pola  cesión  do  uso  de  instalacións  públicas  a 

promotora privada puxo a Xunta de Galiza?

-Que  medidas  de  prevención  acordou  a  Xunta  de  Galiza  coa  promotora  do 

festival  OurenFest  para  evitar  o  deterioro  das  instalacións  do  Complexo  deportivo 

Monterrei?

-Contratouse ou exixiuse á cesionaria a contratación dun seguro que garanta a 

responsabilidade ante os eventuais danos que podan sufrir as instalacións cedidas como 

consecuencia da celebración do festival?
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-Cal  é  o  alcance  dos  danos  producidos  no  complexo  de  Monterrei, 

nomeadamente  nas  instalacións  deportivas  como  consecuencia  da  celebración  da 

edición do festival no ano 2024? 

-Cal é o importe da reparación e reposición dos danos causados?

Quen os asumiu?

-Considera a Xunta de Galiza que Ourense e a súa comarca dispón dun espazo 

acondicionado ou acondicionable para a celebración de eventos ou festivais de elevada 

concorrencia?

-No seu caso, ten previsto adoptar algunha medida para paliar tal carencia?

Santiago de Compostela, 26 de maio de 2025

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro

 Iago Suárez Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Deputados e deputada do G.P. do BNG
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Iago Suárez Fernández na data 26/05/2025 18:12:17
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Castro García e Alexandra Fernández Gómez, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, sobre a situación do Plan Rexurbe no concello de Mondoñedo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A área de rexeneración urbana de interese autonómico (Rexurbe) é unha figura 

creada pola Lei 1/2019, do 22 abril, de rehabilitación e de rexeneración e renovación 

urbanas de Galicia.  

De acordo co establecido na citada lei, unha área de intervención no medio 

urbano é un conxunto edificatorio urbano ou rural, continuo ou descontinuo, que precisa 

dun apoio público para atender á rehabilitación ou á substitución dos edificios e mais á 

calidade ambiental e urbanística do ámbito.  

A intervención nestas áreas poderá comprender entón actuacións de renovación 

e mellora da urbanización, dos espazos públicos e das demais dotacións urbanísticas ou 

das infraestruturas e dos servizos urbanos, así como articular medidas sociais, 

ambientais e económicas que estean enmarcadas nunha estratexia administrativa global, 

integrada e unitaria. 

En cumprimento do disposto no artigo 55.2 da Lei 1/2019, do 22 abril, de 

rehabilitación e de rexeneración e renovación urbanas de Galicia, publicouse no  Diario 

Oficial de Galicia o acordo adoptado polo Consello da Xunta de Galicia na súa reunión 

do 13 de febreiro de 2020, co seguinte texto literal:  
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“Declarar área de rexeneración urbana de interese autonómico (área Rexurbe) o 

conxunto histórico de Mondoñedo e unha zona contigua de características similares 

(rúa Álvaro Cunqueiro, San Roque e a parte alta da estrada dos Remedios). Isto 

supoñería unha superficie de 0,45 km2 na que se localizan 704 edificios e 915 

vivendas.” 

Mondoñedo converteuse así na primeira área de rexeneración urbana de interese 

autonómico en dotarse deste instrumento, concibido como unha folla de ruta na que se 

recollen os obxectivos e as liñas estratéxicas de acción para os próximos catro anos nos 

eidos arquitectónico, urbanístico, ambiental, demográfico, económico e social.  

Así e co fin de levar á práctica o Plan de dinamización -elaborado polo Concello 

a partir dun modelo facilitado a modo de guía polo Instituto Galego de Vivenda e Solo- 

e poder executar as actuacións incluídas nel, estimouse que se necesitarían un total de 

16,9 millóns de euros procedentes de fontes tanto públicas como privadas.   

Dito isto, e despois de agardar pola execución do plan descrito anteriormente 

queda claro que a avaliación do mesmo é absolutamente negativa, xa que o único que 

podemos corroborar se paseamos polas rúas de Mondoñedo é que o aspecto exterior que 

presentan moitos dos 13 edificios adquiridos polo IGVS no ano 2021 é cento por cento 

inexplicable dado que a maioría das actuacións programadas no que foi o primeiro 

concello declarado área REXURBE de toda Galiza seguen pendentes.  

Podemos dicir claramente que o único resultado visible a día de hoxe  son as 

lonas en mal estado polo paso do tempo cubrindo as fachadas dos edificios sen 

rehabilitar e as cero vivendas entregadas en réxime de alugueiro. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

-Vai  dar conta a Xunta de Galiza  de todo o que hai feito ata o momento e de 

todo o que queda por facer no que ten a ver co plan Rexurbe no concello de 

Mondoñedo? 

- Cales son as razóns do retraso das actuacións contempladas no Plan de 

Dinamización da Área Rexurbe de Mondoñedo? 

-Que calendario manexa o IGVS para que a totalidade dos 13 inmobles estean 

rematados e dispoñibles para que podan ser ofertados como vivenda de promoción 

pública en réxime de aluguer? 

 

Santiago de Compostela,  26 de maio de 2025 

 

Asdo.: Daniel Castro García 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Castro García na data 26/05/2025 18:23:38 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 26/05/2025 18:23:52 
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Á Mesa do Parlamento

Daniel  Castro García  e Montserrat Prado Cores,  deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento  da  Cámara,  presentan  a  seguinte  Pregunta  para  resposta  oral  na 

Comisión 5ª, sobre a situación do Centro de Saúde de Viveiro.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

O noso sistema público de saúde leva anos sufrindo un deterioro progresivo, 

resultado directo das políticas da Xunta de Galiza, gobernada polo Partido Popular. A 

eliminación da Área Sanitaria da Mariña no ano 2018 marcou un punto de inflexión: a 

perda dunha xerencia e orzamentos propios abriu a porta á centralización de servizos no 

Hospital  Universitario  Lucus  Augusti  (HULA)  e  ao  desmantelamento  dos  hospitais 

comarcais. 

A  estratexia  foi  clara:  primeiro,  elimináronse  as  áreas  sanitarias;  despois, 

recortáronse  servizos  con  argumentos  de  falta  de  persoal;  finalmente,  trasladáronse 

prestacións a hospitais de referencia, colapsándoos e xustificando así a externalización de 

servizos sanitarios públicos. 

Esta  política  provocou  unha  grave  perda  de  calidade  asistencial,  con 

consecuencias especialmente graves para os colectivos máis vulnerables como as persoas 

con enfermidades crónicas, maiores, mulleres e pacientes con problemas de saúde mental.

Mais concretamente a Mariña Occidental  é hoxe a zona de Galiza con máis 

carencias sanitarias. En particular, a veciñanza de Viveiro leva case unha década sufrindo 

unha situación crítica que semella ser máis doutras épocas ca do 2025. Antes da pandemia 

xa se practicaba a non cobertura de baixas e vacacións, mais a situación acadou un punto 
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de colapso a finais de 2023, cando o Centro de Saúde de Viveiro funcionaba unicamente 

con dous facultativos (dos once que conformaban a plantilla), sen pediatra, con cinco 

consultas menos de enfermaría e suspendendo as consultas ordinarias.  Ademais, a isto 

temos que engadirlle que, durante ese período, o centro asumía tamén a atención da 

veciñanza dos concellos de Ourol e O Vicedo.

Pese  a  iso  e  grazas  á  presión  social  e  á  mobilización  cidadá  conseguiuse  a 

reposición parcial dalgúns servizos, mais dous anos despois,  a situación segue a ser 

inaceptable como ben ilustran os seguintes datos:

- A cobertura da plantilla médica está sempre por debaixo do 50%.

- Os tempos de espera para unha consulta poden acadar as tres semanas. 

- Hai veciñas e veciños que levan anos sen un médico/a de referencia. 

- As citas asignan cinco minutos por paciente. 

- Non se cobren nin baixas, nin permisos, nin vacacións do persoal. 

- A atención nos centros de Ourol e O Vicedo rediríxese cada vez máis ao de 

Viveiro, sobrecargando os seus xa escasos recursos.

- A medicalización da ambulancia resta equipos médicos completos durante horas 

no centro. A isto súmase o colapso da atención especializada no Hospital da Mariña, onde 

as listas de espera para consultas ou seguimentos chegan aos cinco anos nalgúns casos.

Mentres tanto, a xerencia sanitaria continúa derivando pacientes ao HULA con 

argumentos pouco convincentes, alegando criterios clínicos cando a verdadeira causa é a 

falta  de  profesionais.  Isto  é,  un  problema  de  xestión  e  vontade  política,  non  de 

imposibilidade técnica. 
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O  conselleiro  de  Sanidade  alude  á  boa  utilización  da  aplicación  móbil  do 

SERGAS, mais as persoas usuarias saben que non hai citas dispoñibles a curto prazo. Iso 

si:  días antes das mobilizacións en defensa da sanidade, a Xunta foi quen de cubrir 

ausencias demostrando que, cando hai vontade política, hai solucións.

Por  todo o  exposto  formúlanse  as  seguintes  preguntas  para  resposta  oral  na 

Comisión 5ª:

- Vai a Xunta de Galiza cubrir de inmediato todas as prazas vacantes no Centro de 

Saúde  de  Viveiro,  tanto  en  atención  médica  como  en  enfermaría,  garantindo  unha 

atención continuada, estable e de calidade?

- Ten en mente a Xunta de Galiza recuperar o servizo de pediatría, en condicións 

estables  e  suficientes,  para  atender  á  poboación infantil  de  Viveiro  e  dos  concellos 

limítrofes con garantías asistenciais?

- Está disposta a Xunta de Galiza a dotar dunha ambulancia medicalizada que non 

dependa dos recursos humanos do Centro de Saúde de Viveiro, evitando así a perda de 

persoal asistencial durante os desprazamentos?

Santiago de Compostela, 27 de maio de 2025
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Daniel Castro García na data 27/05/2025 10:42:08

María Montserrat Prado Cores na data 27/05/2025 10:42:15
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 27/05/2025 10:43:35
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Á Mesa do Parlamento

Mercedes Queixas Zas, Luís Bará Torres e Paulo Ríos Santomé, deputada e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª,  sobre a necesidade de a Xunta atender as demandas de mellora 

estado  do  firme  e  a  seguridade  viaria  da  estrada  AC-161  ao  seu  paso  polo  termo 

municipal de Bergondo. 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

A  estrada  autonómica  AC-161  soporta  a  diario  unha  elevada  cantidade  de 

tráfico, sendo un dos principais viais de comunicación de localidades importantes como 

Sada e Bergondo con Betanzos.

Esta  vía  atravesa  núcleos  de  grande  entidade  poboacional  do  concello  de 

Bergondo, como son as zonas de Gandarío ou Carrio, lugares que ademais de contar cun 

amplo número de veciños e veciñas, contan tamén con varios negocios de hostalería, 

perruquería, entidade bancaria, veterinaria, farmacia, ou unha escola unitaria no caso de 

Carrio.

Dende esta estrada tamén se deriva o tráfico para zonas importantes como a 

Senra, onde se sitúa o CPI Cruz do Sar ou o complexo deportivo e sociocultural da 

Senra, e Mariñán, onde nos atopamos co “Pazo de Mariñán” cunha ampla actividade 

institucional. 

O  estado  desta  estrada  leva  tempo  que  non  é  o  óptimo  para  circular  con 

seguridade, presentando problemas no estado do firme en diversos puntos, sobre todo o 

tramo comprendido entre a rotonda onde esta conflúe coa AC-162 e a AC-164 até o 
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límite co termo municipal  de Betanzos,  aproximadamente á  altura da ponte sobre a 

AP-9 no lugar de Miodelo. 

Asemade,  os  pasos  de  peóns  para  cruzar  son  insuficientes,  dadas  as 

características deste tramo de vía, e os existentes non teñen un adecuado mantemento, 

xa que están medio borrados. 

Por outra parte, a veciñanza tamén se queixa da excesiva velocidade coa que 

circulan algunhas persoas condutoras, o que fai que os pasos de peóns actuais non sexan 

de todo seguros, polo que cómpre revisar outras alternativas de maior seguridade para a 

veciñanza,  sendo unha posibilidade a instalación de bandas redutoras ou facer  estes 

pasos sobreelevados para obrigar a reducir a marcha. 

Por  todo o  exposto  formúlanse  as  seguintes  preguntas  para  resposta  oral  na 

Comisión 2ª:

- Ten coñecemento a Xunta de Galiza da problemática que presenta o estado do 

firme e a seguridade viaria da estrada AC-161 ao seu paso polo termo municipal de 

Bergondo?

- Que previsión ten a Xunta para tomar as medidas precisas para mellorar o 

estado do firme e a seguridade viaria na estrada AC-161 ao seu paso polo concello de 

Bergondo, e corrixir as deficiencias descritas? 

- Como vai garantir a Xunta a seguridade da veciñanza ao seu paso pola estrada 

autonómica AC-161 no concello de Bergondo?
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Santiago de Compostela, 27 de maio de 2025

Asdo.: Mercedes Queixas Zas

Luis Bará Torres

Paulo Ríos Santomé

Deputada e deputados do G.P. do BNG
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 27/05/2025 11:40:52
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Á Mesa do Parlamento

Mercedes  Queixas  Zas,  Iria  Taibo  Corsanego  e Daniel  Castro  García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a

o abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre a necesidade de a Xunta velar polo cumprimento dos 

acordos unánimes adoptados na Cámara galega en defensa da normalización da lingua 

galega.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

No  Pleno  celebrado  nesta  Cámara  o  7  de  maio  de  2025  aprobouse  por 

unanimidade unha Proposición non de lei coa seguinte proposta de resolución:

O Parlamento galego insta a Xunta de Galiza a:

1) Apoiar o uso do galego no Parlamento Europeo, e instar aos órganos con  

capacidade de decisión na materia á toma en consideración da habilitación do uso do  

galego no Parlamento Europeo.

2) Dar traslado aos grupos políticos representados no Parlamento Europeo deste  

posicionamento político en prol do uso do galego na Eurocámara.

Este pronunciamento unánime da Cámara galega a favor de ampliar novos usos 

para o galego nun espazo oficial de prestixio como é o Parlamento Europeo e garantir os 

dereitos lingüísticos dos seus falantes acaba de verse incumprido polo Partido Popular,  

poucos días despois da celebración do Día das Letras Galegas.
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A través dos medios de comunicación, acaba de se facer público que o Partido 

Popular mantivo contactos cos gobernos de varios estados europeos para votaren en 

contra da oficialidade do galego, do catalán e do éuscaro na UE nunha votación que se 

celebrará o 27 de maio, o que implica anular o acordo unánime do Parlamento galego.

Máis unha vez, o PP volve a pisar o acelerador da política lingüística lesiva e 

regresiva para a normalización da lingua galega, aplicada en Galiza desde hai 16 anos 

polo presidente Feixóo e reforzada agora por Rueda, tal e como evidenciou o último 

informe do IGE, así como todas as institucións científicas e académicas e como seguen 

denunciando, en múltiples ocasións, mobilizacións sociais históricas.

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 

4ª:

Como está a velar a Xunta polo cumprimento dos acordos unánimes adoptados na 

Cámara galega en defensa da normalización da lingua galega e do recoñecemento como 

lingua oficial no Parlamento europeo?

Santiago de Compostela, 27 de maio de 2025
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Mercedes Queixas Zas na data 27/05/2025 11:58:24

Iria Taibo Corsanego na data 27/05/2025 11:58:38

Daniel Castro García na data 27/05/2025 11:58:45
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 27/05/2025 11:59:50
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Á Mesa do Parlamento

Oscar  Insua  Lema  e  Rosana  Pérez  Fernández,  deputado  e  deputada  do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento  da  Cámara,  presentan  a  seguinte  Pregunta  para  resposta  oral  na 

Comisión 8ª, para poñer en funcionamento o minicriadeiro de Camariñas.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

No ano 2005, comezou a funcionar en Camariñas un minicriadeiro para producir 

semente  de  moluscos  bivalvos,  fundamentalmente  ameixa babosa  e  xaponesa.  Estas 

instalacións situadas no porto e impulsadas pola consellería de pesca, en colaboración 

inicial da cofradía de Pescadores, acabarían sendo xestionadas por CIMA (Centro de 

Investigacións Mariñas), a través dunha encomenda de xestión do CETMAR.

O minicriadeiro nacera con fins experimentais, e estaba preparado para producir 

entre 10 e 12 millóns de semente ao ano, mais comezando no 2005 cunha produción de 

5 millóns de semente, e chegando ata os 13 millóns no ano 2007, aínda que a media 

anual era de 8 M. Nestas instalacións a Xunta chegou a investir arredor duns 3 millóns 

de euros, dos que a Unión Europea aportara inicialmente 1,2 millóns de euros de fondos 

europeos.

En  decembro  do  2011  a  Dirección  Xeral  de  Desenvolvemento  Pesqueiro 

pechouno e  os  últimos  dos  seis  traballadores  foron ao  paro,  pasando do Centro  de 

Investigacións Mariñas ao Centro Tecnolóxico do Mar. 

Daquela argumentaba a directora xeral que o proxecto estaba finiquitado e que 

se tiñan alcanzados os obxectivos marcados de: desenvolver a produción de semente de 

bivalvos  e  de  trasladar  tecnoloxía  ao  sector,  investigación,  entre  outros,  pero  que 
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cumpría  modificar  o  modelo  e  transformalo  noutro  novo  onde  o  CIMA sería  o  o 

encargado de coordinar o seu funcionamento e planificar os obxectivos. 

Deste xeito, no ano 2012 licitaron un concurso para dotar de persoal a estes 

centros,  contemplándose  a  contratación  de  3  titulados  superiores  e  5  técnicos  de 

laboratorio.  O  concurso  fora  anulado  por  esixir  nas  bases  da  convocatoria  unha 

experiencia mínima para poder acceder ás prazas convocadas. En febreiro de 2014 xa 

comparecera no parlamento a titular do departamento, Susana Rodríguez Carballo, quen 

confirmara a paralización da actividade no minicriadeiro de Camariñas, así como os 

danos ocasionados no último temporal comprometéndose a reparación dos danos e a 

desenvolver a contratación de persoal e a posta en funcionamento das instalacións en 

tres meses. 

Mais todo aquel argumentario da Dirección Xeral era mentira e todo seguiría 

paralizado ata hoxe, onde as instalacións se atopan nun estado lamentable,  os teitos 

rachados, bañeiras rotas e ciscadas, a sala de caldeiras á intemperie, e os motores das 

bombas oxidados e perdidos, deixando un panorama desolador do que foi un proxecto 

caro, punteiro e que funcionou á perfección, hoxe esquecido totalmente pola Consellería 

do Mar, que parece que só ten ansias de eliminalo para ocupar ese espazo do porto con  

outro tipo de instalacións e usos.

A situación do marisqueo en Camariñas, cunha mortante nos moluscos nunca 

vista e cunhas colleitas ridículas nos último anos, por non dicir inexistentes nas especies 

de ameixa babosa e berberecho, situación que xa se trasladou en numerosas ocasións a 

este  parlamento,  fai  que  sexa  necesario  adoptar  medidas  urxentes  co  obxectivo  de 

recuperar unha actividade económica que xera postos de traballo e riqueza nun pobo 

que é dependente do mar.

Agora mesmo, a agrupación de mariscadoras, teñen unha gran necesidade de 

facerse con cría de moluscos, para realizar os traballos experimentais de semente nas 
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zonas onde existe unha alta mortandade marisqueira dentro da ría. As últimas partidas 

de semente, provintes do criadeiro da Xunta en Ribadeo foron escasas e irrisorias, e as 

donacións doutras agrupacións insuficientes. 

Por este motivo, sería preciso realizar todos os investimentos oportunos para 

recuperar  as  instalacións  abandonadas,  poñelas  en  funcionamento  e  formar  ás 

mariscadoras de Camariñas, para que xestionen o minicriadero, como unha alternativa 

máis  para  que  teñan  un  traballo  digno  do  que  poidan  vivir  nos  tempos  de  parada 

biolóxica,  ademais  de  proporcionarlle  cría  para  as  repoboacións  dos  seus  bancos  e 

doutras  localidades  do  país.  A  xestión  do  mini-criadeiro  pola  agrupación  de 

mariscadoras,  é  posible,  porque  xa  se  dou  nos  seus  inicios,  mais  é  preciso  que  a 

Consellería  crea  no  proxecto  e  teña  a  vontade  de  apoiar  o  máximo  posible  ás 

mariscadoras,  que  levan  aguantando  unha  situación  de  varios  anos  sen  coller  un 

berberecho ou unha ameixa babosa, e sen recibir máis que unha mísera e única axuda de 

cartos  xusto  antes  das  eleccións  galegas.  Elas  están  fartas  de  dicir  que  non queren 

axudas, que o que precisan é traballo, polo que temos diante unha oportunidade para 

poñer en funcionamento unha actividade económica que pode solucionar moitos dos 

problemas que hoxe existen no marisqueo de Camariñas, ademais de facilitarlles postos 

de traballo estables durante todo o ano.

Por  todo o  exposto  formúlanse  as  seguintes  preguntas  para  resposta  oral  na 

Comisión 8ª:

- Que actuacións prevé o goberno galego realizar para dotar de semente a todas 

as rías galegas con problemas de mortandade de moluscos? 

-Son suficientes os minicriadeiros que dependen da Xunta ou precisarán mercar 

semente fora do territorio galego?
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-  Que  medidas  ten  previsto  realizar  a  Consellería  do  Mar  nas  instalacións 

abandonadas  onde  se  atopa  o  minicriadeiro  do  porto  de  Camariñas?  Ten  prevista 

algunha  actuación que  non sexa  a  de  recuperalas  para  a  actividade  de  criadeiro  de 

semente?

- Ten intención algunha a Consellería do Mar, de rehabilitar as instalación do 

minicriadeiro de Camariñas?

-Cales  son  os  motivos  reais  polos  que  a  consellería  non  queren  reabrir  o 

minicriadoiro de Camariñas?

-Está disposta a Consellería a ceder as instalacións renovadas á agrupación de 

mariscadores para xestionar as novas instalacións?

Santiago de Compostela, 27 de maio de 2025

Asdo.: Oscar Insua lema

Rosana Pérez Fernández

Deputado e deputada do G.P. do BNG
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Óscar Insua Lema na data 27/05/2025 12:20:25

Rosana Pérez Fernández na data 27/05/2025 12:20:40
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 27/05/2025 12:21:04
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Á MESA DO PARLAMENTO

Patricia Iglesias Rey, María Elena Espinosa Mangana e  Silvia Longueira 

Castro,  deputadas  pertencentes  ao  Grupo  Parlamentario  Socialista  de 

Galicia,  ao  abeiro  do  disposto  no  artigo  152  do  Regulamento  da  Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte  pregunta para a súa resposta  oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego.

O dereito  á  protección da saúde é un dereito  fundamental  recoñecido pola 

Constitución Española e polo Estatuto de Autonomía de Galicia. Para garantir 

este dereito, é imprescindible que a cidadanía poida acceder a uns servizos 

sanitarios públicos, gratuítos, universais e en condicións dignas.

O centro de saúde de Padrón dá cobertura non só aos veciños e veciñas do 

noso municipio, senón tamén a usuarios doutros concellos da comarca. A súa 

carga  asistencial  é  elevada  e  continúa  medrando,  tanto  pola  evolución 

demográfica  como  polo  envellecemento  da  poboación.  Porén,  as  actuais 

instalacións non están á altura das necesidades actuais nin futuras.

As deficiencias estruturais, a insuficiencia de espazos, a falta de accesibilidade 

e a carencia de actualización tecnolóxica fan urxente unha reforma integral do 

centro.  Ademais,  a  situación actual  compromete a seguridade e o benestar 

tanto dos profesionais como das persoas usuarias.

Cómpre lembrar que esta reforma foi demandada en múltiples ocasións pola 

veciñanza, polos profesionais sanitarios e polas distintas forzas políticas. Así 

mesmo, houbo manifestacións públicas e compromisos institucionais previos 

por parte da Xunta que, ata o momento, non se materializaron.

Neste  contexto,  o  Concello  de  Padrón,  como  institución  máis  próxima  á 

cidadanía, ten a obriga de esixir  a atención inmediata desta demanda e de 

facer valer os dereitos da súa veciñanza.
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Polo exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas para o 

seu debate en Comisión:

1. Vai o Goberno galego a acometer de forma urxente a reforma integral do 

centro  de  saúde  de  Padrón,  dotándoo  das  infraestruturas  e  medios 

necesarios para garantir unha atención sanitaria de calidade?

2. O Goberno galego comprometese a realizar que un cronograma público 

de  execución  das  obras,  garantindo  transparencia,  seguimento  e 

participación do Concello de Padrón no proceso?

Santiago de Compostela, a 26 de maio do 2025
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Patricia Iglesias Rey na data 27/05/2025 11:42:51

Elena Espinosa Mangana na data 27/05/2025 11:43:00

Silvia Longueira Castro na data 27/05/2025 11:43:09
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 27/05/2025 12:22:22
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Á MESA DO PARLAMENTO

Patricia  Iglesias  Rey e  Lara  Méndez  López,  deputadas  pertencentes  ao 

Grupo Parlamentario Socialista de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152  do  Regulamento  da  Cámara,  presentan  ante  esa  Mesa  a  seguinte 

pregunta para a  súa resposta oral  en Comisión 6.ª,  Industria,  Enerxía, 

Comercio e Turismo.

A recente aprobación da Lei de medidas fiscais e administrativas de Galicia 

para  o  ano  2025  (comunmente  coñecida  como  “lei  de  acompañamento”) 

introduce, entre outras disposicións, a obrigatoriedade de repotenciacións das 

instalacións eólicas cunha antigüidade superior aos 25 anos, sen establecer 

criterios claros de planificación, avaliación ambiental, participación pública ou 

impacto sobre os territorios afectados.

Este cambio lexislativo afecta directamente a moitas comarcas galegas onde 

xa  existe  unha  elevada  concentración  de  parques  eólicos,  xerando  unha 

preocupación  crecente  entre  a  cidadanía,  os  concellos  e  as  entidades 

ecoloxistas pola falta  de ordenación,  control  e  transparencia no proceso de 

substitución dos aeroxeradores existentes.

Un dos aspectos máis preocupantes destas repotenciacións é a xestión dos 

residuos xerados, en particular das palas dos aeroxeradores, que son difíciles 

de reciclar polo seu material (compostos de fibra de vidro e resinas) e que, en 

moitos  casos,  rematan  almacenadas  en  vertedoiros  ou  abandonadas  sen 

control.

A transición enerxética debe ser xusta, sustentable e respectuosa co medio e 

co territorio. Por iso, é imprescindible que a Xunta de Galicia aprobe un plan 

normativo específico que:
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 Regule  as  repotenciacións  eólicas  de  forma  ordenada,  con  criterios 

ambientais, técnicos e sociais.

 Obrigue  á  reciclaxe  ou  reutilización  controlada  das  palas  dos 

aeroxeradores,  evitando  a  súa  acumulación  como  residuos 

contaminantes.

 Inclúa  obrigas  para  as  empresas  promotoras  de  presentar  plans 

detallados de desmantelamento,  xestión de residuos e reciclaxe,  coa 

correspondente fiscalización por parte da administración.

É  responsabilidade  das  institucións  garantir  que  o  desenvolvemento  das 

enerxías renovables se faga con criterios de sustentabilidade real, e non como 

unha nova forma de impacto ambiental e territorial encuberto.

Por todo isto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas para o 

seu debate en Comisión:

1. Vai aprobar a Xunta de Galicia, con carácter urxente, un plan ou norma 

específica que regule de forma ordenada os procesos de repotenciación 

obrigatoria dos parques eólicos establecidos pola Lei de medidas fiscais 

e administrativas de 2025?

2. Contempla a  Xunta incluír  neste plan a obrigatoriedade da reciclaxe, 

reutilización  ou  xestión  ambientalmente  responsable  das  palas  dos 

aeroxeradores substituídos nas repotenciacións?

3. Prevé o Goberno galego establecer mecanismos efectivos de control, 

fiscalización  e  sanción  para  garantir  que  as  empresas  promotoras 

cumpran cos plans de desmantelamento e reciclaxe nas repotenciacións 

eólicas?
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4. Ten  previsto  a  Xunta  fomentar,  en  colaboración  con  centros  de 

investigación  e  co  sector  industrial,  liñas  de  I+D  orientadas  ao 

desenvolvemento  de  solucións  tecnolóxicas  para  o  reciclado  dos 

materiais empregados nas palas dos aeroxeradores?

Santiago de Compostela, a 26 de maio do 2025
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Patricia Iglesias Rey na data 27/05/2025 11:45:59

Lara Méndez López na data 27/05/2025 11:46:12
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 27/05/2025 12:40:21
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Galiza

Á Mesa do Parlamento

Iria Taibo Corsanego, Rosana Pérez Fernández  e  Mercedes Queixas Zas, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 8ª, sobre o saneamento do Porto de Lorbé, en Oleiros.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

No pasado mes de febreiro, a Xunta de Galiza finalizou o último treito da Vía 

Ártabra  no  porto  de  Lorbé,  acompañado  dos  correspondentes  traballos  de  mellora, 

dentro dos cales ficaron instalados trece novos sumidoiros e as conducións que facilitan 

a instalación do bombeo de saneamento. 

Na actualidade, o Porto de Lorbé, competencia da Xunta de Galiza, carece de 

saneamento, co conseguinte problema sanitario e ambiental.

Por  todo o  exposto  formúlanse  as  seguintes  preguntas  para  resposta  oral  na 

Comisión 8ª:

- A Xunta de Galiza vai asumir o saneamento do Porto de Lorbé, de acordo coa 

súa competencia?

- En que prazo o vai facer?

- A Xunta de Galiza está a coordinar esta actuación coas outras administracións 

implicadas?
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Santiago de Compostela, á data da sinatura electrónica

Asdo.: Iria Taibo Corsanego

Mercedes Queixas Zas

Rosana Pérez Fernández

Deputadas do G.P. do BNG
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Asinado dixitalmente por:

 

Iria Taibo Corsanego na data 27/05/2025 12:40:50

Mercedes Queixas Zas na data 27/05/2025 12:41:01

Rosana Pérez Fernández na data 27/05/2025 12:41:22
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 27/05/2025 12:41:42
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Á Mesa do Parlamento

Rosana Pérez Fernández, Carmela González Iglesias, Daniel Castro García, 

Daniel  Pérez  López  e  Paulo  Ríos  Santomé,  deputados  e  deputadas  do  Grupo 

Parlamentar  do  Bloque  Nacionalista  Galego  (BNG),  ao  abeiro  do  disposto  no 

Regulamento  da  Cámara,  presentan  a  seguinte  Pregunta  para  resposta  oral  na 

Comisión 8ª, relativa ás actuacións do Goberno galego para garantir a preservación dos 

ecosistemas mariños e da actividade pesqueira diante da implantación de instalacións de 

eólica mariña nas costas galegas.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Hai  un  ano,  na  sesión  do  Pleno  do  Parlamento  do  11  de  abril,  os  Grupos 

Parlamentarios Popular e Socialista votaban en contra dunha iniciativa do BNG que 

propoñía “instar á Xunta de Galiza a demandar do Goberno español a retirada inmediata 

dos Plans de Ordenación do Espazo Marítimo (POEM) aprobados polo Consello de 

Ministros do 28.02.23.”.

Os  argumentos  principais  nos  que  baseabamos  esta  proposta,  entre  outras 

referidas á implantación da eólica mariña nas costas galegas,  eran:

. O RD 150/2023, polo que se aproban os POEM, non respecta minimamente o 

principio de precaución e, polo tanto, constitúe unha agresión ao sector pesqueiro e á 

capacidade produtiva de Galiza.

.  Os  POEM  foron  aprobados  sen  información  das  consecuencias  que  as 

instalacións  de  parques  eólicos  mariños  poden  ter  sobre  a  biodiversidade  e  os 

ecosistemas  mariños  e  sen  ter  en  conta  a  afectación  que  supoñerán  para  o  sector 
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pesqueiro galego, para a súa actividade e para a importancia económica e social que 

representa.

.  A súa aprobación obvia e  menospreza os acordos unánimes do Parlamento 

galego e do Congreso dos Deputados, propostos pola hoxe denominada Plataforma en 

Defensa da Pesca e dos Ecosistemas Mariños, que aglutina a todo o sector pesqueiro de 

Galiza e Asturias. Tampouco ten en conta a Resolución do Parlamento Europeo do 3 de 

maio de 2022,  que recolle  taxativamente que “só deben construírse  parques eólicos 

mariños  se  pode  garantirse  que  non  haberá  repercusións  negativas  de  carácter 

medioambiental  e  ecolóxico,  nin  consecuencias  económicas,  socioeconómicas  e 

socioculturais para os pescadores e os produtores acuícolas”.

Pouco  despois  da  súa  aprobación,  a  Plataforma en  Defensa  da  Pesca  e  dos 

Ecosistemas Mariños impugnou o RD 150/2023, co obxecto de que se deixe sen efecto. 

Dita impugnación foi admitida a trámite polo Tribunal Supremo.

Recentemente, neste mes de febreiro, o Goberno español abriu a consultas o 

proxecto de RD polo que se regula a produción de enerxía eléctrica en instalacións 

ubicadas  no  mar,  malia  que  segue  sen  levar  a  cabo  os  estudos  de  impacto 

socioeconómico e ambientais nas áreas designadas polos POEM para a instalación de 

parques eólicos mariños.

No pasado mes de marzo a Plataforma foi recibida pola ministra de Transición 

Ecolóxica, quen lle confirmou que a normativa vai seguir adiante e lle informou da 

posta  en  marcha  dos  estudos  que  o  sector  leva  demandando dende  hai  tempo para 

avaliar o impacto na súa actividade e nos propios ecosistemas, que aínda non existen 

malia seren preceptivos.

O Partido Popular non só votou en contra no ano 2023 da iniciativa do BNG. 

Agora, o Goberno galego vén de presentar as súas alegacións ao proxecto de RD e 

2

C
SV

: R
EX

PG
-lf

N
jg

PI
Xw

-8
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

87751

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
6R

tU
BR

w
Q

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-96RtUBRwQ-1


  

OFICINA PARLAMENTAR
Parlamento de Galiza

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545
gp-bng@parlamentodegalicia.gal
15702 Santiago de Compostela

Galiza

renuncia, de novo, a exercer como tal. No conxunto das súas dezaseis alegacións non é 

quen  de  facer  referencia  sequera  ao  cumprimento  do  acordado  unanimemente  polo 

Parlamento galego  e,  moito  menos,  ao  principio  de  precaución que tantas  veces  é  

invocado en contra das decisións doutras administracións ou, cando menos, a que se 

teña en conta, antes de continuar coa normativa, que existe unha demanda do sector 

pesqueiro galego, en curso no Tribunal Supremo.

Por  todo o  exposto  formúlanse  as  seguintes  preguntas  para  resposta  oral  na 

Comisión 8ª:

.  Que valoración fai  o Goberno galego da súa propia actuación respecto dos 

pasos que está a dar o Goberno do Estado para levar a cabo a implantación da eólica  

mariña nas costas galegas?

. Considera que se as actuacións do Goberno do Estado nesta materia respectan 

o principio de precaución? De non ser así, que medidas vai levar a cabo para que se teña 

en conta? 

.  Que actuacións levou a cabo para dar cumprimento ao acordo unánime do 

Parlamento galego, proposto pola Plataforma en Defensa da Pesca e dos Ecosistemas 

Mariños? 

. Considera acaído e prudente que o proceso para a implantación de instalacións 

de eólicaa mariña nas costas galegas continúe sen existiren aínda os estudos preceptivos 

para avaliar o seu impacto nos ecosistemas mariños e na actividade pesqueira? De non 

ser así, que medidas ten levado e vai levar a cabo para exixilos e evitar que prosiga o 

proceso mentres non existan?

.  Que valoración  fai  da  continuación do proceso  estando pendente  aínda  de 

resolver a demanda presentada pola Plataforma en Defensa da Pesca e dos Ecosistemas 

3
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gp-bng@parlamentodegalicia.gal
15702 Santiago de Compostela

Galiza

Mariños co obxecto de deixar sen efecto a aprobación do RD 150/2023, polo que se 

aproban os POEM?

Santiago de Compostela, á data da sinatura electrónica

Asdo.: Rosana Pérez Fernández

Paulo Ríos Santomé 

Carmela González Iglesias

Daniel Castro García

Daniel Pérez López

Deputados e deputadas do G.P. do BNG

4

C
SV

: R
EX

PG
-lf

N
jg

PI
Xw

-8
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

87753

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
6R

tU
BR

w
Q

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-96RtUBRwQ-1


Asinado dixitalmente por:

 

Rosana Pérez Fernández na data 27/05/2025 12:54:46

Paulo Ríos Santomé na data 27/05/2025 12:55:20

Carmela González Iglesias na data 27/05/2025 12:55:40

Daniel Castro García na data 27/05/2025 12:56:19

Daniel Pérez López na data 27/05/2025 12:56:35
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 27/05/2025 12:59:37
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Xosé Manuel Golpe Acuña, Iago Suárez Fernández, Ariadna 

Fernández González e Noa Presas Bergantiños,  deputados e deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, sobre o megaproxecto eólico promovido pola empresa Driza Green 

Partners e que afecta a 19 concellos galegos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A empresa Driza Green Partners está tramitando en Galiza un megaproxecto 

eólico integrado por cinco grandes parques eólicos, con 73 aeroxeradores en total, 290 

MW de potencia instalada, distribuídos por 19 concellos de Pontevedra, Ourense e Lugo 

(incluídas as subestacións e as infraestruturas de evacuación): San Cristovo de Cea, 

Vilamarín, Piñor, O Carballiño, O Irixo, Boborás, Beariz, Leiro, San Amaro, Cenlle, 

Ribadavia e Castrelo de Miño (Ourense), Forcarei, Cerdedo-Cotobade, A Estrada, 

Silleda e Rodeiro (Pontevedra), Chantada e Carballedo (Lugo) 

Nestes momentos estase a tramitar a Autorización Administrativa Previa e o 

Estudo de Impacto Ambiental, documentos sometidos a procedemento de información 

pública, dos seguintes proxectos: 

-Parque Eólico Agratrina, de 56,24 MW, nos concellos de San Cristovo de Cea, 

Rodeiro, Chantada e Carballedo. 

- Parque Eólico Agromaces, de 60,67 MW, Chantada, Carballedo y San 

Cristovo de Cea 
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-Parque Eólico Sistesas, de 55,92 MW, Forcarei, Cerdedo-Cotobade y Beariz 

-Parque Eólico Ventoburgo, de 59,85 MW, Forcarei, Cerdedo-Cotobade y A 

Estrada 

-Parque Eólico Xestiloi, de 58,31 MW, Silleda y Forcarei. 

Co anuncio e tramitación destes proxectos estamos diante dunha nova fase de 

espolio e depredación dos recursos naturais de Galiza, coa tramitación por parte do 

goberno central de macroproxectos que se solapan con outros tramitados polo goberno 

galego; que causan un forte impacto en zonas habitadas, en actividades económicas, no 

solo, na paisaxe, nos recursos hídricos e na biodiversidade. 

Esta especie de rapañota da que participan grandes empresas enerxéticas e 

empresas de nova creación con unha forte compoñente especulativa é consecuencia 

dunha normativa sectorial que propicia a tramitación simultánea e acumulada de 

proxectos, cun enfoque claramente extractivo e depredador, e que contradí as previsións 

da planificación enerxética. 

Aínda que a tramitación destes proxectos corresponde ao MITERD por tratarse 

de instalacións de máis de 50MW, o goberno galego non pode permanecer impasíbel 

diante desta nova tentativa de arrasar coa riqueza material e ambiental das comarcas 

afectadas, xa sometidas á tramitación de numerosos proxectos enerxéticos e nalgúns 

casos tamén afectadas por grandes proxectos de explotación mineira. 

A obsolescencia da planificación sectorial eólica, a falta de planificación e 

ordenación territorial, a aprobación de numerosos cambios legais que favorecen aos 

promotores enerxéticos, a desprotección do medio natural crean o clima propicio para a 

proliferación de proxectos de industrialización abusiva do territorio. 
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Outro elemento a ter en conta é a fraxilidade das medidas de protección dos 

recursos hídricos e da biodiversidade, como por exemplo a paralización por parte da 

Xunta do PP da ampliación da Rede Natura 2000, a falta de garantías legais para as 

zonas ben conservadas en estudo e para as zonas húmidas, ou a falta de 

desenvolvemento dos instrumentos e das medidas previstas na Estratexia de 

Infraestrutura Verde e para a Conectividade e a Restauración Ecolóxicas. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

Cal é a posición do goberno galego en relación co megaproxecto eólico 

promovido pola empresa Driza Green Partners e que afecta a 19 concellos galegos? 

Está de acordo a Xunta coa normativa que favorece a tramitación deste tipo de 

megaproxectos? 

Informou ou vai informar a Xunta negativamente este megaproxecto eólico? 

 

Santiago de Compostela, á data da sinatura electrónica 

 

Asdo.: Luís Bará Torres 

Xosé Manuel Golpe Acuña 

Iago Suárez Fernández 

Ariadna Fernández González  

Noa Presas Bergantiños  
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Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 27/05/2025 16:48:09 

 

José Manuel Golpe Acuña na data 27/05/2025 16:48:15 

 

Iago Suárez Fernández na data 27/05/2025 16:48:25 

 

Ariadna Fernández González na data 27/05/2025 16:48:43 

 

Noa Presas Bergantiños na data 27/05/2025 16:48:54 
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Á Mesa do Parlamento

Cristina Fernández Davila  e  Montserrat Prado Cores, deputadas do Grupo 

Parlamentar  do  Bloque  Nacionalista  Galego  (BNG),  ao  abeiro  do  disposto  no 

Regulamento  da  Cámara,  presentan  a  seguinte  Pregunta  para  resposta  oral  na 

Comisión 4ª, sobre  a necesidade de incorporar nos centros educativos a categoría de 

Psicoloxía Educativa, para atender a saúde mental e o benestar psicolóxico do alumnado.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

No informe da auditoría do Consello de Contas sobre as actuacións do SERGAS 

no  ámbito  da  saúde  mental  resaltaba  o  crecemento  no  consumo  de  ansiolíticos  e 

antidepresivos por parte dos menores de 19 anos, que incrementaran a súa prescrición nun 

52% entre 2019 e 2023. Son máis de 11.000 nenos, nenas e adolescentes ata os 15 anos 

que consomen este tipo de tratamentos cada día en Galicia.

Unha  das  maiores  contribucións  da  psicoloxía  educativa  é  a  prevención,  a 

capacidade de abordar problemáticas en estadios temperáns e evitar que se convertan en 

trastornos  con  consecuencias  máis  graves.  Esta  intervención  permite  detectar 

precozmente alteracións emocionais, condutuais, sociais ou de aprendizaxe e actuar antes 

de que se cronifiquen. Isto protexe o benestar do alumnado e reduce o gasto futuro por 

intervencións sanitarias, absentismo ou fracaso académico. 

A psicoloxía educativa promove a saúde psicolóxica dende a base, dentro da aula 

e no día a día do alumnado. Ademais, contribúe activamente á prevención do acoso 

escolar, das violencias machistas, dos trastornos da conduta alimentaria, das autolesións 

ou  da  conduta  suicida.  Tamén  mellora  a  convivencia,  a  resolución  de  conflitos,  a 

mediación, a inclusión do alumnado con necesidades específicas; ao tempo que asesora ás 

A
si

na
do

 o
 d

ía
 2

7/
05

/2
02

5 
ás

16
:5

8
P

or
 C

ris
tin

a 
F

er
ná

nd
ez

 D
av

ila

A
si

na
do

 o
 d

ía
 2

7/
05

/2
02

5 
ás

16
:5

8
P

or
 M

ar
ía

 M
on

ts
er

ra
t P

ra
do

 C
or

es

C
SV

: R
EX

PG
-p

iE
1h

w
Tn

i-8
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

87760

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
6R

tU
BR

w
Q

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-96RtUBRwQ-1


  

GRUPO PARLAMENTARIO
Parlamento de Galiza

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545
gp-bng@parlamentodegalicia.gal

15702 Santiago de Compostela. Galiza

2

familias e docentes. Participa na planificación de programas de educación emocional ou 

de adaptación curricular, ofrecendo asesoramento aos equipos docentes e ás familias, 

axudando a manexar situacións complexas e a adaptar estratexias para alumnado con 

trastornos de conduta ou dificultades por trastornos de aprendizaxe ou neurodiverxentes, 

como o TDAH, o TEA, a dislexia ou a discalculia, entre outros. 

É un reforzo en situacións de especial vulnerabilidade, como son as situacións de 

dó. De feito, na actualidade, cando ocorre un episodio crítico relacionado cun centro 

educativo (por exemplo, un falecemento ou un accidente grave que impacta seriamente na 

comunidade  educativa),  é  o  Grupo  de  Intervención  Psicolóxica  en  Catástrofes  e 

Emerxencias, o GIPCE, que intervén nesta circunstancia ao abeiro dun convenio co 112. 

Unha intervención breve e limitada ao contexto da emerxencia, que debería ser atendida e 

obxecto de seguimento por un perfil da psicoloxía educativa que tivese un vínculo coa 

comunidade educativa e coñecese as súas necesidades. 

Numerosos estudos internacionais  e  tamén nacionais,  como o  Estudo PSIcE, 

sobre  a  psicoloxía  baseada  na  evidencia  en  contextos  educativos,  promovido  polo 

Consejo General de la Psicología de España e no que participou o Colexio Oficial de 

Psicoloxía de Galicia (COPG), teñen demostrado a importancia e a utilidade de promover 

o benestar psicolóxico e a prevención dos problemas de saúde mental en nenos, nenas e 

adolescentes, como un compoñente esencial na saúde das persoas, presente e futura. 

Noutros países europeos hai anos que este perfil  ten o seu espazo propio no 

sistema educativo, onde se atende o benestar psicolóxico como un elemento básico para 

unha aprendizaxe eficaz e integral da persoa. No caso galego, non está recollido este perfil 

e outros, como o da orientación educativa ou o da coordinación de benestar, non teñen as 

mesmas  competencias  e  presentan  limitacións,  como  é  a  formación  específica  e  a 

capacitación para intervir en problemas de tipo psicolóxico ou, malia ter a titulación e 

formación acaída, a carga laboral excesiva que sufren polas altas ratios e o número 
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elevado de alumnado con diversidade, fai imposible que poidan asumir plenamente estas 

funcións concretas. A psicoloxía educativa sería un recurso fundamental que reforzaría os 

departamentos de orientación,  xa que na actualidade están atendendo casos de risco 

suicida tamén nos primeiros cursos da educación Primaria.

O mesmo COPG, despois de levar reclamando a implantación desta figura dende 

o 2009 e ante os datos tan alarmantes do informe do Consello de Contas, ven de facer  

declaracións aos medios de comunicación neste sentido o pasado 9 de maio, lanzando un 

chamamento urxente a administración educativa para a integración de políticas de saúde 

mental  nos centros de ensino que estean executadas e  lideradas por profesionais  da 

psicoloxía,  como  disciplina  científica  experta  no  ámbito  da  conduta  humana,  das 

emocións,  do  desenvolvemento  evolutivo,  dos  factores  de  risco  psicosocial  e  con 

capacidade  para  detectar  precozmente  trastornos,  así  como para  aplicar  técnicas  de 

intervención de xeito individual e grupal, con seguridade e de acordo cun código ético e 

deontolóxico. 

A psicoloxía  educativa  traballa  desde  un  enfoque  integral  e  preventivo,  que 

ademais  de  contemplar  as  dificultades  académicas,  incorpora  aspectos  emocionais, 

sociais e familiares que afectan ao rendemento e á saúde mental do alumnado. Polo tanto, 

non  interfire  con  outros  perfís  educativos  xa  presentes  no  centro,  senón  que  os 

complementa  a  través  da  intervención  psicolóxica  que  só  pode  ser  realizada  por 

profesionais da psicoloxía. 

Por outra banda, investir en saúde mental nas escolas, colexios e institutos non é 

un gasto, senón unha aposta pola saúde e futuro do alumnado e un aforro importante en 

medicación e recursos sanitarios. Polo tanto, a Xunta de Galicia ten a responsabilidade de 

atender esta demanda amplamente compartida pola comunidade educativa e recoñecer de 

xeito normativo este perfil como estrutural no ensino. 
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Un alumnado emocionalmente estable rende mellor, presenta menos conflitos e 

desenvolve competencias clave para a súa vida adulta. O benestar psicolóxico dos nenos, 

nenas e adolescentes debe ser unha prioridade no sistema educativo galego. 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 

4ª:

Vai o Goberno da Xunta de Galiza incorporar de xeito estrutural e integrada nos 

departamentos de orientación, a figura do psicólogo ou psicóloga educativa nos centros de 

ensino,  tendo  en  conta  os  informes  dos  Departamentos  de  Orientación  sobre  as 

necesidades de cada centro, como parte esencial do sistema educativo responsable de 

atender a saúde mental e o benestar psicolóxico do alumnado?

Santiago de Compostela, á data da sinatura electrónica
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Asinado dixitalmente por:

 

Cristina Fernández Davila na data 27/05/2025 16:58:43

María Montserrat Prado Cores na data 27/05/2025 16:58:52
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 27/05/2025 17:02:17
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey e Carlos López Font, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2ª, Ordenación 

Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

 

Recentemente, a Xunta de Galicia anunciou a suspensión do tramo do carril 

bici que se desenvolvería entre Milladoiro e a estación intermodal de Santiago, 

concretamente ao seu paso polo Banquete de Conxo, unha das zonas máis 

singulares e valoradas do municipio. A decisión, prodúcese despois de que os 

veciños de Conxo se teñan mobilizado para evitar a destrución do patrimonio 

natural e cultural cun proxecto inadecuado en concepción e execución. 

 

A Xunta de Galicia realizou o proxecto con total desprezo tanto polo proxecto 

europeo que viña desenvolvendo o Concello de restauración do entorno 

natural, como de crear un auténtico itinerario que conectase Ames e Santiago, 

ao desviarse dos cascos urbanos de ámbolos dous núcleos, co agravante de 

facelo por zonas de alto valor patrimonial, histórico e natural. 

 

Agora sabemos das resistencias dos funcionarios da Xunta de Galicia a 

executar o proxecto, os informes negativos e a pataleta da Xunta de Galicia 

que anuncia que non executará fondos en Santiago de Compostela como 

represalia contra os veciños de Santiago de Compostela. 
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@PSdeG 

A Xunta de Galicia protagoniza agora esta pataleta na que quere botarlle a 

culpa ao Concello de Santiago da non realización deste proxecto, pero o certo 

e que foron os veciños de Conxo, a Fiscalía europea, Icomos e resposta da 

Comisión Europea á pregunta escrita do eurodeputado socialista galego, e 

finalmente os informes dos propios funcionarios de patrimonio da Xunta de 

Galicia, os que puxeron de manifesto que este proxecto non cumplía requisitos 

ambientais e patrimoniais, entraba en conflicto con outra subvención europea 

e, incapaz de cumplir os seus obxectivos, encaraba a posibilidade de perder os 

fondos europeos que financian o proxecto. 

 

Finalmente, é a propia incapacidade da Xunta de seguir sostendo o insostible a 

que da carpetazo a este proxecto, pola incapacidade de sacar adiante os 

informes favorables para continuar executándoo contra vento, marea e contra 

os veciños do barrio de Conxo en particular e de Santiago en xeral. 

 

Sen embargo, antes de que a Xunta de Galicia iniciase unilateralmente este 

conflito, o certo é que os Concellos de Santiago de Compostela e Ames 

presentaron un itinerario viable -nunca mellor dito- que uniría directamente o 

Campus Sur co núcleo do Milladoiro e que aínda é posible realizar.  

 

Este proxecto inicial tiña como obxectivo crear un itinerario ciclista segregado 

do tráfico rodado, mellorando así a mobilidade sostible entre Santiago e 

Milladoiro e garantindo a accesibilidade para as persoas con mobilidade 

reducida. De lonxitude reducida, aproximadamente 1,8 km, utiliza a 

aproximación máis lóxica do Milladoiro a Santiago, unindo eficazmente o 

primeiro co Campus Sur. A única razón pola que este tramo non se viu 

realizado foi a decisión da Xunta de actuar de maneira unilateral.  
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Desde o Grupo Parlamentario dos Socialista de Galicia, entendemos que é 

fundamental garantir a continuidade dos proxectos de mobilidade sostible que 

favorezan tanto a seguridade viaria así como a salvagarda de zonas de alto 

valor patrimonial como o Banquete de Conxo. Aseguramos tamén que a 

protección do patrimonio cultural pode ser compaxinada co desenvolvemento 

de infraestruturas que favorezan a mobilidade. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión:  

 

1. Por que a Xunta de Galicia opta por actuar de xeito unilateral, 

desatendendo os informes negativos dos seus propios funcionarios e as 

advertencias da Fiscalía Europea e Icomos, evidenciando unha clara 

falta de respecto e diálogo coa cidadanía e os concellos implicados? 

2. Cal é o motivo polo cal a Xunta de Galicia anunciou a suspensión do 

tramo do carril bici que se desenvolvería entre Milladoiro e a estación 

intermodal de Santiago, bloqueando un proxecto que contiña solucións 

viables, só por cuestións de vinganza política? 

3. Como vai a Xunta de Galicia a restaurar o dano producido ao entorno 

natural coas actuacións xa realizadas, de xeito que non se prexudique 

ao proxecto realizado polo Concello de Santiago e se restaure ao estado 

anterior o entorno natural afectado por talas e apertura de vías? 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 27 de maio do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Patricia Iglesias Rey na data 27/05/2025 17:42:50 

 

Carlos López Font na data 27/05/2025 17:42:58 
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Á Mesa do Parlamento

Daniel Castro García  e Iria Carreira Pazos, deputado e deputada do Grupo 

Parlamentar  do  Bloque  Nacionalista  Galego  (BNG),  ao  abeiro  do  disposto  no 

Regulamento  da  Cámara,  presentan  a  seguinte  Pregunta  para  resposta  oral  na 

Comisión 4ª, sobre a necesidade de que a Xunta de Galiza manteña a oferta do Mestrado 

en Matemáticas na USC no curso 2025-2026.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Nos pasados días soubemos que a Xunta de Galiza tomou a decisión de acabar co 

Mestrado en Matemáticas da Universidade de Santiago de Compostela e fíxoo ademais 

sen  ningún  tipo  de  diálogo  cos  afectados  e  afectadas  e  dun  xeito  absolutamente 

escurantista, mostrando de novo a súa inexistente comunicación co sector investigador 

galego.

Esta decisión tería unhas consecuencias moi negativas para a nosa universidade 

pública, xa que forza á USC a suspender a preinscrición, o que acerna totalmente a 

posibilidade de realizar unha carreira investigadora en matemáticas puras no noso país.

Esta nefasta decisión tómase ademais nun contexto evidente de privatización do 

sector universitario do noso país e corta de raíz o camiño cara o doutoramento,  fai 

desaparecer a investigación neste eido e forza aos nosos e as nosas investigadoras a facer 

como moitas outras e ter que emigrar cara outras latitudes onde se ofrecen unhas mellores 

condicións.

A maiores, hai outras consecuencias a nivel investigador como que os grupos de 

contrastada calidade investigadora, beneficiarios de proxectos e axudas galegas, estatais e 

europeas, perden a súa canteira natural, poñendo ademais en xaque a un dos nosos centros 
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máis importantes como é o CITMAga. Todo isto sucede mentres a propia Xunta de Galiza 

se  gaba  da  proxección  internacional  da  nosa  investigación  e  da  reputación  das 

matemáticas en Galiza.

Mentres o goberno galego fala de economía do coñecemento pecha ao mesmo 

tempo o único posgrao que forma especialistas de alto nivel en álxebra, análise, topoloxía 

ou xeometría.

Este país non pode permitirse seguir perdendo máis investigadores de alto nivel, 

nin oferta universitaria pública e ante o pouco tempo restante para evitar este peche, 

formúlanse  as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 4ª:

- Vai a Xunta de Galiza retirar a oferta do mestrado en matemáticas na USC no 

vindeiro curso?

- Cales son as razóns que levan ao goberno galego a suprimir este mestrado?

- Está disposta a Xunta de Galiza a manter a oferta deste mestrado?

Santiago de Compostela, á data da sinatura electrónica
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Asinado dixitalmente por:

 

Daniel Castro García na data 27/05/2025 17:50:42

Iria Carreira Pazos na data 27/05/2025 17:50:50
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 27/05/2025 17:52:40
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Á Mesa do Parlamento

Rosana Pérez Fernández  e Noa Presas Bergantiños,  deputadas do  Grupo 

Parlamentar  do  Bloque  Nacionalista  Galego  (BNG),  ao  abeiro  do  disposto  no 

Regulamento  da  Cámara,  presentan  a  seguinte  Pregunta  para  resposta  oral  na 

Comisión 3ª, sobre os orzamentos sen executar pola Consellaría de Mar no 2024 e o seu 

reinvestimento na recuperación e potenciamento do medio mariño e do sector do mar 

galego.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Este Grupo Parlamentario ten posto de manifesto en numerosas ocasións a falta de 

peso político da Consellaría de Mar, a súa escasa relevancia dentro do conxunto das 

políticas levadas a cabo polo Goberno galego e o abandono progresivo, e cada vez máis 

evidente,  dun  sector  fundamental  para  a  economía  galega,  primando,  pola  contra, 

multitude de accións propagandísticas  que non van máis  ala  diso,  dos anuncios,  da 

publicidade e dos reclamos que a inmensa maioría das veces non se traducen en resultados 

palpábeis a prol do sector do mar.

Tamén temos evidenciado que os exiguos orzamentos da Consellaría, que apenas 

medran dun ano para outro, amosan precisamente esa falta de importancia que o Goberno 

mantén cara un sector que, pola contra, di continuamente defender.

Mais a proba máis palpábel da nula transcendencia das políticas pesqueiras da 

Xunta de Galiza é a falta de execución e a minoración de créditos, escandalosa nalgúns 

programas concretos, que se produce ano tras ano na Consellaría de Mar.
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O Estado de Execución dos Orzamentos da Xunta de Galiza do exercicio 2024, a 

31 de decembro, volve deixar moi patente unha xestión moi deficiente, que xa é crónica e 

que amosa falta de utilidade para reflotar o sector.

Así,  vemos  como  os  orzamentos  iniciais  da  Consellaría  de  Mar  para  2024 

ascendían  a  214.521.306  euros.  As  modificacións  orzamentarias  á  baixa   que  se 

produciron durante o exercicio sumaron 97.701.306 euros e deixaron o orzamento inicial 

nun total de 116.820.000, dos que se executaron 91.608.000, un 78,4%, e deixáronse sen 

executar 25.212.000 euros.

En definitiva, os 214,5 millóns de euros do orzamento inicial da Consellaría de 

Mar para 2024 quedaron reducidos a 91,6 realmente executados, o 42,7% do 100% inicial.

Tanto dende o punto de vista da alarmante situación do sector do mar galego, 

nomeadamente do marisqueiro, como dende o punto de vista da xestión orzamentaria dos 

recursos públicos, estamos diante dunha práctica política que non podemos cualificar 

máis que de irresponsábel e mesmo imprudente polas consecuencias que dela se derivan 

en detrimento do sector do mar, entre outras a perda de traballadores e traballadoras nese 

mesmo ano 2024, no que Galiza rexistrou o maior descenso da súa historia e que afectou a 

todos os sectores da frota sen excepción.

Por  todo o  exposto  formúlanse  as  seguintes  preguntas  para  resposta  oral  na 

Comisión 3ª:

.  Que  valoración  fai  o  Goberno  galego  da  reiterada  falta  de  execución 

orzamentaria da Consellaría de Mar?

. Que valoración lle merece a contínua desviación de partidas orzamentarias desa 

Consellaría a outras seccións?
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.  Que  valoración  fai  da  minoración  de  créditos  e  da  falta  de  execución 

orzamentaria desa Consellaría no exercicio 2024?

. Que valoración fai da incidencia da diminución contínua deses recursos, ano tras 

ano, no desenvolvemento e potenciamento do sector do mar galego?

. Vai reinvestir os 91.608.000 euros euros non executados pola Consellaría de Mar 

no 2024 

. A que partidas e programas se van destinar os 91.608.000 euros non executados 

pola Consellaría de Mar no 2024? Considera que deben destinarse a atender os múltiples 

problemas que apreman ao sector do mar galego?

.  Que  medidas  vai  tomar  para  eliminar  a  práctica  de  desviar  partidas 

correspondentes aos orzamentos anuais da Consellaría de Mar a outras seccións? 

. Que accións vai desenvolver para que o orzamento íntegro desa Consellaría se 

execute anualmente e repercuta na recuperación e potenciamento que tanto necesita o 

medio mariño e o sector do mar galego?

Santiago de Compostela, á data da sinatura electrónica
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Asinado dixitalmente por:

 

Rosana Pérez Fernández na data 28/05/2025 10:12:09

Noa Presas Bergantiños na data 28/05/2025 10:12:16
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 28/05/2025 10:14:28
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Á Mesa do Parlamento

Rosana Pérez Fernández, Carmela González Iglesias, Daniel Castro García, 

Daniel  Pérez  López  e Paulo  Ríos  Santomé,  deputadas  e  deputados  do  Grupo 

Parlamentar  do  Bloque  Nacionalista  Galego  (BNG),  ao  abeiro  do  disposto  no 

Regulamento  da  Cámara,  presentan  a  seguinte  Pregunta  para  resposta  oral  na 

Comisión  8ª,  sobre a necesidade de equiparación dos coeficientes redutores da frota 

palangreira e arrastreira conxeladora galega coa dos buques conxeladores.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Un dos principais obxectivos do Bloque Nacionalista Galego no ámbito do mar é 

a dignificación das condicións laborais dos traballadores e traballadoras do sector e a 

mellora da súa protección social debido ás duras condicións da actividade.

Nesa  liña,  temos  presentado  distintas  iniciativas  no  Parlamento  galego  para 

mellorar e acrecentar os coeficientes redutores a traballadores e traballadoras do mar, 

precisamente pola penosidade dunha actividade que repercute directamente na saúde de 

quen a desenvolve.

Tamén, no Congreso dos Deputados, na tramitación da Lei  5/2023, do 17 de 

marzo, de pesca sostíbel e investigación pesqueira, o Grupo parlamentario do BNG ten 

contribuído á mellora dos coeficientes redutores de distintos colectivos pesqueiros, de 

marisqueo e profesionais do mar en xeral.

Os coeficientes recollidos finalmente na Lei, nalgúns casos aínda insuficientes, 

van dende o 0,15 ao 0,40. Nomeadamente, en actividades a bordo de buques da mariña 

mercante, de 0,40 a 0,20; en tarefas a bordo de embarcacións de pesca, de 0,40 a 0,15; 
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estibadores porturarios, 0,30; marisqueo, recollida de percebes e recollida de algas, 0,15; 

redeiras, 0,10 e actividades de mergulladores, 0,15.

Malia  isto,  na  actualidade  a  Administración  do  Estado,  nomeadamente  a 

Secretaría Xeral de Pesca, non o está a interpretar en favor do sector en todos os casos.  

Así, os barcos que están rexistrados como palangreiros ou arrastreiros conxeladores e que 

faenan  en  augas  internacionais,  non  están  a  ser  considerados  buques  conxeladores 

xustamente á hora de aplicar os coeficientes redutores da idade de xubilación do 0,40, o 

que constitúe claramente unha discriminación coa frota correspondente.

Na última Comisión Sectorial de Política Social e Seguridade da Frota, levada a 

cabo o pasado 14 de maio, demandouse precisamente a modificación da Circular 4/2023, 

do 15 de decembro, da Secretaría Xeral de Pesca, que volvía a retirarlles o máximo aos 

mariñeiros palangreiros de superficie e arrastreiros, ao non consideralos conxeladores.

Este prexuízo afecta negativamente a máis de 1.500 mariñeiros de 149 barcos 

galegos, 117 palangreiros e 32 arrastreiros conxeladores. Uns traballadores do mar que 

están sometidos a condicións de penosidade e perigosidade, que levan a cabo a súa 

actividade en augas lonxanas, conxelan a bordo, fan longas xornadas con condicións 

metereolóxicas adversas e están embarcados durante longas tempadas. Polo tanto, non se 

entende  esta  discriminación para  unhas  frotas  pesqueiras  que  cumpren cos  criterios 

requeridos  e  que,  no  caso  galego,  resulta  estratéxica  e  representa  o  70%  da  frota 

conxeladora do Estado.

Cómpre que o Goberno corrixa esta situación á maior brevidade, que se reuna cos 

afectados e que leve a cabo a modificación dos criterios contemplados na Circular 4/2023.

Por  todo o  exposto  formúlanse  as  seguintes  preguntas  para  resposta  oral  na 

Comisión 8ª:
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. Que accións desenvolveu e está a desenvolver diante da Administración estatal 

para que os buques palangreiros e arrastreiros conxeladores galegos que faenan en augas 

internacionais  teñan  a  mesma  consideración  que  os  conxeladores  a  efectos  dos 

coeficientes redutores a aplicar á súa frota?

. Que valoración fai de que se veña tratando a esta frota de xeito distinto á dos  

buques conxeladores cando cumpren os mesmos requisitos?

. Vai solicitar do Goberno español  a modificación dos criterios recollidos na 

Circular 4/2023 da Secretaría Xeral de Pesca?

Santiago de Compostela, á data da sinatura electrónica
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Rosana Pérez Fernández na data 28/05/2025 10:52:53

Carmela González Iglesias na data 28/05/2025 10:53:06

Daniel Castro García na data 28/05/2025 10:53:14

Daniel Pérez López na data 28/05/2025 10:53:22

Paulo Ríos Santomé na data 28/05/2025 10:53:30
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REXISTRO ELECTRÓNICO na data 28/05/2025 10:55:50
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Á Mesa do Parlamento

Iria  Taibo  Corsanego,  Mercedes  Queixas  Zas  e Daniel  Castro  García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a

o abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre a oficialidade do galego na Unión Europea.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Estase a debater a posibilidade de que a lingua galega, xunto co catalán e o 

euskera, se fagan linguas oficiais da Unión Europea. Esta oficialidade sería de enorme 

importancia para o futuro do noso idioma, tanto desde o punto de vista dos dereitos 

lingüísticos da cidadanía como para o seu uso nas diferentes institucións, xa que son 

moitas as instancias nas que só está permitido usar unha lingua oficial da Unión Europea 

que tamén sexa oficial do estado correspondente. 

Ademais  da  evidente  apertura  de  posibilidades  laborais  para  todo  tipo  de 

profesionais  lingüísticos,  a  posíbel  oficialidade  da  lingua  galega  implicaría  outras 

vantaxes para moi diversos sectores profesionais e culturais. 

A posibilidade  de  que  o  galego  sexa  oficial  en  Europa  tería  moi  relevantes 

implicacións para o futuro da lingua galega, tanto pola nova perspectiva de legalidade da 

nosa lingua como polo respecto e fomento do noso idioma e cultura a todos os niveis.

Trátase dunhas negociacións lideradas polo Estado,  que dependen de moitos 

factores, mais as mostras de apoio institucional e social a esta iniciativa son fundamentais 

para apoiar esta posibilidade e as propias negociacións.
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No contexto actual, no que a lingua galega se atopa nunha grave situación de 

emerxencia, este recoñecemento oficial podería representar un punto de inflexión no que 

se refire ao prestixio social e ao avance de usos do noso idioma, polo que se fai necesario 

un consenso no Parlamento Galego neste sentido.

Por  todo o  exposto  formúlanse  as  seguintes  preguntas  para  resposta  oral  na 

Comisión 4ª:

- Cal é a opinión do goberno galego en relación coa posibilidade de que a lingua 

galega sexa oficial na Unión Europea?

-  O  goberno  galego  levou  ou  ten  previsto  levar  a  cabo  algunha  acción  ou 

negociación encamiñada a favorecer a posíbel oficialidade da lingua galega na Unión 

Europea?

-  O  goberno  galego  está  en  contacto  cos  diferentes  sectores  que  se  verían 

afectados no caso de que a lingua galega fose declarada oficial da Unión Europea, co 

obxectivo de coñecer mellor estas implicacións?

Santiago de Compostela, á data da sinatura electrónica
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Iria Taibo Corsanego na data 28/05/2025 12:26:56

Mercedes Queixas Zas na data 28/05/2025 12:27:03

Daniel Castro García na data 28/05/2025 12:27:10
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 28/05/2025 12:30:32
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Á MESA DO PARLAMENTO

Carmen Rodríguez Dacosta, Silvia Longueira Castro, Paloma Castro Rey e 

Patricia  Iglesias  Rey,  deputadas  pertencentes  ao  Grupo  Parlamentario 

Socialista de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte  pregunta para a súa resposta 

oral en  Comisión  1.ª,  Institucional,  de  Administración  Xeral,  Xustiza  e 

Interior.

Durante a crise financeira de 2008, o Estado adoptou unha serie de medidas 

extraordinarias  e  restritivas  en  materia  de  emprego  público,  entre  elas  o 

aumento  da  xornada  laboral  ordinaria  ata  as  37,5  horas  semanais,  como 

mecanismo  para  controlar  o  déficit  e  reducir  o  gasto  estrutural  das 

administracións. 

Non entanto, as condicións económicas que xustificaban aquelas medidas xa 

desapareceron.  España  abandonou  o  procedemento  de  déficit  excesivo  e 

presenta datos macroeconómicos de recuperación. A estabilidade orzamentaria 

das  comunidades  autónomas  tamén  foi  recoñecida  reiteradamente  polo 

Ministerio de Facenda. 

Neste  novo  contexto,  a  Lei  de  Orzamentos  Xerais  do  Estado  para  2023 

eliminou as restricións legais que impedían ás administracións autonómicas e 

entidades públicas recuperar a xornada de 35 horas semanais, sempre e cando 

se respecten os criterios de estabilidade orzamentaria. O Acordo Marco para 

unha Administración do século XXI, asinado entre o Goberno de España e os 

sindicatos maioritarios (UGT e CCOO),  afonda nesta liña,  permitindo que a 

recuperación  da  xornada  se  produza  mediante  negociación  colectiva  nos 

ámbitos competentes. 
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Esta  posibilidade  xa  foi  exercida  por  numerosos  gobernos  autonómicos  e 

tamén por entidades do sector público estatal. 

Tamén en Galicia existen precedentes recentes, como o acordo para o Sergas 

alcanzado  en  abril  de  2023  ou  o  pacto  no  ámbito  de  Política  Social,  que 

recollen a redución progresiva da xornada ata as 35 horas semanais. 

No caso da Corporación Radio e Televisión de Galicia  (CRTVG),  o Comité 

Intercentros solicitou formalmente, o 13 de outubro de 2023, á Dirección de 

Recursos Humanos a recuperación dos dereitos suspendidos pola Lei 1/2012, 

do 29 de febreiro, entre eles a xornada laboral de 35 horas, que está prevista 

como norma xeral no artigo 33.1 do convenio colectivo vixente. A citada lei, 

aprobada  en  plena  crise,  tiña  carácter  temporal,  e  os  motivos  que  a 

xustificaban xa non existen. 

Por todo o anterior, dado que non existen obstáculos legais nin orzamentarios 

para que se proceda á recuperación inmediata da xornada de 35 horas, previa 

negociación cos representantes do persoal, as deputadas que asinan formulan 

as seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Ten previsto a Dirección da CRTVG, abrir unha mesa de negociación co 

Comité  Intercentros  para  recuperar  a  xornada  laboral  de  35  horas 

semanais para o seu persoal? 

2. Considera a CRTVG que seguen vixentes as condicións excepcionais 

que deron lugar á aplicación da Lei 1/2012? En caso afirmativo, cales 

son esas condicións obxectivas que o xustifican a día de hoxe? 

3. Por que motivo non se respondeu á solicitude formulada polo Comité 

Intercentros o 13 de outubro de 2023 sobre esta cuestión? 
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4. Ten previsto o Goberno galego ou a CRTVG incorporar esta medida ao 

convenio colectivo actualmente en negociación? 

5. Vai  seguir  aplicando  a  CRTVG unha  xornada  laboral  de  37,5  horas 

semanais cando outras entidades públicas galegas e doutros territorios 

xa avanzaron na recuperación das 35 horas conforme ao previsto na 

lexislación estatal? 

 

Santiago de Compostela, a 28 de maio do 2025
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Asinado dixitalmente por:

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 28/05/2025 13:41:24

Silvia Longueira Castro na data 28/05/2025 13:41:31

Paloma Castro Rey na data 28/05/2025 13:41:40

Patricia Iglesias Rey na data 28/05/2025 13:41:50
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 28/05/2025 13:51:06
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Lara Méndez López, María Elena Espinosa Mangana e Silvia Longueira 

Castro, deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

O 31 de agosto do 2017 persoal do hospital, alcaldes/as e veciños rexeitaban 

xa naquel intre a reforma da Lei, pedindo que se retirara o anteproxecto de 

reforma a lei de Saúde, que entre outros cambios incluía a supresión da area 

sanitaria. Esta foi materializada o 14 de decembro do 2017. 

 

Os cambios no mapa sanitario converterían a comarca nun distrito sanitario de 

Lugo tal e como se denunciaba por parte da Xunta de Persoal, coma así 

aconteceu. Provocando un deterioro na sanidade publica na comarca da 

mariña, apuntalando os recortes e menoscabando a calidade asistencial dos e 

das usuarias. 

 

Con isto se obrigaba aos mariñáns a percorrer mais de 100 km para ser 

atendidos para cuestión que se poderían levar a cabo no hospital comarcal da 

mariña.  Mermando os recursos sanitarios e humanos, e sen poder de decisión 

por parte do centro. 

 

A día de hoxe se pon de manifesto a incapacidade para cubrir as necesidades 

da poboación da mariña polos recortes da Xunta de Galicia, tal e como 

denuncia a xunta de persoal pola falla fundamentalmente de recursos 

humanos.  

 

Denuncian estar baixo mínimos e que isto repercute na saúde da xente. Ven 

como as consultas se retrasan están reducidas ou simplemente cerradas, se 
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incrementan as listas de espera, seguimentos que poderían realizarse de xeito 

ambulante acaban derivando en ingresos, derivacións a centros privados, 

déficit de especialistas. 

 

Lonxe de buscar solucións aos problemas están a acusar de “transfondo 

político” as concentracións diante do hospital de Burela. Cando a realidade pon 

de manifesto que o único que perseguen e mellorar a sanidade publica e polo 

tanto a saúde das persoas.  

 

A desigualdade dos recursos e dos servizos en función do centro hospitalario 

agudiza a desigualdade do acceso aso mesmos. O que xera diferencias polo 

lugar de residencia dos pacientes, facendo cidadáns de primeira e de segunda. 

Existe unha gran preocupación por parte dos sanitarios sobre a eficiencia dos 

recursos e a eficiencia sobre a atención sanitaria, e evidentemente isto pode 

diluír a atención personalizada.  

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan a seguinte pregunta 

para o seu debate en Comisión: 

 

Contempla a Xunta de Galicia recuperar a área sanitaria da Mariña co fin 

garantir unha atención de calidade a toda a poboación, con facultade plena de 

xestión dos recursos para acadar unha maior eficiencia e eficacia? 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 28 de maio do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Lara Méndez López na data 28/05/2025 14:02:35 
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Elena Espinosa Mangana na data 28/05/2025 14:02:43 

 

Silvia Longueira Castro na data 28/05/2025 14:02:51 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey, Paloma Castro Rey, Elena Espinosa Mangana, Lara 

Méndez López e Carlos López Font, deputadas e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario Socialista de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, 

Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

O Goberno galego ten pendentes débedas históricas e inversións relevantes 

nas comarcas de Bergantiños e Costa da Morte, abarcando áreas como 

sanidade, infraestruturas, turismo, medio rural e servizos públicos.  

 

Ano tras ano nos dezaseis que leva o Partido Popular de Galicia na Xunta de 

Galicia, os compromisos orzamentarios con estas comarcas quedan no papel.  

 

Non se executan nin se fan as obras de infraestruturas urxentes, como o 

remate da autovía da Costa da Morte, que non vai ser rescatada e que ten 

ademais peaxes máis caras dende o 1 de xaneiro de 2025. 

 

Promesas incumpridas como a necesidade de solo industrial, as deficiencias 

nos centros educativos e de saúde e saneamento de augas. 

 

A construción da circunvalación de Carballo é unha obra considerada prioritaria 

e estratéxica, tanto pola Xunta de Galicia como polos propios veciños e veciñas 

e axentes económicos da comarca. 

 

Carballo soporta un tráfico moi intenso, especialmente na estrada AC-552 e 

nos accesos ao polígono de Bértoa. 

 

Moitos vehículos pesados e de paso cruzan polo centro da vila, provocando: 
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− Atascos e retencións frecuentes 

− Ruído, contaminación e inseguridade viaria 

 

A circunvalación permitiría desviar o tráfico de longo percorrido fóra do núcleo 

urbano, mellorando a mobilidade para residentes e visitantes, así como lograr 

maior competitividade empresarial  na comarca. 

 

Por outra banda, o polígono industrial de Bértoa é un dos máis dinámicos da 

provincia, con gran movemento de camións e mercadorías. 

 

A nova vía facilitaría: 

 

− Acceso directo dende a AG-55 ao polígono 

− Redución de tempos de transporte 

− Mellora na loxística das empresas 

 

Por todo o anteriormente exposto, as deputadas que asinan formulan a 

seguinte pregunta para o seu debate en Comisión: 

 

Comprométese o Goberno galego a iniciar na presente anualidade a 

construción da circunvalación de Carballo? 

 

 

Santiago de Compostela, a 28 de maio do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 28/05/2025 16:51:19 
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Paloma Castro Rey na data 28/05/2025 16:51:31 

 

Elena Espinosa Mangana na data 28/05/2025 16:51:39 

 

Lara Méndez López na data 28/05/2025 16:51:46 

 

Carlos López Font na data 28/05/2025 16:51:55 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey, Paloma Castro Rey, Elena Espinosa Mangana, Lara 

Méndez López e Carlos López Font, deputadas e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario Socialista de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 3.ª, Economía, Facenda e 

Orzamentos. 

 

O Goberno galego ten pendentes débedas históricas e inversións relevantes 

nas comarcas de Bergantiños e Costa da Morte, abarcando áreas como 

sanidade, infraestruturas, turismo, medio rural e servizos públicos.  

 

Ano tras ano nos dezaseis que leva o Partido Popular de Galicia na Xunta de 

Galicia, os compromisos orzamentarios con estas comarcas quedan no papel.  

 

Non se executan nin se fan as obras de infraestruturas urxentes, como o 

remate da autovía da Costa da Morte, que non vai ser rescatada e que ten 

ademais peaxes máis caras dende o 1 de xaneiro de 2025. 

 

Promesas incumpridas como a necesidade de solo industrial, as deficiencias 

nos centros educativos e de saúde e saneamento de augas. 

 

A construción da circunvalación de Carballo é unha obra considerada prioritaria 

e estratéxica, tanto pola Xunta de Galicia como polos propios veciños e veciñas 

e axentes económicos da comarca. 

 

Carballo soporta un tráfico moi intenso, especialmente na estrada AC-552 e 

nos accesos ao polígono de Bértoa. 

 

Moitos vehículos pesados e de paso cruzan polo centro da vila, provocando: 
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− Atascos e retencións frecuentes 

− Ruído, contaminación e inseguridade viaria 

 

A circunvalación permitiría desviar o tráfico de longo percorrido fóra do núcleo 

urbano, mellorando a mobilidade para residentes e visitantes, así como lograr 

maior competitividade empresarial  na comarca. 

 

Por outra banda, o polígono industrial de Bértoa é un dos máis dinámicos da 

provincia, con gran movemento de camións e mercadorías. 

 

A nova vía facilitaría: 

 

− Acceso directo dende a AG-55 ao polígono 

− Redución de tempos de transporte 

− Mellora na loxística das empresas 

 

Por todo o anteriormente exposto, as deputadas que asinan formulan a 

seguinte pregunta para o seu debate en Comisión: 

 

Comprométese o Goberno galego a iniciar na presente anualidade a 

construción da circunvalación de Carballo? 

 

 

Santiago de Compostela, a 28 de maio do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 28/05/2025 16:24:26 
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Paloma Castro Rey na data 28/05/2025 16:24:35 

 

Elena Espinosa Mangana na data 28/05/2025 16:24:42 

 

Lara Méndez López na data 28/05/2025 16:24:49 

 

Carlos López Font na data 28/05/2025 16:24:57 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey, Paloma Castro Rey, Elena Espinosa Mangana, Lara 

Méndez López e Carlos López Font, deputadas e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario Socialista de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, 

Comercio e Turismo. 

 

O Goberno galego ten pendentes débedas históricas e inversións relevantes 

nas comarcas de Bergantiños e Costa da Morte, abarcando áreas como 

sanidade, infraestruturas, turismo, medio rural e servizos públicos.  

 

Ano tras ano nos dezaseis que leva o Partido Popular de Galicia na Xunta de 

Galicia, os compromisos orzamentarios con estas comarcas quedan no papel.  

 

Non se executan nin se fan as obras de infraestruturas urxentes, como o 

remate da autovía da Costa da Morte, que non vai ser rescatada e que ten 

ademais peaxes máis caras dende o 1 de xaneiro de 2025. 

 

Promesas incumpridas como a necesidade de solo industrial, as deficiencias 

nos centros educativos e de saúde e saneamento de augas. 

 

A construción da circunvalación de Carballo é unha obra considerada prioritaria 

e estratéxica, tanto pola Xunta de Galicia como polos propios veciños e veciñas 

e axentes económicos da comarca. 

 

Carballo soporta un tráfico moi intenso, especialmente na estrada AC-552 e 

nos accesos ao polígono de Bértoa. 

 

Moitos vehículos pesados e de paso cruzan polo centro da vila, provocando: 
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− Atascos e retencións frecuentes 

− Ruído, contaminación e inseguridade viaria 

 

A circunvalación permitiría desviar o tráfico de longo percorrido fóra do núcleo 

urbano, mellorando a mobilidade para residentes e visitantes, así como lograr 

maior competitividade empresarial  na comarca. 

 

Por outra banda, o polígono industrial de Bértoa é un dos máis dinámicos da 

provincia, con gran movemento de camións e mercadorías. 

 

A nova vía facilitaría: 

 

− Acceso directo dende a AG-55 ao polígono 

− Redución de tempos de transporte 

− Mellora na loxística das empresas 

 

Por todo o anteriormente exposto, as deputadas que asinan formulan a 

seguinte pregunta para o seu debate en Comisión: 

 

Comprométese o Goberno galego a iniciar na presente anualidade a 

construción da circunvalación de Carballo? 

 

 

Santiago de Compostela, a 28 de maio do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 28/05/2025 16:25:08 
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Paloma Castro Rey na data 28/05/2025 16:25:17 

 

Elena Espinosa Mangana na data 28/05/2025 16:25:23 

 

Lara Méndez López na data 28/05/2025 16:25:34 

 

Carlos López Font na data 28/05/2025 16:25:41 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey, Paloma Castro Rey, Elena Espinosa Mangana e 

Carlos López Font, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Socialista de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para 

a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras 

Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

O Goberno galego ten pendentes débedas históricas e inversións relevantes 

nas comarcas de Bergantiños e Costa da Morte, abarcando áreas como 

sanidade, infraestruturas, turismo, medio rural e servizos públicos.  

 

Ano tras ano nos dezaseis que leva o Partido Popular de Galicia na Xunta de 

Galicia, os compromisos orzamentarios con estas comarcas quedan no papel.  

 

Non se executan nin se fan as obras de infraestruturas urxentes, como o 

remate da autovía da Costa da Morte, que non vai ser rescatada e que ten 

ademais peaxes máis caras dende o 1 de xaneiro de 2025. 

 

Promesas incumpridas como a necesidade de solo industrial, as deficiencias 

nos centros educativos e de saúde e saneamento de augas. 

 

Dentro do eido de infraestruturas e mobilidade, unha das débedas de inversión 

pendentes é o reforzo do firme na estrada AC-419. 

 

Obras en Malpica e Ponteceso cun investimento de case 950.000 euros para 

mellorar 11 quilómetros de vía, reforzando a seguridade viaria. 
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Por todo o anteriormente exposto, as deputadas e o deputado que asinan 

formulan a seguinte pregunta para o seu debate en Comisión: 

 

Comprométese o Goberno galego a iniciar na presente anualidade o reforzo do 

firme na estrada AC-419, nos concellos de Malpica e Ponteceso? 

 

 

Santiago de Compostela, a 28 de maio do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 28/05/2025 16:33:51 

 

Paloma Castro Rey na data 28/05/2025 16:34:01 

 

Elena Espinosa Mangana na data 28/05/2025 16:34:09 

 

Carlos López Font na data 28/05/2025 16:34:17 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey, Paloma Castro Rey, Elena Espinosa Mangana e 

Carlos López Font, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Socialista de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para 

a súa resposta oral en Comisión 3.ª, Economía, Facenda e Orzamentos. 

 

O Goberno galego ten pendentes débedas históricas e inversións relevantes 

nas comarcas de Bergantiños e Costa da Morte, abarcando áreas como 

sanidade, infraestruturas, turismo, medio rural e servizos públicos.  

 

Ano tras ano nos dezaseis que leva o Partido Popular de Galicia na Xunta de 

Galicia, os compromisos orzamentarios con estas comarcas quedan no papel.  

 

Non se executan nin se fan as obras de infraestruturas urxentes, como o 

remate da autovía da Costa da Morte, que non vai ser rescatada e que ten 

ademais peaxes máis caras dende o 1 de xaneiro de 2025. 

 

Promesas incumpridas como a necesidade de solo industrial, as deficiencias 

nos centros educativos e de saúde e saneamento de augas. 

 

Dentro do eido de infraestruturas e mobilidade, unha das débedas de inversión 

pendentes é o reforzo do firme na estrada AC-419. 

 

Obras en Malpica e Ponteceso cun investimento de case 950.000 euros para 

mellorar 11 quilómetros de vía, reforzando a seguridade viaria. 

 

 

Por todo o anteriormente exposto, as deputadas e o deputado que asinan 

formulan a seguinte pregunta para o seu debate en Comisión: 
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Comprométese o Goberno galego a iniciar na presente anualidade o reforzo do 

firme na estrada AC-419, nos concellos de Malpica e Ponteceso? 

 

 

Santiago de Compostela, a 28 de maio do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 28/05/2025 16:34:30 

 

Paloma Castro Rey na data 28/05/2025 16:34:39 

 

Elena Espinosa Mangana na data 28/05/2025 16:34:47 

 

Carlos López Font na data 28/05/2025 16:34:54 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso, Silvia Longueira Castro e Patricia Iglesias 

Rey, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 4.ª, Educación e Cultura. 

 

A Xunta de Galicia establece criterios específicos para declarar unha titulación 

oficial de grao ou máster como "singular" dentro do Sistema Universitario de 

Galicia (SUG). Esta declaración permite excepcións aos requisitos mínimos de 

matrícula establecidos no Decreto 222/2011, modificado polo Decreto 161/2015 

Unha titulación considérase singular se, polas súas características específicas, 

é indispensable para a oferta global do sistema universitario ou ten un especial 

interese estratéxico para a formación universitaria en Galicia. 

 

Para os másteres universitarios establecéronse unha serie de requisitos que 

deben de cumprir para recoñecer a singularidade como son: 

 

− Estar vinculado directamente cunha liña de investigación de acreditada 

excelencia a nivel internacional. 

− Estar vinculado cos centros CIGUS recoñecidos pola Xunta de Galicia. 

− Estar vinculado aos sectores considerados estratéxicos polo Goberno da 

Comunidade Autónoma. 

 

A declaración de singularidade permite seguir impartindo os máster que 

durante tres cursos consecutivos non teñen a media de alumnado de novo 

ingreso por baixo dos de mínimos esixidos de 20 para másteres, segundo o 

Decreto 222/2011, aínda que os criterios de singularidade foron modificados e 

adaptados desde o ano de publicación do decreto. 
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No caso do Máster de Matemáticas que se imparte na USC hai que ter en 

conta que é o master de referencia para o acceso ao doutoramento nas áreas 

de coñecemento nucleares e básicas da titulación de Matemáticas, única no 

sistema universitario de Galicia tanto público como privado. É por tanto 

necesario que a sucesión grao-master-doutorado en Matemáticas poida seguir 

existindo na USC e por tanto en SUG. 

 

Hai que ter en conta que, desde a promulgación do Decreto 222/2011 ata este 

momento o SUG modificou de maneira significativa a súa estrutura xa que no 

mesmo xurdiu unha universidade privada (UIE) que imparte tanto titulacións de 

grao como de mestrado. 

 

A realidade é que a Xunta de Galicia está a establecer situacións diferentes na 

oferta de titulacións para as institucións publicas con respecto á privada: a 

universidade privada pon sobre a mesa titulacións que están xa no sistema 

universitario, como psicoloxía e dereito, sen negociación e acordo coas outras 

universidades do sistema e, sobre todo neste caso, sen control no número de 

alumnos de nova matricula, tal e como sucede con públicas. 

 

O máster en matemáticas debe considerarse polas súas características 

específicas, indispensable para manter a oferta global do sistema universitario 

tendo un especial interese estratéxico para a formación universitaria en Galicia 

xa que é a vía natural de acceso á investigación en areas básicas das 

matemáticas, que están vinculadas a investigadores e liña de investigación de 

acreditada excelencia e referencia a nivel nacional e internacional. Ademais, 

aínda que non teñen a acreditación CIGUS debido á súa recente creación, o 

CITMAGA é un centro de investigación interuniversitario, que é a continuación 

do IMATI, centro de referencia internacional de transferencia nas áreas das 

matemáticas, e do Instituto Universitario de Matemáticas da USC. 
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Por tanto, e co fin de non introducir un agravio comparativo coas universidades 

privadas existentes actualmente no SUG é necesario de forma inmediata 

manter o máster en matemáticas e a medio prazo elaborar un novo decreto de 

titulacións do SUG, que xa produciu importantes problema en titulacións de 

campus periféricos (particularmente no campus de Lugo), e cuxa aplicación foi 

suspendida pola Xunta de Galicia no ano 2023 por razóns electoralísticas polas 

eleccións autonómicas de 2024. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as 

seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como xustifica a Xunta de Galicia que se deixe de impartir o único 

máster en Matemáticas que existe no Sistema Universitario de Galicia? 

 

2. Que criterios utiliza a Xunta de Galicia para a permanencia dos títulos 

oficiais que se imparten na Universidade Privada do SUG? Realiza o 

seguimento da matrícula neses títulos? 

 

3. Que razóns ten a Xunta de Galicia para non modificar o decreto 

222/2011 ante a distinta estrutura actual do SUG e o evidente distinta 

rapadoira e criterio que se aplican ás universidade publicas e privada? 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 28 de maio do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Abalde Alonso na data 28/05/2025 17:04:26 
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Silvia Longueira Castro na data 28/05/2025 17:04:36 

 

Patricia Iglesias Rey na data 28/05/2025 17:04:45 
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Á Mesa do Parlamento

Rosana Pérez Fernández, Iria Carreira Pazos e Luis Bará Torres, deputadas 

e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral  na  Comisión  2ª,  relativa  á  participación  activa  do  Goberno  galego  na 

modernización  e  reconversión  da  planta  de  reciclaxe  de  Servia,  no  concello  de 

Lousame. 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

A planta de reciclaxe de Servia,  no municipio de Lousame, foi  un referente 

galego e  estatal  na  recuperación de  residuos  durante  anos.  Se  atendemos aos  datos 

oficiais  do  Ministerio  de  Transición  Ecolóxica  correspondentes  ao  ano  2018,  a 

recuperación de quilogramos de material por cada habitante ao ano era de 51,1, cando 

en  Sogama eran  13,1.  En porcentaxes,  nese  exercicio,  e  segundo os  mesmos datos 

oficiais do MITECO, a recuperación na planta de Lousame era de case 36% (non tan 

lonxe do obxectivo do 50% marcado pola normativa para este ano 2025), por só 3,16% 

da planta de Sogama, que prioriza o que desde o Goberno galego se cualifica como 

valorización, que na práctica non é outra cousa que a incineración.

Pois ben, por aquel entón, e cun modelo de referencia, o BNG insistiu en moitas 

ocasións  na  necesidade  de  abordar  unha  modernización  do  servizo,  implicando  ás 

diferentes administracións, incluída a Xunta de Galiza, para mellorar se cabe a xestión 

dos residuos na planta de Lousame, nun proceso que debería ter acabado nunha nova 

licitación.
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Mais  a  realidade  foi  ben  diferente,  nin  as  sucesivas  presidencias  da 

Mancomunidade Serra do Barbanza tomaron en serio a necesidade de desenvolver o 

proceso de modernización da planta e de licitación, nin a Xunta de Galiza amosou o 

máis mínimo interese en apoiar un modelo recoñecido a nivel estatal. O resultado é por 

todos coñecido,  unha planta que cada vez fica máis obsoleta,  unha recuperación de 

residuos que cada vez é máis difícil de levar adiante, e máis de 125 empregos, máis de 

125 familias, agardando por solucións por parte dunhas administracións que nin están, 

nin se lles agarda.

Con todo, non vale a resignación, a situación debe mudar e o propio Comité de 

Empresa  da  planta  de  Servia  é  quen  está  a  demostrar,  como  sempre,  ter  maior 

responsabilidade  que  as  administracións.  A  representación  do  persoal  desta  planta 

require a constitución dunha Mesa de traballo,  onde estean todas as partes interesadas,  

especialmente o propio Comité de Empresa, a Mancomunidade e a Xunta de Galiza. 

Con esta Mesa, os e as traballadoras da planta de Servia teñen a intención de que se 

estuden as posibilidades de modernización e reconversión da planta para que a reciclaxe 

descentralizada e os empregos teñan futuro.

A  situación  non  é  sinxela,  a  planta,  froito  da  mala  xestión  da  propia 

Mancomunidade Serra do Barbanza, mais tamén do abandono doutras administracións, 

nomeadamente a Xunta da Galiza, conta cunha importante débeda e unhas instalacións 

obsoletas.  Con  todo,  é  preciso  que  as  administracións  sexan  conscientes  da 

potencialidade deste centro de traballo para reconverterse e volver ser un modelo de 

referencia.

A súa situación estratéxica e o seu propio capital humano converten a planta de 

Servia nun complexo que debe ser aproveitado para ser dotado de novos servizos, a 

través de investimentos dos que tamén debe participar o Goberno galego, para así volver 
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servir ao país e aos concellos no obxectivo dun modelo de reciclaxe de proximidade e 

que xera emprego nunha contorna que, ademais, xa atravesa unha difícil situación. 

En máis de 20 anos de funcionamento da planta e dun modelo pioneiro no país, 

a Xunta de Galiza só foi quen de achegar, no ano 2010, unha partida de 100.000 euros 

para adquirir os terreos necesarios que lle permitiran á Mancomunidade continuar coa 

actividade.  Agás esa operación,  coñecida como a ‘compra do polvorín’,  o  Goberno 

galego unicamente amosou desleixo e desconsideración coa planta de Lousame, sen 

achegar un só euro a través das súas contas para colaborar no bo funcionamento dun 

modelo que atendía á poboación de nove concellos.

Mais ese episodio do 2010 evidencia que, por máis que se negue unha e outra 

vez, que a Xunta de Galiza non só pode senón que debe actuar cando unha entidade 

destas características, prestadora dun servizo básico para os cidadáns e cidadás, pasa por 

momentos complicados, e agora é un deles no que os nove concellos que tratan os seus 

residuos na planta de Lousame e os seus veciños e veciñas agardan responsabilidade por 

parte do Goberno galego.

Por  todo o  exposto  formúlanse  as  seguintes  preguntas  para  resposta  oral  na 

Comisión 2ª:

. Que valoración fai o Goberno galego da situación pola que atravesa a planta de 

reciclaxe de Servia, situada no concello de Lousame?

. Considera que a situación actual pode reverterse procurando manter os postos 

de traballo?
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. É coñecedor da proposta do Comité de Empresa para tratar de buscar a mellor 

alternativa  para  a  viabilidade  da  planta  e  o  mantemento  dos  postos  de  traballo  da 

mesma?

. Está disposta a Xunta de Galiza a atender a proposta do Comité de Empresa da 

planta e participar da Mesa de traballo que debe explorar as vías de modernización e 

reconversión da mesma?

.  Está  disposta  a  colaborar  nun  plan  de  investimentos  que  permita  a  súa 

actualización e reflotamento?

Santiago de Compostela, á data da sinatura electrónica

Asdo.: Rosana Pérez Fernández

Iria Carreira Pazos

Luis Bará Torres

Deputadas e deputado do G.P. do BNG
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Iria Carreira Pazos na data 28/05/2025 17:22:16

Luis Bará Torres na data 28/05/2025 17:22:24

C
SV

: R
EX

PG
-4

O
kf

eZ
w

1d
-9

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

87817

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
6R

tU
BR

w
Q

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-96RtUBRwQ-1


Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 28/05/2025 17:24:08

C
SV

: R
EX

PG
-4

O
kf

eZ
w

1d
-9

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

87818

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
6R

tU
BR

w
Q

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-96RtUBRwQ-1


XII lexislatura. Número 206. 4 de xuño de 2025 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

87819

ESTRUTURA DO BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA 
 

1. PROCEDEMENTOS PARLAMENTARIOS  
1.1. PROCEDEMENTOS DE NATUREZA NORMATIVA 

1.1.1. NORMAS APROBADAS  
1.1.2. PROPOSTAS DE NORMAS 

1.2. PROCEDEMENTOS ESPECIAIS DE CARÁCTER INSTITUCIONAL 
1.2.1. INVESTIDURA 
1.2.2. MOCIÓN DE CENSURA 
1.2.3. CUESTIÓN DE CONFIANZA 

1.3. PROCEDEMENTOS DE CONTROL E IMPULSO 
1.3.1. CONTROL SOBRE AS DISPOSICIÓNS DA XUNTA CON FORZA DE LEI    
1.3.2. COMUNICACIÓNS DA XUNTA DE GALICIA 
1.3.3. EXAME DE PROGRAMAS E PLANS 
1.3.4. ACORDOS, RESOLUCIÓNS OU PROPOSTAS DE COMISIÓNS ESPECIAIS OU DE INVESTIGACIÓN 
1.3.5. MOCIÓNS 
1.3.6. PROPOSICIÓNS NON DE LEI 
1.3.7. OUTRAS PROPOSTAS DE RESOLUCIÓN E ACORDOS 
1.3.8. PROCEDEMENTOS DE CONTROL ECONÓMICO E ORZAMENTARIO 

1.4. PROCEDEMENTOS DE INFORMACIÓN 
1.4.1. INFORMACIÓNS REMITIDAS POLA XUNTA DE GALICIA 
1.4.2. SOLICITUDES DE COMPARECENCIA  
1.4.3. INTERPELACIÓNS 
1.4.4. PREGUNTAS 
1.4.5. RESPOSTAS A PREGUNTAS 
1.4.6. SOLICITUDES DE DATOS, INFORMES E DOCUMENTOS DE DEPUTADOS E DE COMISIÓNS 
1.4.7. RECONVERSIÓNS POR FINALIZACIÓN DO PERÍODO DE SESIÓNS 

1.5. PROCEDEMENTOS RELATIVOS A OUTRAS INSTITUCIÓNS E ÓRGANOS 
1.6. PROCEDEMENTOS DE ELECCIÓN, DESIGNACIÓN E PROPOSTA DE NOMEAMENTO 
1.7. PROCEDEMENTOS RELATIVOS AO DEREITO DE PETICIÓN 

2. ELECCIÓN E COMPOSICIÓN DO PARLAMENTO, RÉXIME E GOBERNO 
INTERIOR, ORGANIZACIÓN E FUNCIONAMENTO 
2.1. ELECCIÓN DO PARLAMENTO 
2.2. COMPOSICIÓN DO PARLAMENTO E DOS SEUS ÓRGANOS 
2.3. RÉXIME E GOBERNO INTERIOR 
2.4. ORGANIZACIÓN E FUNCIONAMENTO DO PARLAMENTO 

3. ADMINISTRACIÓN DO PARLAMENTO DE GALICIA 

4. INFORMACIÓNS E CORRECCIÓNS DE ERROS 
4.1. INFORMACIÓNS 

4.2. CORRECCIÓNS DE ERROS

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
6R

tU
BR

w
Q

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-96RtUBRwQ-1


BOLETÍN OFICIAL DO  
PARLAMENTO DE GALICIA

Edición e subscricións:  
Servizo de Publicacións do Parlamento de Galicia. Hórreo, 63. 15702. Santiago de Compostela.  
Telf. 981 55 13 00. Fax. 981 55 14 25  
Dep. Leg. C-155-1982. ISSN 1133-2727 

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
6R

tU
BR

w
Q

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-96RtUBRwQ-1

		2025-06-04T12:55:57+0200




